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Krajevna skupnost 
Qtok v Celju je iz-

v tiskani obli-
i l(¡ Obvestila, v ka-
. jgrih nied drugim 
I ugotavlja, da »KS 
I ¡P SZDL čutita, da 
I pj pravega oboje-
I stranskega stika 
I (organizacija - kra-
I јзп ter obratno) . . . 
Iglasti v začetku 
Iconio morali imeti 

2elo dober posluh 
I 23 različne težnje 

lirajanov . . . « Mor-
»da pa imajo zato 
' težave, ter kraja-
¡ nov na Otoku ni? 
I Saj jih niti v pravo-
, pisu nismo našli! 

PREDLOG PROGRAMA RAZVOJA KMETIJSTVA V ŠENTJURJU PREDVIDEVA 13.050.000 D!N INVESTICIJ 

- Ljudje na področju Kozjanskega gledajo z ne-
zaupanjem na vse, kar se govori svetlega o 
prihodnosti kmetijstva, saj so v zadnjih letih do-
živeli preveč razočaranj, da bi še verjeli najraz-
ličnejšim programom in obljubam. Če bi danes 
v Šentjurju lahko govorili in planirali ob urejenih 
pogojih samo razvoj kmetijstva oziroma njegov 
pristop, da se uveljavi v tržni proizvodnji bi bilo 
to mnogo laže realizirati, kakor pa bo to mogoče 
sedaj, ko morajo vzporedno s tem razmišljati 
tudi o ohranjevanju ljudi pri življenju in vedno 
občutnejši socialni problematiki - revščini ljudi. 
Predlog srednjeročnega programa razvoja kme-
tijstva v šentjurski komuni je pripravljen izredno 
podrobno tako glede na naloge in na izvajalce 
teh nalog. To vsekakor daje slutiti, da to pot ne 
bo ostalo pri besedah, še posebej zato, ker je 
verjetno takšen program za ljudi na tem pod-
ročju zadnja možnost, da ujamejo svoj življenjski 
»kmetijski vlak«. 

»Naše kmetijstvo je prav 
takšno kot današnja razpra-
va. Ljudje poslušajo in pri-
čakujejo kaj bo. Le redki 
pa se zavedajo, da je pogum 
izredno pomemben. Mnogi 
danes premišljujejo, ali naj 
vzamejo kredit in si tako 
izboljšajo življenjske pogoje. 
Strah pred zadolžitvijo pa je 
prevelik in ljudje zamujajo 
pravo priložnost,« je na zad-
nji seji občinske skupščine v 
razpravi o predlogu srednje-

ročnega programa kmetijstva 
v Šentjurju dejal inž. Jože 
Bučar. 

Ta seja je bila za šentjur-
sko komuno izrednega pome-
na, saj pomeni ta osvojitev 

programa in n,jegova realiza-
cija ogromen korak naprej za 
kmetijstvo na tem področju. 

Preko 62 odstotkov kmeč-
kih gospodarjev oziroma last-
nikov domačij je starih pre-
ko 50 let, hkrati s tem pa je 
izredno visok odstotek tistih 
kmetijskih proizvajalcev, ki 
danes nimajo nikakršne per-
spektive. S tem, da so v 
Šentjurju z natančno določe-
nim programom in njegovi-
mi izvajalci pričeli novo ob-
dobje gospodarjenja ne rešu-
jejo samo kmetijstva na tem 
območju, temveč ustvarjajo 
tudi pogoje, da bi lahko čim-
več ljudi ostalo pri življenju. 

Nekoliko surova trditev, ven-
dar glede na to, da je na 
tem področju mnogo ljudi, 
ki jim ,ye kmeti.fstvo osnovna 
dejavnost in še več takšnih, 
ki si ne morejo več slu-
žiti kruh z delom svojih rok, 
je zelo realna. 

»Kaj bo družba naredila, 
da bodo preživeli tudi takšni 
z manimalno gospodarsko de-
javnostjo,« je dejal predsed-
nik skupščine Aci Svetina. 
Premalo je kmetijskih pro-
izvajalcev, ki imajo jasno per-
spektivo in ki gredo v korak 
s časom. 

Nadaljevanje na 6. strani 

íMODERNIZACiJA GORNJE SAVINJSKIH IN ZADREČKIH KMETIJ. Kot je 
znano, je Gornje Savinska Kmetijska zadruga začela s še večjim intenzivi-
ranjem in vlaganjem denarja v modernizacijo kmetij. Letos bo nekaj deset 
kmetov na tem območju dobilo denar za gradnjo hlevov ali nakup raznih 
strojev in naprav. IVAN GLOJEK, kmetovalec v Šmartnem ob Dreti je eden 
izmed tistih, ki so prvi začeli uvajati specializirano proizvodnjo. On se je 
odločil za govedorejo in mlekarstvo. Čeprav je imel lani smolo, moral je 
prodati najboljše mlekarice, njegove krave dajejo tucli čez pet tisoč litrov 
mleka na leto. Zdaj je k moderno urejenemu hlevu dodal še molzno napravo. 

Foto: J. Sever 

Občinski sindikalni svet 
Sov. Konjice je pred dnevi 
»vabil Romana Albrehta, 
iiana predsedstva CK ZKJ na 
lodnevni obisk njihove ko-
iune. 
Tov. Albreht je imel razgo-
ne s predstavniki industrij-
êga kombinata Konus, ko-

^ke industrije Zreče, lesno 
^ustrijskega podjetja in po-
pčnim ter gospodarskim ob-
leskim aktivom. 

V spremstvu direktorja Ko-
nusa, Draga Perca si je gost 
ogledal nekatere obrate te 
največje delovne organizacije 
v Slov. Konjicah in se nato 
sestal s predstavniki samou-
pravnih organov in družbeno 
političnih organizacij podjet-
ja. Daljša razprava o aktual-
nih teoretičnih in praktičnih 
problemih jugoslovanskega 
gospodarstva oziroma naše e-
konomske politike je bila iz-

redno živa. Romana Albrehta 
je predvsem zanimalo na ka-
terih točkah naše gospodar-
ske politike vidijo zaposleni 
probleme, še posebej v tem 
času, ko je naše gospodarstvo 
pred izredno pomembnimi 
posegi. 

Predstavniki kolektiva Ko-
nusa so gosta opozorili pred-
vsem na neizdelanost našega 
deviznega sistema, ki ni 
vsklajen s sistemi, ki veljajo 
drugqd po svetu. Izrazili so 
zahtevo, da je nujno potrebno 
zaščititi domačo industrijo, 
tako, da naj država regulira 
uvozne carine v korist domači 
industriji, kot je normalno 
povsod razen pri nas. 

Delovnim ljudem ne gre v 
račun, da uvozniki zapravlja-
jo izredno težko pridobljene 
devize za nakup nekoristnega 
blaga. Ne gre zato, da bi tak-
šen uvoz prepovedali, temveč 
bi morali uvesti tolikšne ca-
rinske stopnje, da bi uvozniki 
krepko premislili o nadalj-
njem uvažanju tega ali onega 
blaga za široko potrošnjo. Go-
vorili so tudi o čuvanju po-
slovnih tajnosti, kar je za ve-
čino delovnih organizacij v 
Jugoslaviji še neznanka, ža-
lostno je, da povsod drugod 
že mesece preje vedo, kaj "bo-
mo pričeli proizvajati, kot za-
čnemo s proizvodnjo. V Ko-
nusu so bili mnenja, da mo-
ramo reformo izpeljati tako, 
kot smo si jo zastavili, ven-
dar naj reforma zajame vsa-
kega delovnega človeka, ne 
glede na področje, kjer dela. 

M.S. 

FRANCEK FRAKEU 

Mejdun. Fifi, to si pa kar iz glave izbij! ¡Se ne 
Veš, da je potrebno po novem cepiti vse cucke 
od tret.jesa meseca naprej. Kje naj pa jem-
ljem . , . ? 

TRIJE OBISKI ZARADI CINKARNE 
Problem metalurško-kemič-

nega kombinata Cinkarne, 
očitno še ne bo tako kmalu 
z dnevnega reda. Zadev se 
namreč ne da tako kmalu 
urediti, ker enostavno ni mož-
nosti, da se jih lotijo po hi-
trem postoku. Bilanca je, 
kot znano, pokazala za minu-
lo poslovno leto 12 milijo-
nov dinarjev izgube. Toda sa-
ma izguba ni edini predmet 
razprav, pač Pa je bolj živ-
ljenjskega pomena nadaljnja 
preorientacija. Sanacijski pro-
gram, kj ga sedaj posebna 
komisija eksternih strokov-
njakov skupaj s cinkarniški-
mi pripravlja za razpravo 
pred občinsko skupščino, naj 
bi pokazala zdravo nadaljnjo 
razvojno pot. 

O slednjih problemih ok-
rog Cinkarne so se minule 
dni ponujali kar trije visoki 
obiski. S predstavniki Cin-
karne in občinske skupščine 
Celje je najprej nadrobno 
razpravljal o teh problemih 

predsednik republiške skup-
ščine in celjski poslanec Ser-
gej Kraigher. Pobliže se je 
prišel seznanit s težavami ko-
lektiva Cinkarne tudi pred-
sednik ekonomske komisije 
pri CK ZK Slovenije Zvone 
Dragan. Le-ta se je ob tej 
priložnosti še posebej po-
mudil v razgovoru s pK>litič-
nim aktivom Cinkarne. Na 
pobudo Cinkarne je slednjič 
prišla v Celje tudi delegacija 
Izvršnega sveta SR Sloveni-
je, ki je skupaj z močnim 
zastopstvom Cinkarne in 
občinske skupščine Celje na-
drobno proučila nastali po-
ložaj v tem velikem kolekti-
vu metalurške in kemične in-
dustrije. Obiski sami kajpak 
niso edino, kar zadeva pro-
blem reševanja odprtih te-
žav v Cinkarni. Tudi na dru-
gih ravneh, vse t ja do zveze, 
teče akcija za ozdravitev ra-
zmer, za katere delovni ko-
lektiv sam ni v Celoti kriv. 



LEŽAL JE NA CESTI 
Iz Šmar ja je proti Celju peljal z osebnim avto-

mobilom FRANC PETELINC, 40, iz Ljubljane. V 
Zadržah mu je pripeljal nasproti neznani voznik 
osebnega avtomobila, ki mu je dajal zvočne in svet-
lobne signale. Voznik Peteline je zaviral, vendar 
kl jub temu zadel pešca KARLA GOBCA, 66, iz Glo-
bokega, ki je ležal na desni polovici ceste. V bol-
nišnici so ugotovili, da ima pretres možganov in 
druge težje poškodbe. 

MOPEDIST V PEŠCA 
FRANC STROPNIK, 23, iz Sentflorjana pri Šo-

š tanju se je peljal z mopedom proti Velenju. Izven 
Družmirja je nenadoma zagledal pred seboj pešca, 
ki sta hodila po desni strani ceste. Mopedist je za-
del IVANA ROZMANA, 22, iz Družmirja , ki je dobil 
lažje poškodbe. 

POLEDENELA CESTA 
Iz Maribora je proti Celju vozil z osebnim avto. 

mobilom FRANC VRAZ, 52, iz Maribora. V Belem 
potoku je avtomobil na nepreglednem ovinku in 
poledeneli cesti zaneslo v levo, k je r se je zaletel v 
tovorni avtomobil DŽURA KERESA, 24, iz Celja. 
Voznik Vraz je dobil lažje poškodbe, škode na vo-
zilih je za 9.000 dinarjev. 

ZADEL KOLESARJA 
PAVEL ZUPANEC, 17, iz Vojnika, se je peljal 

iz š k o f j e vasi proti Celju, ko je privozál za n j im 
z osebnim avtomobilom FRANJO ŠEFRAN iz Ljub-
ter ga tesno prehiteval. Avtomobil je kolesarja za-
del, da je padel in se laže poškodoval. 

NESREČA NA KRIŽIŠČU 
JOŽICA TILINGER, 50, iz Ljubljane, je brez po-

trebnega izpita vozila z osebnim avtomobilom iz 
Hrastnika proti Rimskim Toplicam. Na križišču 
v šmar j e t i ni upoštevala prometnega znaka STOP. 
Iz Celja je pripeljal z osebnim avtomobilom inž. 
VILJEM ŠULGAJ, ki mu kl jub zaviranju ni uspelo 
preprečiti nesreče. Pri t rčenju se je laže poškodo-
vala MARIJA ŠULGAJ, 62, iz Celja. 

TRČENJE V MALI PRISTAVI 
Na križišču v Mali Pristavi sta trčila voznik 

osebnega avtomobila ANTON SOVINC, 27, in moto-
rist J 0 2 E MLINARIČ, 21, iz Strtenice. Motorista 
so teže poškodovanega odpeljali v celjsko bolniš-
nico. Njegov sopotnik ANTON STIPLOŠEK pa je 
dobil lažje poškodbe. 

TRAKTOR JE ZAVIL 
Voznik t rak tor ja s prikolico JOŽE PLEMENTAŠ, 

50, iz Tržiča pri Rog. Slatini, je vozil proti domu', 
ko ga j e p reh i teva l moped i s t ANTON D R O V E N I K ' 
-J, IZ urvenika. Ko sta bila vzporedno je traktorist 
zavil v levo. Drovenik je dobil lažje poškodbe. 

NEPREVIDEN MOPEDIST 
Vazr.'oa o-ebnega avtomobila MARIJA LESKO-

SEK, 26. iz Pongraca je vozila po Ljubljanski ce-
sti, ko je z Vodnikove ulice pripeljal mopedist 
ALOJZ ROMIH, 33, iz Vrbna. Pri t rčenju je bil 
mopedist laže poškodovan. 

OTROK STEKEL ČEZ CESTO 
Voznik osebnega avtomobila MARJAN STAJN-

BERGER, 24, iz Zadrž je vozil iz Celja proti Šmar-
ju. Na pločniku v Šmar ju je stala skupina otrok. 
Nenadoma je stekel čez cesto šestletni BOJAN STU-
PICA iz Šmar ja , katerega je voznik zadel. Otrok je 
dobil pretres možganov. 

NI USPEL PREPREČITI NESREČE 
MIRKO SIJANEC, 30, iz Benedikta je vozil z av-

tobusne postaje Vransko proti Ljubljani . Zaradi 
otrok, ki so prihajali iz šole je vozil počasi in jih 
opozarjal z zvočnim signalom. Z leve strani je ne-
nadoma pritekel pred avtobus GORAZD BASTEL 
star štiri leta doma z Vranskega, š i janec je močno 
zaviral in zavijal v desno, vendar zaradi poledice ni 
bilo moč preprečiti trčenja. Ot-rok si je zlomil levo 
nogo m dobil pretres možganov. 

SOPOTNIK POŠKODOVAN 
Po Teharski cesti se je proti Storam peljal z 

osebnim avtomobilom DRAGO CERAJ, 28, iz Celja 
m pri železniškem podvozu trčil v steno Pri tem 
je bil hudo poškodovan sopotnik MAKSIlVTILJAN 
ZDOLŠEK, 34, z Resevne. Dobil je obdrgnine in si 
zlomil deano nogo. 

OD PONEDELJKA DO NEDELJE 
v zadnjih sedmih dneh se je zgodilo 46 promet-

nih nesreč. Ses!; l judi je bilo težko poškodovan ili, 
petnajst pa laže. Materialno škodo na vozilih so 
DceniLi na 92.600 dinarjev. 

Bogomir Greiiliuš, 32, SI. 
Konjice, pošikodoval si je de-
sno nogo; Daniel Poìutnik, 
20, Celje, poškodoval si je 
desno roko; Franc Kos, 33, 
Mozirje, ventilator mu je po-
škodoval prs te desne roke; 
Milan Užmah, 19, Šmar je , 
pločevina mu je poškodovala 
prs te desne roke; Marija Ko-
deljc, 24, Celje, poškodovala 
prst desne roke; Leopold Zu-
pane, 42, Frankolovo, poško-
doval se je po glavi; Mar jan 
Lipar, 17, Kompole nad Što-
rami, vezana plošča ga je po-
škodovala рк) glavi; Franc To-
vornik, 31, Šentjur , ix)ško-
doval si je levo zapesftje; To-
ne Dobršek, 21, Celje, poško-
doval si je levo roko; Anton 
Rošar, 19, Stranice, krožna 
žaga mu je poškodovala de-
sno roko; Kristina Krivec, 
26, Celje, poškodovala si je 
desno z;apestje; Milan Kršlin, 
19, Celje, rezilnica navoja mu 
je p>oškodovala prs t leve ro-
ke; Rok Gros, 28, Topolšica, 
premog mu je pK>škodoval de-
sno koleno; Fridrih Brglez, 
27, Celje, jeklenka mu je 
poškodovala desno nogo; To-
ne Miklavc, 34,, Velenje, po-
škodoval si je desno roko; 
Helmut Jakob, 28, Velenje, 
poškodoval si je levo roko; 
Ciril Hafner , 19, Kasaze pri 
Petrovčah, poškodoval si je 
desno koleno; Ivan Crešno-
var, 23, Griže, železo mu je 
poškodovalo levo roko; Ivan 
Tovornik, 31, Rimske Toplice, 
poškodoval si je levi gleženj; 
Štefka Robida, 21, Topolšica, 
poškodovala si je desno roko. 

10 
CELJE 
Kari" Rata.jc, Celje in Fran-

čiška Ribič, Petrovče ter 
Kari Hanžič in Hedvika Ko. 
š tomaj , oba iz Babnega. 

LAŠKO 
Ivan Deželak, delavec in 

Jožefa Ojsteršek, delavka, oba 
iz Oj strega. 

10 
LJUBNO OB SAVINJI 
Martin Tesovnik, 39, kme-

tovalec, Saviaa in Antonija 
Tiršek, 23, kmetovalka, Ter; 
Alojz tilanič, 30, stražnik iz 
Avstrije in Berta Volovlek, 
32, kmečka delavka. Ter. 

SLOVENSKE KONJICE 
Martin Hren, 27, delavec, 

Stranice in Ivana Stehle, 18, 
delavka, Križevec; Anton 
Hrustel j , 23, kmet. Paka pri 
Vitanju in Marija Vivod, 20, 
delavka, Konjiška vas; Franc 
Kukovič, 27, kovinostrugar, 
Škalce in Anica Polegek, 20, 
uslužbenka. Dobrava; Milan 
Zlodej, 19, delavec, Skomar je 
in Zofija Ravnjak, 20, kroja-
čica, Hudin ja pri Vitanju; 
zlata poročenca: Berglez 
Franc, 80 in Terezija, 77, oba 
upokojenca iz Zg. Pristave. 

ŠENTJUR PRI CELJU 
Karol Bračko, delavec, in 

Ana Novak, poljedelka, oba 
iz Dolge gore. 

ŠMARJE PRI JELŠAH 
Janez Jug, Veliki Kamen 

in Ana Fridrih, Vetemik 

ŽALEC 
Srečko Gojznik, 22 in Ma-

ri jan Zupane, 17, oba iz Go-
tovelj ter Božidar Flis, 29, 
Celje in Jožica Ropotar, 21, 
Dobrteša vas. 

CELJE 
Rodilo se je 37 dečkov in 

22 deklic 

HRASTNIK 
1 deček 

LAŠKO 
1 deček 

LJUBNO Otí SAVINJI 
1 deček in 2 deklici 

SLOVENSKE KONJICE 
2 dečka in 2 deklici 

ŠENTJUR PRI CELJU 
1 deklica 

ŠMARJE PRI JELŠAH 
1 deček in 1 deklica 

CELJE 
Anton Pustinšek, 64, Pod-

četrtek; Jože Božak, 2 dni, 
Rogatec; Ivana Kristan, 76, 
Teharje; Frančiška Peciga, 
70, Celje; Ivan Horvat, 27, 
Pemovo; Franc Strnad, 67, 
Sopota pri Podčetrtku; Ignac 
Kovže, 68, Vitanje; Marija 
Knez, 68, Trobni dol; Franc 
Juhart , 66, Ložnica pri Vran-
skem; Terezija Srebot, 73, 
Zagrad in Olga Sojč, 9 dni, 
Frankolovo. 

HRASTNIK 
Terezija Dobovšek, 89, 

upokojenka in Alojz Grlica, 
89, upokojenec. 

LAŠKO 
Ana Lokovšek, roj . Kranjc , 

88, gospodinja, Ogeče; Ma-
r i ja Suhodolčan, roj . Spec, 
72, gospodinja, Lož; Katarina 
Urankar, roj. Krajne , 91, La-
ško; Blaž Deželak, 82, preu-
žitkar, Slivno. 

SLOVENSKE KONJICE 
Pavla Keblič, 77, gospodi-

nja , Prevrat; Franc Olup, 69, 
upokojenec. Tepanje; Je rne j 
Furman, 76, upokojenec. Te-
panje; Ivan Vegmaher, 72, 
Preloge pri Konjicah; Anton 
Podgoršek, 61, Kamna gora; 
Ema Založnik, 64, Gračič; Ja-
nez Štefane, 81, Gorenje nad 
Zrečami; Franc Zgern, 22, 
SI. Konjice; Konrad Adamič, 
65, Polene; Ignac Lah, 90, SI. 
Konjice in Ju r i j Gačnikar, 
89, Ljubnica. 

ŠENTJUR PRI CELJU 
Jakob Zupane, 89, soc. pod-

piranec, Kostrivnica in Ro-
zalija Korel, 76, gospodinja, 
Tratna. 

ŠMARJE PRI JELŠAH 
Janez Kešpert, 63, Žahen-

berc; Kari Berglez, 74, Koz-
je; Anton Jagrič, 64, Gradi-
šče; Kari Klenovšek, 69, 
Šmarje; Marija Nunčič, roj. 
Kalcen, 80, Sladka gora; Ma-
ri ja Tepeš, 51, Rogatec; Ana 
Babič, roj . Geršak, Kun-

šperk. 

ŽALEC 
Marija Cehner, 78, soc. 

podpiranka, Dobriša vas; 
Jakob Steblovnik, 83, soc. 
podpiranec, Dobriša vas; 
Fortunat Rajšter , 72, soc. 
podpiranec, Dobriša vas; 
Mirko Gaberšek, 32, t ^ k t o -
rist, Arja vas in Mari ja Šu-
ster, roj . Gorič, 85, gostpo-
dinja. Polzela. 

ANSAMBEL 
»BERGERu 

V SAVINJSKI DOLINI 
v zadnji številki smo na-

povedali gostovanje ansambla 
Franja Bergerja po Sarinj-
ski dolini za preteklo nede-
ljo, to je 22. februar ja . Kon-
certi so žal odpadli, bodo 
pa »Berger j i« gostovali to ne-
deljo, to je 1. marca 1970 in 
sicer: ob 11.00 uri v Solčavi, 
ob 14.00 uri v Lučah, ob 
16.00 uri v Pečici ob Savi-
nj i in ob 19.30 uri v Šo-
štanju. 

Tokrat zanesljivo koncerti 
ne bodo prestavljeni, zato 
vabimo bralce in vse ljubi-
telje narodno-zabavne glasbe 
ter ansambla Berger na kon-
certe. 

v hotelu CeLeia v Celju 
in Paka v Velenju imajo 
vsak dan razen nedelje ozi-
roma ponedeljka ples z med-
narodnim barskim progra-
mom. Ob sobotah in nedeljah 
.je ples na Golteh. Vsako sobo-
to je ples v novi restavra-
ciji Pošta v Rogaški Slatini. 
V Kajuhovem domu v Šo-
štanju je vsak dan razen 
torka glasba za ples in raz-
vedrilo od 19. do 24. ure. 

PROSTE 
KAPACITETE 

Na celjskem turističnem 
območj'u je na voljo dovolj 
prostih ležišč v zdraviliščih, 
hotelih, gostiščih in pri za-
sebnikih. V Rogaški Slatini 
je na voljo 275 prostih mest. 

PLANINSKI DOMOV! 
IN IZLETiŠČA 

Odprti so Planinski dom v 
Logarski dolini, hotel Rinka 
v Solščavi, dom na Gori Olj-
ki, • Celjska koča, dom na 
Svetini, Mozirska koča, hotel 
na Golteh in izletišče Stari 
grad nad Celjem. Friderikov 
razgledni stolp je zaprt. 

ŽIČNICE 
m VLEČNICE 

Na Golteh obratuje gondol-
ska žičnica, sedežnica in več 
vl6čn:c. Snega je prece;. Na 
Celjski koči in na Svetini je 
tudi še dovolj snega, cesta 
je plužena, snežne razmere 
so zelo ugodne, vlečnice obra-
tuje jo . V Libojah dela žič-
nica ves dan, smučar jem pa 
je na voljo tudi nočno smu-
čanje ob električni razsvet-
ljavi. Obratuje jo tudi ž i l i c e 
oziroma vlečnice v Ljubnem 
ob Savinji, v Mozirju, Gor-
njem gradu in Belih vodah 
nad Šoštanjem, poл'•sod j'e do-
volj snega. 

D P ^ A U Š Č E 

v celjskem Mestnem par-
ku je drsališče odprto vsak 
dan od 10. do 12. ure ter od 
14. do 16.30 ure. Ob pone-
deljkih sredah in petkih pa 
še zvečer od 19.25 do 21. ure. 

l ^ n D A l f j i Р . Л 7 Г М 1 

Pokrita kopalni bazena na 
Dobmi in v Laškem sta od-
prta vsak dan. 

R A Z S T A V A . 

v celjskem Likovnem salo-
nu je odprta III . Pododboro-
va razstava 1970. V Pokrajin-
skem muzeju v Celju je od-
pr ta stalna arheološka raz-
stava. V Studijski knjižn ci 
je odprta razstava ob 100-let-
nicl rojstva Lenina, v Muze-
ju revolucije pa stalna zbir-
ka Likovnega salona Celje. 
V Napotnikovi galeriji v Šo-
š tanju je odprta razstava 
lesenih in železnih plastik 
Janka Dolenca iz Vuzenice 
in Alojza Jeriča iz Mute. 

Te dni je na celjski tržni-
ci začelo primanjkovati sola-
te. Tudi špinače je malo, 
sneg pa je preprečil tudi na-
biranje regrata in motovilca. 
Zato se je solata tudi neko-
liko podražila — proda ja jo 
jo po 7 do 8 dinarjev špi-
nača in radič pa sta po 15. 
Kislo zelje, kisla repa in glav-
nato zelje so še vedno po 
2,40 novega dinarja , korenj 
ček p roda ja jo po 4, peteršilj 
po 8. fižol pa po 5 do 6 di-
na ri ev za kilogram. 

Edino jaj'ca so se v zad-
n jem tednu močno pocenila. 
V soboto so jih prodajali 

celo po 50 do 60 para. д̂ ^ 
promet pa je p r i p e l j i 
tržnico nekaj manjvrei jJ 
sadja, med katerim smio 
šli še kar lepe limone rJ 
za kilogram, jabolka pQ 
do 80 para, hruške po ĝ  
banane po 2 do dva dba» 
in pol. ^ 

UNION: 
do 1. marca bo na &рогм 

jugoslovanski fiîm »Bitka | 
Neretvi«. Dnevno sta dve prg, 
stavi in sicer ob 16. in , 
uri . 

2. do 6. marca ameriš) 
barvni film »Sinovi niušij 
tirjev« 

METROPOL: 
24. do 26. februar ja amej 

ški barvni film »Hiša iz kari 
27. f ebruar ja do 3. гпац 

francoski barvni film »Вц; 
cica po mor ju plava« 

DOM: 
24. do 27. februar ja апц 

riški barvni film »Plavolaj 
maščevalec« 

28. februar ja do 3. marc 
marca jugoslovanski barve 
film »Divji an.^cli« 

DOBRNA: 
28. februar ja ob 18. uri jj 

1. marca ob 16. ur i amerišk 
barvni film »Deset zapovedi' 
I . in II . del. 

Četrtek, 26. februar ja (Л 
16. in 19.30 uri Sartre: »Ne 
pokopani mrtveci« — gosta 
vanje v Kran ju — v vlogi U 
eie nastopa Jana Smidova. 

Petek, 27. februar ja ob Ц 
in 19.30 uri Sartre: »Nepoke, 
pani mrtveci« — gostovanj 
v Kran ju — v vlogi LUCÍS 
nastopa Marjana Krošlova. 1 

Sobota, 28. februar ja ob| 
15.30 uri Simon »Bosa v par 
ku« za I. šolski abonma in 
izven — v vlogi Paula Brat 
te r ja nastopa Borut Alujevid 

Sobota, 28. februar ja ot 
19.30 uri Simon: »Bosa v pat-
ku« za izven. Brat ter — Mi« 
Podjed. Vstopnice bodo ' 
proda.ji že v petek od 18.31 
do 19.30 ure, prav tako tud 
v soboto. 

Nedelja. 1. marca ob 10,0 
uri Simon: »Bosa v parku« 
za II . nedeljski šoleki abon' 
ma in izven! Brat ter — Bonii 
Alujevič. 

Torek, 3. decembra ob 19.3( 
ur i Simon: »Bosa v parktf 
za IV. mladinski abonma ^ 
izven! Brat ter — Miro Pod' 
jed. J 

NOVOSTI 
S POLIC ŠTUDIJSKE; 

KNJIŽNICE ( 
Kral j J.: Poslovna in t 

nančna politika pod.ietja. j 
ribor 1969. S. 22486 12. i 

Jacobi B.: Stare kulturno 
Maribor 1969, S. 23144 69. i 

Manvell R., H Fraenk^ c 
Goebbels. Maribor 1969. ^d 
23144/72. ' 

Manvell R., H. FranKeJ 1 
Goring. Maribor 1969. ' ^ 
23144/73. 

Zadnikar M.: Stiski sam» ' 
stan. Ljubl jana 1969, S. 231« , 
18. J 

Stevanovič M.: Savrenif^ ̂  
srpskohrvatski jezik. ^ 
Beograd 1964—1969. S. ^ 

Divjak M., T. Kren: VjoJ ^ 
in idoli naše mladine. V W ̂^ 
bljani 1969. S. 27789 17. ^̂  

Mikuš—Kos A.: Kako c 
Ija otrok bolezen. V LjuO'J a 
ni 1969. S. 27789 18. 

Jelene Z.: Otrok si želi ^ 
bresa očeta. V Ljubljani î» ij 
S. 27789/20. ц fi 

Kru l j v . : Pravo 5 >r 
sporazuma. Beograd s 
27870'13. 



.jjRJE ADUTI AD KLADIVAR — N a l e t o š n j e m z i m s k e m republ i škem prvenstvu so atleti Kladivarja doka-
^li. da se nahajajo v dobri formi . Zlasti j e razvese l j ivo , da je skozi z imo napredovalo lepo števi lo mladih 
tflunovalcev, katere bodo le tos po leg Maroltove, Vravnika in Špi larja vodil i : Miro Kocuvan, odlični sprinter 

državni reprezentant , Danica Urankar, na jbo l j ša s l o v e n s k a predstavnica na dolge proge, Branko Vivod, 
Lfiintno najbol j š i skakalec v v iš ino v Slovenij i in odl ična mlada tekmovalka Darinka Samec . Prepričani s m o , 
ij bomo prav o nj ih v l e tošnjem letu še vel iko slišali . Foto: E. KRANJC 

Smučarski klub OLJKA 
indraá je preteklo nedeljo 

, jripravil na 50-metrski ska-
j ¡alnici meddruštevene skakal-

;e skoke, ki so se jih ude-
I i^ili skakalci SK Velenja in 
I lomačini. Med člani je zma-

Ceh pred Razdevškom 
'oba Velenje), Krkom (SK 

I Oljka Andraž) itd. Pri mla-
ijincih je zmagal Kovač pred 
ifehom in Krevsi jem (vsi Ve-
ruje) itd. Pri pionir j ih pa 
i bil prvi Dedič (SK Vele-
ije) pred Cremožnikom, Dro-
ežem (oba Oljka Andraž) 
d. 
Preteklo nedeljo je imel 
¡dni letni občni zbor TVD 
artizan Petrovce. Iz p>oročiIa 
redsednika Partizana Toneta 
Mika je bilo razvidno, da 
o v preteklem letu bile naj-, 
olj delovne sekcije za ro-
omet, namizni tehis, odboj-
0 in mali nogomet. Letos 
oteka 50-letnica obstoja TVD 
artizan v Petrovčah. Zelja 
irtizana in športnikov v Pe-
tovčah je, da bi dobili v le-
)šnjem letu asfal t i rano igri-
ce za rokomet , povečali ak-
imost in kvaliteto v posa-
leznih sekcijah. 
Drugega letošnjega republi-

kega B tu rn i r ja se je v Bra-
iovčah udeležilo 45 igralcev 
Il igralk badmintona iz Iju-
ijanske Olimpije, Partizana 
tóice, SŠD Vič, Ledine, Pla-
toe pri Sevnici, Sidra (Ma-
ibor) in Braslovč. Med de-
äeti je po daljši odsotnosti 
nagala igralka iz Planine pri 
evnici Valentinčičeva. 

PRVE ZIMSKE IGRE 
Od petka do nedelje bo v 

Celju, na Golteh, v šmihelu 
in Velenju posebno živahno, 
ka j t i srečali se bodo pionir j i 
iz vse Jugoslavije v okviru 
I. zimskih iger. 

V omenjenih kra j ih se bo 
zbrala elita najbol jš ih pionir-
jev v zimskih šport ih — pre-
ko 400! Na osnovnih tekmova-
nj ih jih je nastopilo mnogo 

več. Pomerili so se med seboj 
in najbol jš i bodo tri dni go-
s t j e naših krajev, naših ljudi, 
snežnih pobočij, gladke lede-
ne ploskve. 

Vsem pionir jem ob tem na-
ša iskrena dobrodošlica z že-
ljo, da bi dosegli dobre re-
zultate in da bi ostali šport-
niki tudi v bodoče. 

T. V. 

PO SMUČIŠČIH 
Ф Na Golteh so büe 14. 

igre elektrogospodarstva. Na-
stopilo je več kot 200 tekmo-
valcev, tudi iz Hrvatske in 
Avstrije. Celjani niso dosegli 
večjega uspeha. 

Ф Na Celjski koči je bilo 
občinsko sindikalno prven-
stvov veleslalomu. Nastopi-
lo je 80 tekmovalcev po 
posameznih kategorijah pa 
so zmagali Zadravec, Uršič, 
P. Cetina in Košič, pr i člani-
cah pa Caterjeva. 

Ф Na prvenstvu pionirjev 
v orientacijskem pohodu za 
naše področje je zmagala 
ekipa pionirjev OŠ Štore. 
Nastopilo je devet ekip. 

Ф Na področnem prven-
stvu, ki je bilo na Celjski 
koči, j e nastopilo 70 pionir-
jev srednj ih šol. V veleslalo-
mu sta 2anagala škobemeto-
va ( E š ) in Govedič (Eš ) , 
med ekipami pa gimnazija 
Celje pred gimnazijo Vele-
n je . 

Ф Tudi v Šen t ju r ju je 
ObZTK organizirala prven-
stvo v veleslalomu in patrulj-
nem teku. Zmagali so: Jer-
nej , Jenšterle, Iskra, Moser 
in med ekipami Šent jur pred 
Slivnico in Planino. 

Ф V Mislinju je bilo me-
morialno tekmovanje »Pohor. 
ski bataljon«, k je r je med 
člani Ajnik (Izletnik Celje) 
osvojil 4. mesto. 

Ф V Mozirju je bilo tek-
movanje »Kajuhov memori-
al«, k j e r je nastopilo več kot 
100 tekmovalcev. Celjani so 
(Mežnarič, Govedič, Jezernik) 
osvojili med ekipami prvo 
mesto. 

T. VRABL 

PROGRAM TEKMOVANJ 
27. 2. 1910 
16.00 otvoritev I. zimskih iger v Mestnem parku na umet-

nem drsališču HDK Celje 
16.30 odhod tekmovalcev v veleslalomu, sankanju in orienta-

cijskem poliodu na smučeh v Mozirje in skakalcev v 
Velenje 

19.00 do 20.30 trening na umetnem drsališču v Mestnem par-
ku za umetnostne drsalo* 

28. 2. 1970 
CELJE 

8.00 do 11.00 umetnostno drsanje (obvezni liki) 
11.00 do 13.00 dve hokejski tekmi 
13.30 do 16.30 hitrostno drsanje pionirke 
16.30 do 18.00 hitrostno drsanje pionirji 
18.00 do 20.00 dve hokejski tekmi 

GOLTE 
9.00 do 10.00 tren'ng in ogled proge za veleslalom 

10.30 do veleslalom 
13.00 do tekmovanje v orientacijskem pohodu na sniu. 

Čeh 
17.00 sprejem pionirje» in spremljevalcev pri pred-

sedniku skupščin* občine Mozirje in razgla-
sitev rezultatov 

ŠMIHEL NAD MOZIRJEM 
8.30 tekmovanje v sankanju 

VELENJE 
9.00 trening na 25-metrski skakalnici 

1. 3. 1970 
VELENJE 
10.00 tekmovanje v smučarskih skokih 
CELJE 

8.00 do 10.00 umetnostno drsanje (prosti program) 
10.00 do 12.00 dve hokejski tekmi 
13.00 do 16.30 revija v umetnostnem drsanju 
16.30 slavnostni zaključek iger. Proglasitev ekipnih 

zmagovalcev in podelitev nagrad. 

ladaljevanje in konec) 
Na področju izgradnje 
ortnih in rekreacijskih 
ijektov nismo dosegli po-
ivljenega načrta. Realizi-
ne še niso bile gradnje — 
№ telesne kul ture s po-
itim plavalnim bazenom, 
editev rekreacijskih povr-
1 za tabornike pri Gričku 
za občane pri Ljudskem 

pališču. Taborniki so se 
ločili za novo lokacijo v 
»karjih, k je r je njihov na-
; že deloma realiziran, 
5je število gospodarskih 
janizacij iz Celja se je 
ljučilo v izgradnjo rekre-
jskega centra na Golteh 
s tem niso bila zagotov-

ila sredstva za izgradnjo 
kreacij skih površin pr i 
idskem kopališču in ure-
ju bodočega športnega in 
reacijskega centra na Go-
cu. Investicijska gradnja 
Ttnih in rekreaci jskih 
ektov, realizacija načr-

ni le stvar ObčZTK! 
»bčZTK je zavzela tudi 
^išče do vrhunskega špor-
in ga tako tudi vrednoti-
Pri sestavl janju predra-
ov osnovnih organizacij, 
erešeno je ostalo še 
^ a n j e zdravstvene služ-
V telesni kulturi . Te na-

loge se bosta v kra tkem lo-
tila svet za telesno kul turo 
in svet za zdravstvo pri ob-
činski skupščini Celje. 

DILEME V CELJSKEM 
ŠPORTU 

»Nakopičeni problemi v 
celotni telesni kul tur i v Ce-
lju se vse bolj vrtoglavo 
množijo, ni foruma, ki bi s 
svojim delom in programom 
bil sposoben popeljat i celj-
ski šport na pravo mesto, 
postopki so nedemokratični , 
uspeva demagogija, ni kon-
cepta, ni meril , sk rb za 
vzgojo strokovnega kadra 
je le pobožna žel ja . . . ,« so 
med drugim ugotovitve N. 
Krumpaka o s tan ju telesne 
kul ture v občini. 

Ali je res vse tako črno? 
S svojim prispevkom sem 
želel dokazati, da je v zad-
n j ih letih bilo le mnogo na-
pravljenega v dobro šolske, 
množične in društvene teles-
ne kulture, da so bili dose-
ženi rezultati več kot otip-
ljivi, da je bil dosežen tudi 
napredek v f inanciranju te-
lesne kul ture in v izgradnji 
objektov za telesno kulturo. 
Novi družbeni dogovor z iz-
gradnjo W U , otroškimi 
igrišči, posebne in V. osnov-

ne šole v celoti streže tudi 
nadal jnj i razširitvi in ure-
ditvi problemov predšolske 
telesne vzgoje, s svojimi te-
lovadnicami pa bo v večer-
nih urah , ob sobotah in ne-
del jah v mnogočem pomagal 
tudi športnim organizacijam 
pri smotrnejš i vadbi in tek-
movanjih V pokri t ih prosto-
rih! 

Brez dvoma je v celjski 
telesni kul tur i še neka j od-
pr t ih vprašanj in proble-
mov, ki jih bo t reba smotr-
no reševati. Potrebe in želje 
po športni hali bo treba 
uskladiti vzajemno s potre-
bami gospodarskih organi-
zacij po takšnem objektu, 
dom telesne kul ture s po-
kri t im plavalnim bazenom 
je vsekakor objekt, ki bo 
imel širši pjomen (šolska te-
lesna vzgoja, društvena, re-
kreacija, turizem), rekreacij-
ske površine s športnimi 
-T0B9J3Î9I оилеир BZ ^ a f q o 
jò in šport bodo vsekakor 
v največj i meri služile de-
lovnim organizacijam.. Inve-
sticijske naložbe so trenut-
no problem št. 1 v celjskem 
športu. Integracijski proce-
si v športu so sekundarne-
ga značaja. Integraci ja v no-
gometu Kladivar—Celje ni 

bila uspešna in je celjski 
nogomet osiromašila! To je 
več ali m a n j pokazala pra-
ksa- ObčZTK je v svoji poli-
tiki zasledovala integracij-
sko politiko s tem, da ni 
dovoljevala rojs tva »malih« 
samostojnih klubov. Integri-
rana društva so danes Par-
tizan—Kovinar š to re . Parti-
zan Celje—mesto, Partizan 
Celje—Gaberje, Part izan Po-
lule, HDK Celje in Vojnik. 
Ponovno bi bilo t reba oživi-
ti centralno 2ŠD Celje s 
klubi nogomet, rokomet, ko-
šarka, plavanje in kegljanje. 
To pa ni stvar le ObčZTK, 
pač pa predvsem klubskih 
odborov že naštetih panog 
in iger! 

Med F>omembna vprašanja 
sodi tudi smotrnejša uredi-
tev f inanciranja telesne kul-
ture, ki ne more biti ome-
jena le na čvrsti vir — sred-
stva iz občinskega proraču-
na, drugi viri pa so občasni 
in ne zagotavljajo osnovnim 
organizacijam v celoti izva-
jan ja letnih načrtov dela. 

To so vprašanja , s kateri-
rr i se bosta v svojem pro-
gramu dela spoprijela Obč 
ZTK in svet za telesno kul-
turo. 

KAREL JUG 

DVAJSET LET ŠAHOVSKE 

ORGANIZACIJE V ŽALCU 

Žalski šahisti so v zadnjem obdobju dosegli ne-
ka j lepih uspehov, predvsem z osvojitvijo I. mesta 
v šahovski podzvezni ligi in možnost jo igranja kva-
lifikacij za I. republiško ligo. Uspeh so dosegli tudi 
mladinci, ki so bili že dvakrat občnski pivaki. Letos 
pa poteka tud 20 let, kar so v Žalcu ustanovili ša-
hovsko društvo, ki je t renutno med najdelavnejšimi 
in najkvali tetnejšimi v žalski občini. Ob te j prilož-
nosti bodo pripravili v začetku marca slavnostni ob-
čni zbor in večji turn i r v počastitev spomina na 
prvega ustanovitelja društva prof. Rudi ja Godicla. 
Igralci in zaslužni člani bodo prejeli spominske di-
plome. J . GROBELNIK 

PORAZ V MARIBORU — Celjski šahisti so go-
stovali v Mariboru in izgubili s članom zveane lige 
74:54. Med Celjani je bil najbol jš i Draksler pred 
Pešcem, Ojstrežeim, Jazbecem itd. 

S. PERTINAC 

VODI SD »DUŠAN 

POŽENEL« IZ REČICE 
Občinska strelska zveza v Laškem je organizi-

rala občinsko liga tekmovanje z zračno puško za 
ekipe in posameznike. Po prvih dveh kolih vodi 
med ekipami SD »Dušan Poženel« iz Rečice pred 
SD »Papirnica« Radeče, SD »Partizan« Jurklošter 
itd., med posamezniki pa Lavrinc, pred Kožarjem, 
Knezom, Lončarjem Lancer jem itd. 

V. LA\TIINC 

BREZ CELJANOV NA 

EVROPSKO PRVENSTVO 

V Celju je bilo izbirno tekmovanje za nastop 
na zàmskem evropskem prvenstvu na Dunaju. Med 
(Pi jani ni nihče uspel. Kocuvan je bil na 60 m tre-
tj i , Maroltova pa druga. V teku na 800 metrov je 
presenetila Samčeva, ki j e premagala favorizirano 
Urankarjevo. 

DRU<X) KOLO PIONIRSKE LIGE — Nastopüo 
je 8 ekip, zmagali pa so Ambrož, Bangeršič, Skale, 
Vizjak, Korošec, Rebek, Njivar , Feguš, Sambol, 
Ludvik, Kovačič in Ingolič. 

TRI ZMAGE 

ZA PIONIRJE IZ KONJIC 

Na I I I . tu rn i r ju zimske š ta jerske lige so v Ce-
lju presenetili pionirji Konusa iz Slov. Konjic, ki 
so zmagali vse tri tekme. Nastopilo je sedem ekip. 

O. HOLZINGER 

PRESENEČENJE 
V PIONIRSKEM 

PRVENSTVU 
v nadal jevanju občinskega prvenstva osnovnih 

šol v hokeju na ledu v Celju so mladi igralci hu-
dinjske šole pripravili največje presenečenje, ko 
so v srečanju s favoriziranim moštvom t re t j e osno-
vne šole dosegli neodločen rezultat 1:1. V drugi 
tekmi je druga osnovna šola premagala če-
t r to s 5:1. 

Po vsem tem bo odločitev o letošnjem občin-
skem prvaku znana šele po zadnji tekmi med 
prvo in drugo osnovno šolo. 

DVA PORAZA — V prvi tekmi za jugoslovanski 
hokejski pokal so se Celjani na domačem drsališču 
srečali z bivšim članom prve zvezne lige. Slavijo 
z Vevč in izgubili s 7:1. Tekma je bila precej gro-
ba, domačini pa so zapravih več lepih priložnosta 
za gol. 

V nadal jevanju inter pokalnega tekmovanja pa 
so v nedeljo gostovali v Leobnu in tudi tam dožive-
li poraz 7:2. Gola je dosegel Koleno. Zmagi doma-
činov ni ka j oporekati , vendar bi bil lahko rezul-
tat drugačen, če bi se pri O l j a n i h ne poškodoval 
vratar in če bi izkoristili t iste možnosti za gol, ki 
so jih imeli. 

CELJSKI PIONIRJI — NAJHITREJŠI — V okviru 
priprav na prve jugoslovanske zimske pionirske 
igre je bilo v nedeljo v Ljubljani republiško prven-
stvo v h i t rostnem drsanju . Udeležba je bila preveč 
skromna in znova dokazuje, ka j so v drugih me-
stih in kra j ih napravili, da bi v to panogo zajeh 
čim več mladih ljudi. Na s tar tu ј з bilo vsega sku-
pa j pet ekip, dve deški in tr i dekliške. Celjani so 
imeli v vsaki skupini svojega predstavnika. Glede 
na to, da so se celjski pionirj i dobro pripravili tu-
di na to preizkušnjo, so zmagali v obeh skupinah 
in se tako uvrstili v finale oziroma na zaključno 
pionirsko športno prireditev. 

Rezultati. Pionirke: 1. HDK Celje 2:02,8, 2. DK 
»Stanko Bloudek«, Ljubljana 2:04,8, 3. DK Olim-
pija, Ljubljana 2:15.8. 
Pionirji: 1. HDK Celje 1:49.9, 2. DK »Stanko Blou-
dek« 1:51.0. 



ŠENTJUR I 

U R E J E V A N J A : C E S T ZA K M E T E 

Odbornik FRECE: »Ce že govorimo o razvoju 
kmetijstva, ne moremo mimo dejstva, da je s tem 
povesiano tudi urejevanje cest. Te so za kmečko go 
spodarstvo izrednega pomena, č e bomo urejali kme-
tije, bomo morali pripeljati material. Ali smo mi-
sliti tudi na to?« 

ACI SVETINA, predsednik občinske skupščine: 
»Strinjam se, da so ceste za razvoj kmetijstva izred-
nega pomena. Mnoge ceste so рорк)1пота uničene. 
Ce bi ceste, ki so jih kmet je sami zgradili, tudi sa-
mi uporabljali, danes to ne bi bil problem. Tipičen 
je primer Brezja, k jer so kmet je že pred vojno zgra-
dili solidno cesto in jo vzdrževali vse do nedavnega. 
Ko pa so v Brezju pričeli graditi individualne hše 
so drugi cesto uničih. Tako je tudi v drugih krajih, 
zato bo to še vedno problem.« 

KREDIT ZA TRSNI MATERIAL 
Odbornik KOLAR iz Pletovarja: »Ali bo mogoče 

dobiti kmetom tudi kredite za kvalitetni trsni ma-
terial?« 

PETER HLASTEC, direktor KK Šentjur: »Pri nas 
ne proizvajamo tako kvalitetnih vrst vina, da bi lah-
ko pričakovali rentabilnost. Zato načelno ni kredi-
tov za trsni material. Potrebno pa je pregledati vsak 
posamezen pr imer zainteresiranih.« 

SAMOKRITIKA 
JOŽA PRATENGRAZER, republiški poslanec je 

na zadnji seji skupščine občine med drugim dejal: 
»Ko sedim na tej seji ali ko prisostvujem raznim 

zborom občanov na našem področju imam stalno 
občutek, da sem sam in z mano drugi poslanci 
kmetje naredili premalo za naše kmetijstvo. Najtež-
ja stvar v jugosl. samoupravljanju je družbeni do-
govor, kdo bo komu dal denar. Imamo ideje, pro-
grame, zamisli, vsa dobra volja ter požrtvovalnost 
ljudi pa gredo po zlu ob dejstvu, da denarja ni.« 

REALNOST PRI PLANIRANJU IN PRIKAZOVANJU 
STANJA 

Odbornik IVAN VEBER je na seji skupSčine o 
razvoju kmetijstva dejal: »Ce že govorimo o kme-
tijstvu teda j govorimo zelo realno o možnostih, ki 
jih imamo, da ne bomo zopet ugotavljali v prihod-
n je tako kot že nekaj let nazaj, da nismo ničesar 
naredüi. Le realno planiranje in priznavanje uspeha 
I>a če je še tako majhen nam daje možnosti pri re-
ševanju našega kmetijstva. 2al večkrat prakticira-
mo, da nekatere uspehe iz neznanega razloga pove-
ličujemo in napihujemo. Menim, da nima naš ob-
čan tolikšnega narodnega dohodka, kot ga prikazu-
jemo.« 

CELJE 

TELEFONSKA GOVORILNICA NA DOLGEM POLJU 
RUDI PEPERKO, odbornik: »Dolgo polje nujno 

pHDtrebuje javno telefonsko govorilnico. Kakšne so 
možnosti, da bi jo postavili?« 

OSKAR NAGLAV, tajnik skupščine: »Na predlog 
oziroma vprašanje odbornika Rudija Peperka, je 
celjska PTT služba odgovorila oddelku za gradbene 
in komxmalne zadeve, da ima postavitev te govoril-
nice v svojem programu. Problem pa je v tem, da 
trenutno niso na voljo proste linije za nove priključ-
ke. Pri centralni pošti Slovenije so že v teku dela 
za povečanje števila telefonskih linij v Sloveniji, 
celjsko PTT podje t je pa je odgovorilo, da bodo 
dela na razširitvi telefonskega omrežja končana v 
letošnjem letu in bo zato možno javno telefonsko 
govorilnico na Dolgem polju tudi postaviti. 

POT NA ALJAŽEV HRIB 
MARJAN ASIC in LUDVIK ZUPANC, odbornika: 

»Zakaj ni urejeno vzdrževanje poti na Aljažev hrib 
oziroma stopnice na kalvarijo?« 

OSKAR NAGLAV, tajnik skupščine: »Oddelek za 
gradbene in komunalne zadeve pri skupščini je po-
sredoval komunalnima podjet jema Ceste-kanalizaci-
je in Javne naprave nalog, da vključita v redno 
vzdrževanje Drobničevo ulico in stopnice na kalva-
r i jo in nadalje, da postajo nove klopi tam, kjer so 
svojčas že stale. 

OPROSTITE, NE MOREMO POROČATI 
Četrtek, 19. februar ja letos. Na vrsti je bila de-

veta seja sveta za urbanizem, gradbene, komunalne 
in stanovanjske zadeve skupščine občine Celje Med 
osmimi točkami predlaganega in osvojenega dnev-
nega reda je bila tudi iX)novna razprava o predlogu 
pina kanalščine za 1970. leto. Na vabilu za sejo je 
pod to in še nekaterimi točkami dnevnega reda pi-
salo: material priložen. 

Razprave o planu kanalščine za letošnje leto 
pravzaprav ni bilo, ker so se člani sveta strinjali s 
pismenim predlogom (ki so ga dobili), ki so ga 
pred tem vskladili vsi zainteresirani in vse strokov-
ne službe. Zato so ga potrdili, ne da bi ga na seji 
ponovno prebrali in tako z nj im seznanili tudi tiste 
goste — med njimi tudi novinarja — ki »priložene-
ga« materiala niso dobili. 

Zato, oprostite, da o planu kanalščine za letošnje 
leto ne moremo poročati. Morda bomo kdaj pozne-
je, ko bomo, kot vsi drugi, tudi v redakcijo dobili 
ustrezne materiale, ki omogočajo normalno sprem-
ljanje seje. 

2al, to ni bil prvi primer. Upajmo pa, da je bil 
zadnji! 

DO POLOVICE USPELI ZBORI VOLIVCEV V LAŠKI OBČINi 

KRAJEVNI PROBLEMI SPODRINILI SKUPNE 
V občini Laško še nima-

jo zbranih vseh poročil o 
poteku-zborov volivcev. To-
da po splošnih informacijah 
so zbori le do polovice us-
peli — oziroma potekali so 
enostransko, kot je že dolgo 
v navadi. 

Ni bil namen zborov, da 
bi občani ne govorili o naj-
bližjih problemih, tistih, ki 
jih najbol j čutijo, bilo pa bi 
prav če bi se občani bolj za-
nimali za skupne probleme 
v občini, za program celote 
in za njeno osnovo — pro-
račim. V vsaki družini so 
uspehi boljši, če s trnejo na-
pore vsi njeni člani, slabi 
pa, če je narobe. Tako je tu-
di v temeljni družbeni skup-
nosti, kot je komuna. 

Tako v Rimskih Toplicah 
na osnovna izhodišča razvo-
ja občine ni bilo pripomb, 
v Vrhu nad Laškim je padla 
pripomba, da bo lepo in 
prav, če bo program uspel, 
tudi v Marijagradcu je pod 
to točko dnevnega reda. ka-

že, razpravljal le poročeva-
lec. Podobno, ali pa ne dosti 
bolje je bilo drugje. 

Tudi razprava o proraču-
nu se ni razživela. Opombe 
so glasile le na višino sred-
stev, določenih za potrebo 
krajevnih skupnosti, ki da 
so, razumljivo nezadostna. 

Kot navadno so na zborih 
privreli na dan spet krajev-
ni komunalni problemi, ne-
kateri pogreti iz prejšnj ih 
in minulega leta, nekateri 
novi, pravkar nastali. V Rim-
skih Toplicah so občani do-
bili podroben pregled čez 
dejavnost krajevne skupno-
sti, tako o tistih zadevah, 
ki so bile izvršene, kot o 
onih, ki še niso rešene in 
onih, ki se vsil jujejo za pri-
hodnost. 

Kateri so poglavitni prob-
lemi, ki so jih premlevali 
malone na vseh zborih? 

Ceste, občinske, ceste III . 
reda in krajevne. Gozdar-
jem očitajo, da vzorno skr-
bijo za svoje gozdne ceste, 

na drugih javnih komunika-
cijah pa so bolj mačehov-
ski. Za cestno podjet je je 
bilo več gra j kot hvale, si-
cer pa navadno vsa graja 
glede cest ne glede na pri-
stojnost, leti na občino. Sko-
r a j v vsakem kra ju je še 
problem s pi tno vodo, mo-
stovi so povsod vprašljivi, 
vode spodjedajo škarpe. 

Ponekod so kmet je ponov-
no razpravljali o razpore-
ditvi krajev in zaselkov v 
cenilne okoliše in prispevne 
razrede. Spet kritika na naj-
bližji naslov, na občino, ki 
se sama krivinči v sloven-
ski katastrski zmešnjavi. 

In dobra plat zborov vo-

livcev. Brez dvoma je ta, (ĵ  
večina občanov želi sodelo, 
vati po svojih močeh јц 
gmotnih razmerah pr i ure. 
jevanju krajevnih komunal, 
nih problemov. Ponekod, ta. 
ko v Marijagradcu so se za-
vzemali za nenamensko do. 
delitev sredstev, za večjo 
samostojnost razpolaganja y 
krajevni skupnosti. 

Vse \T)ijočim socialnim 
problemom navkljub je bi-
lo spet malo govora o soci, 
alno varstveni dejavnosti^ 
oziroma ponovni oživitvi 
večje solidarnosti med ob-
čani. Skoda. 

J U R E K R A Ž O V E C 

PROGRAM, KI RAZVESEUUJE 
Obisk na Ponikvi pri Žal-

cu — Še ta teden bodo spre-
jeli v zvezo komunistov de-
set mladih kmečkih fantov 
— Priprave na osrednjo pro-
slavo občinskega praznika 

Predstavniki družbeno-po-
litičnih organizacij v Žalcu 
so prejšnj i teden obiskali 
tudi mladinski aktiv na Po-
nikvi, kjer bo letošnja os-
rednja proslava občinskega 
praznika. Cilj razgovora je 
bil pregledati dosedanje de-
lo mladinskega aktiva in se 
istočasno pogovoriti z mladi-
mi o njihovih problemih, te-
žavah in željah. 

Mladinski alctiv na Ponik-
vi je v zadnjem obdobju po-
kazal veliko pripravljenost 
za delo. Poleg izredno pe-
strega delovnega programa, 
ki obsega najrazličnejše pri-
reditve, so si zadali nalogo. 

da bodo pripravili več mla-
dincev za sprejem v Zvezo 
Komunistov. Tako bodo še ta 
teden sprejeli deset mladih 
kmečkih fantov v Zvezo ko-
munistov m se bo tako os-
novna organizacija povečala 
na 16 članov. 

Največ dela imajo s pri-
pravami na občinski pra-
znik. Udeležili se bodo pro-
stovoljne delovne akcije za 
izgradnjo ceste in telefona, 
pripravili več športnih tek-
movanj s sosednjimi aktivi, 
organizirali plesni tečaj, pre-
davanja, kulturne večere itd. 
Predvsem pa nameravajo v 
bodoče tesneje sodelovati s 
krajevnimi organizacijami in 
tako skupaj pripomoči k hi-
trejšemu razvoju kraja in 
zanimivejšemu družabnemu 
življenju ljudi v vasi. 

T. V. 

PREDVSEM OBNAVLJANIE HIŠ 
TRENUTNO 170 PROSILCEV ZA STANO-

VANJA V SLOV. KONJICAH 

Na včerajšnji seji občinske 
skupščine so odborniki v Slo-
venskih Konjicah med dru-
gim obravnavali tudi poročila 
o delu ter bodoče naloge sta-
novanjsko komunalnih podje-
ti j Slovenske Konjice in Zre-
če. Nekaj dni pred sejo smo 
se o delu podje t ja v Konjicah 
pogovarjali z direktorjem 
Maksom Padežnikom. 

Slov. Konjice so imela vrsto 
let velike probleme zaradi pit-
ne vode, saj so mnogi občani 
govorili, da iz vodovodnih pip 
ne priteče voda ampak kava. 
Zato so se v občini odločili 
za izredno visoko investicijo 
4,050.000 in zgradili vodovod. 
Ker je podjet je najelo poso-
jilo bodo letos predvsem od-
plačevali anuitete. Kl jub te-
mu pa so za 1970. planirali 
110.000 dinarjev predvsem za 
investicijsko vzdrževanje ozi-
roma obnavljanje hiš. Tako 
bo letos še vedno ostalo ne-
rešeno vprašanje kanalizacije 

v novem delu Slov. Konjic, 
kar pa vsekakor ni tako ob-
čuten problem, kot je bil vo-
dovod. 

Stanovanjska problematika 
je aktualna ni pa izredno za-
skrbljujoča. V občini je 170 
prosilcev za stanovanja, ven-
dar realno gledano od tega 
30 nujnih primerov. Drugje 
gre predvsem za preselitev v 
večja stanovanja. Leta 1972. 
bo podjet je že razpolagalo s 
tolikšnimi sredstvi, da bo 
skupno z delovnimi organiza-
cijami financiralo novograd-
njo. V Slov. Konjicah ni bilo 
večjih novogradenj, seveda 
razen individualnih hišic, od 
1966. leta, podjet je pa je mo-
ralo odplačevati še stanova-
n ja zgrajena pred tem ob-
dobjem. Vendar v Konjicah 
računajo, da stanovanja 
čez nekaj let ne bodo več 
hud problem. н 

M. S. 

ZA HITREJŠI RAZVOJ 
CELJSKEGA GOSPODARSTVA 
ODBORNIKI PRIPOROČAJO POSLOVNO 

POVEZOVANJE 
Minuli teden sta se v Celju 

sestala oba zbora občinske 
skupščine. Pod predsedstvom 
tovarišice Olge Vrabičeve sta 
v osrednji točki dnevnega re-
da razpravljala o temeljih 
družbeno-ekonomske politike 
v občini Celje za leto 1970. 
Kot je poudaril podpredsed-
nik skupščine ing. Dušan Bur-
nik, bo uresničitev nalog, za-
stavljenih v resoluciji, terjala 
precejšnje napore. V zadnjih 
letih je tempo razvoja gospo-
darstva namreč nekoliko za-
ostajal za republiškim in 
zveznim, v letošnjem letu pa 
predvidevajo precejšen porast 
družbenega proizvoda, izvoza, 
zaposlenosti, predvsem pa in-
vesticij v osnovna sredstva. 
Potrebno bo povečati tudi 
prizadevanja za osvojitev kva-
litetnejše in akumulativnejše 
proizvodnje ter se z doslednim 
uresničevanjem ekonomskih 
ukrepov boriti tudi za večjo 
likvidnost. Velike so tudi na-
loge na kadrovskem področju 
in na hitrejšem poslovno-teh-
ničnem sodelovanju ne le v 
okviru občine, temveč tudi v 
državi in celo inozemstvu. Od-
borniki so predlog resolucije 
ugodno ocenili, vendar so do-
končno sklepanje o n j e j pre-
ložiti na prihodnjič, ko bodo 
tekst dopolnili s prispevki iz 
zanimive razprave, v kateri je 
sodeloval tudi predsednik re-
publiške skupščine • in posla-
nec s celjskega območja to-
variš Sergej Kraigher. 

Kot ta, so bile zanimive tu-
di ostale točk" dnevnega reda. 
Poleg vprašanj in odgovorov 
je odbornike razgibala tudi 
razprava o gradnji hitre ceste 
Hoče-Levec. Na vprašanja o 
tem, kako bo hitra cesta vpli-
vala na š i r jenje mesta proti 
zahodu in ali bodo s tem kaj 
ogroženi vodni viri v Medlo-
gu, je odgovoril mestni inže-
nir Branko Rebek. Povedal je, 
da je za š i r jenje celjskega 
mesta v naslednjih 30 letih 
dovolj prostora. Kasneje bo 
moč mesto širiti tudi preko 
hitre ceste, ki bo po tolikem 
časovnem razdobju verjetno 
izgubila svoj sedanji pomen 
in postala običajna prometna 
pot. Tudi vodni viri v Medlo-
gu ne bodo ogroženi, čeprav 
je glavni projekt za cesto še 
v izdelavi, pa je vendarle že 
zdaj moč reči, da bo zaradi 
gradnje te pomembne pro-
metne poti potrebno odstrani-
ti marsikatero stanovanjsko 
hišo, ki ji bo napoti. To še 
posebej velja za črne gradnje, 
ki jih bodo porušili brez pri-
zanašanja. 

Na tej seji so člani skupšči-
ne izrekli tudi svoje soglasje 
k zvišanju cen vode, ki se v 
povprečju povečuje za 45 para 
pri kubičnem metru, pod dru-
go osrednjo točko dnevnega 
reda pa so razpravljali in 
sklepali še o proračunu ob-
čine za leto-šnje leto. 

I. B. 

RAZPLET TRGOVSKE MREŽE 
V ŠENTJURJU 

Z LETOŠNJO DOGRADITVIJO MARKETA 
V ŠENTJURJU IN SAMOPOSTREŽNICE V 
DRAMLJAH TER ADAPTACIJO TRGOVIN 
V JAKOBU IN ŠENTVIDU BO KONČANA 

REALIZACIJA NAJVEČJEGA NAČRTA 
Občan takrat, ko s e odpravi v trgovino naku-

povat ne sprašuje kako in kaj, temveč le to koliko 
predmet stane ali zakaj ga ni m o č dobiti . Njega ne 
briga, če je to Kozjak ali Kozjansko, temveč le dej-
stvo, da so cene in izbira vsaj približno enake več-
jim potrošnim centrom. 

Ob načrtovanju trgovske 
mreže v šentjurski občini je 
bilo mnogo izrečenih besed, 
čeprav je bilo razširjeno 
mnenje, da beseda občanov 
ne pride do pravih ušes, jé 
zdaj jasno, da je imela prav 
ta beseda močan vpliv. Po-
leg tega pa dejstvo, da so z 
združitvijo Resevne s celj-
skim Merxom prav občani 
dobüi največ. 

Vodstvo nekdanje Resevne 
je pripravilo sicer razvojni 
načrt , vendar je ta temeljil 
na investicijskih možnostih 
tedanjega kolektiva. Po teh 
sFK>sobnostih bi lahko pred-
videni načrt realizirali v pri-
bližno petnajstih letih. In 
kako izgleda realizacija tega 
načrta danes? 

Doslej so zgradili novo sa-
mopostrežnico na Planini in 
v Ponikvi Adaptirali pa so 
lokale v Dobju, Slivnici, Loki, 
Novi vasi in v Zgornjem trgu. 
To je bilo zgrajeno v pred-
lanskem letu in lani. Za de-
la in opremo so porabili 
3,600.000 dinarjev. 

Letos bo 18. avgusta, ko ob-
čani šentjurske občine pra-
znujejo občinski praznik pa 
bi naj bil zgrajen že market 
v Šent jur ju , Gre za razširi-
tev samopostrežne trgovine s 
102 na 250 kvadratnih me-
trov čiste prodajne površine. 
V novem delu bi prodajali 
živila, v obstoječem pa teh-
nično blago. Poleg tega bodo 
letos zgradili še samopo-
strežnico v Dramljah ter iz-
vršili adaptacije trgovine ^ 
Jakobu in Šentvidu pri Pla-
nini. Za dela bodo porabili 
2,000.000 dinarjev. 

Tako bodo imeli na ob-
močju šent jurske občine 18 
trgovskih in tri gostinske lo-
kale, ki jih upravlja združe-
no podjet je . Naslednje le^^ 
bi na j še uredili lokala v Li-
poglavi in Blagovni, . ter s 
tem zaključili razvoj trgovi-
ne v občini, ker večjih P^' 
t reb več ni. Mogoče se bO" 
do pokazale potrebe z leti v 
novih naseljih, kot je W 
Kruševec in mogoče Po^l' 
grad. 

-ez 



KOLIKŠEN POSLUH IMA GORNJESAVINJSKA KMETIJSKA ZADRUGA V MOZIRJU ZA 
SPECIALIZACIJO IN NAPREDEK PRIVATNE KMETIJSKE PROIZVODNJE? 

Lk'lo in poslovanje Gornjesavinjske kmeti jske 
zadruge, predvsem pa razprave o tem, pogosto pro-
drejo v javnost. To verjetno zato, ker Zadružni svet, 
vodstvo zadruge in odborniki skupščine občine o 
tem delu pogosto razpravljajo. Medtem, ko je bilo 
jr minulem obdobju največ razprav o vlogi in delu 
zadruge pri razvoju kmetijstva tega dela doline, je 
idaj največ razprav, ki pa so nekoliko manj glasne, 
o perspektivi kmetijstva. 

Ce bi se izognili posamez-
jijn razpravam in se omeji-
¿le na poročilo o problema-
•jlci kmetijstva na območju 
jiozirske občine, bi lahko 
javedli vrsto zanimivih po-
iatkov. Zanimivih predvsem 
ä tiste, katerim razvoj kme-
ijstva na tem območju рнз-
jeni delo in standard, 
po poročilu, ki j e bilo 

jredloženo skupščini občine. 
JO kmetijska zadruga še 
jolj težila za povečano pro-
^odnjo v zasebnem kme-
îjskem sektorju, kamor bo 
jerspektivno usmerjala sko-

ra j vsa investicijska vlaga-
nja! Po letošnjem investicij-
skem načrtu, bodo predvi-
doma vložili 2,700.000 dinar-
jev. Gre predvsem za pove-
čanje m izboljšanje tehno-
logije pridelovanja mleka. V 
Radmirju bodo zato uredili 
centralno zbiralnico mleka, v 
treh letih pa še ostale po-
trebne zbiralnice. V pro-
gram je zajeta tudi komplet-
na modernizacija približno 
tridesetih kmetij. V petih 
letih bi na j modernizirali 
približno 300 kmetij. Zaradi 
povečane proizvodnje mleka 

bi zato tudi zgradili nov 
predelovalni obrat za proiz-
vodnjo sirov. Ker je živino-
reja pomembna dejavnost v 
občini, bodo že letos, pred-
vsem pa v prihodnje dali še 
večji poudarek povečanju 
števila goveje živine, pred-
vsem pa selekciji črede. 

Zaradi dokaj ugodnih рк)-
gojev, bo tudi sadjarstvo do-
živelo večji razmah. Sadjar-
ji Gornje Savinjske in Za-
drečke doline se hekaj let 
nazaj niso mogli prebiti na 
trg. Zaradi majhnih vlaganj 
v sadjarstvo ni bilo mnogo 
kvalitetnega sadja, čeprav so 
naravni pogoji za sadjarstvo 
dokaj ugodni. 

Letos bodo aktivirali do-
datne zmogljivosti pri vzreji 
piščancev, in kokoši nesnic, 
kjer so dosegli že lepe uspe-
he. To povečanje bi naj bilo 
s sedanjih 240.000 komadov 

piščancev na 4.50.000 in 
750.000 komadov jajc na tri 
milijone i>etsto tisoč. V per-
spektivi petih let pa bi šte-
vilo brojlerjev povečali na 
milijon komadov. Zaradi ta-
ko povečane proizvodnje ni 
odveč misel na gradnjo pre-
delovalnega obrata — klav-
nice perutnine ter ob pove-
čani p>orabi močnih krmil, 
na gradnjo mešalnice moč-
nih krmil. 

Posebno poglavje predstav-
ljajo napori, da bi zajeli čim-
več denarja v okviru enotne 
hranilno-kreditne službe. Gre 
za idejo o združitvi kapitala, 
ki bi na območju občine lah-
ko v veliki meri premostil 
trenutne vrzeli in težave, ter 
s pametno kreditno politiko 
še bolj pripomogel k reševa-
nju problemov ob tako dina-
mičnem razv'oju kmetijstva 
v občini. - ez 

REZERVIRANO ZA PARKIRANJE 
Celjski promet se zvija v 

[lopčiču, v katerem bi tež-
s) našli začetek in konec, 
ievilo motornih vozU, ki se 
anes podijo po cestah, je 
aslo hitreje kot so pričako-
ali. Nastal je položaj, ki 
»rja rešitev. To vsekakor 
elja za kompleksen pro-
đem prometa in njegove 
leditve v mestu. Vprašanje 
i novo in strokovnjaki se z 
liim ukvarjajo že dlje časa. 
¡ajbrž bi problem ne bil 

pereč in boleč, če bi ob 
îievanju ne zahteval pre-
sjšnjih sredstev. Tako pa 
3 odlašamo in prenašamo z 
se rame na drugo, iz enega 
êta v drugo. 
Začetek sekanja tega gor-
Sjskega vozla vsekakor po-
leni ureditev Dečkove ce-
te. Ko bo zgrajena ta cesta 

v celoti, ki bo povezo/ala 
Mariborsko in Ljubljansko 
izven ožjega mestnega sredi-
šča, se bo center sprostil in 
tedaj bodo lažji posegi v 
šlandrov trg oziroma v veli-
ko križišče in še kam. 

V tem kompleksu promet-
ne problematike pa zavze-
majo parkirni prostori po-
vsem svoje mesto, že tako 
ozke ulice postajajo ¿aradi 
parkiranja vozil še bolj ozke 
in promet se odvija počas-
neje kot bi se sicer. Name-
sto, da bi v tem položaju 
iskali rešitev v odpiranju 
novih parkirnih pros-torov, 
jih celo zmanjšujemo. Pri-
mer za to je vsekakor par-
kirni prostor v Gubčevi uli-
ci, ki kljub obljubam, ni do-
bil nadomestila. 

Izredno lep in razmeroma 

cenen je bil načrt o uredit-
vi nekaterih parkirnih pro-
storov v me.stu. Toda dela so 
se zaenkrat pričela le na Tr-
gu oktobrske revolucije pa 
še tu v omejenem obsegu. 
Neuresničene so zaenkrat os-
tale pobiide za ureditev par-
kirnih prostorov na Trgu 
svobode, na Trgu petega 
kongresa, na Tomšičevem tr-
gu, ob Savinjskem nabrežju 
itd. Res je, da bi tu in tam 
padlo kakšno drevo, toda ob 
presoji, kaj je važnejše, bi se 
tehtnica prav gotovo nagnila 
v prid prometa. 

Prav tako je še vedno ne-
rešeno vprašanje parkiranja 
tovornjakov. Rečeno in ce-
lo siklenjeno je bilo (na 
skupni seji občinske skup-
ščine), da bodo za težka vo-
zila urejeni parkirni prosto-

ri ob glavnih vpadnicah v 
mesto in da bo tako prepo-
vedano parkiranje tovornja-
kov s prikolicami na mest-
nih ulicah, zatem na vogalu 
med Ulico 14. divizije in Sa-
vinjskim nabrežjem in drug-
je. Kot vse kaže, je vse osta-
lo le pri obljubah. Tovor-
njaki še vedno p>arkirajo na 
mestnih ulicah, na Otoku 
in še marsikje in nikogar ni, 
ki bi jih usmerjal na obljub-
ljena mesta. 

V iskanju in urejevanju 
novih parkirnih prostorov bi 
kazalo uveljaviti večjo od-
ločnost, tudi tedaj, če bi ce-
lo v starem mestnem jedru 
morale zaradi tega pasti ka-
tere barake ali odstraniti 
vrtno gredico. 

Nekdanje obrtno prede lo-
dino in nedavno registrira-
I lesno industrijsko ' pod-
tje »Bor« v Laškem se na-
fra,va preseliti. Podjetje je 
svojih sedanjih prostorih 

srečno locirano, da to 
oduje kolektivu samemu 
tudi razvoju mesta je v 

Doto. Obrati »Bora« so na 
5ih krajih. Centralni obrat 

je ob šoli, kjer je lakirnica 
in delavnica za galanterij-
ske izdelke. Pri pivovarni je 
mizarski obrat, tam blizu 
tudi skladišče, onstran Savi-
nje pri pokopališču pa ža-
garski obrat. V zadnjem ča-
su močno povečana proiz-
vodnja dosega v sedanjih 
prostorih svoj vrh, ko na-
daljnji razvoj ni več mogoč. 

Za večino izdelkov tega pod-
jetja opravljajo tudi po štiri-
kratni prevoz, kar povečuje 
stroške tudi do 30 odstot-
kov. Če k temu prištejemo 
še to, da osrednji obrat ovi-
ra v prihodnosti predvideno 
razrešitev obstoječe osnovne 
šole, potem je razumljivo, da 
je želja po preselitvi vse-
stranska. 

Torej »Bor« se bo selil. 
Kdaj se bo in kam? 

Podjetje je v tem času v 
precejšnjem razmahu. V 
kratkem bodo dobili vrsto 
novih strojev, ki jih bodo za-
časno postavili v provizorij, 
kajti selitev v novo poslopje 
bo terjala več sredstev, če 
bo šlo vse po sreči, se bo 
»Bor« v celoti preselil do 
jeseni prihodnjega leta. No-
vo poslopje naj bi stalo v 
Rečici, v neposredni bližini 
tovarne, ki naj bi bila po-
stavljena kot nadomestilo za 
pojemajočo rudniško proiz-
vodnjo. Gradnja tam bi bila 
ugodnejša tako glede lokaci-
je, kakor tudi zato, da bi 
lahko objekt gradilo eno in 
isto gradbeno podjetje, kar 
bo gotovo ceneje, če upošte-
vamo možnost uporabe iste-
ga strojnega parka. 

Nova proizvodna hala naj 
bi bila dolga okoli 90, široka 
pa 25 metrov. 2ele«no kon-
strukcijo poslopja naj bi iz-
delalo podietie »Kem >pro-
met« iz Trebnjega. Le-ta naj 

bi bila do konca letošnjega 
leta že pod streho. 

Razumljiva je odločitev 
kolektiva, da bo preselitev 
izkoristil tako, da v novih 
delovnih pogojih doseže naj-
višje in najmodernejše pio-
izvodne pogoje. Razloge, da 
segajo po najboljšem, imajo. 
Proizvodnja je tudi zdaj za 
2—3 mesece vnaprej >dlmp-
Ijena. Izvoz se bo od nedav-
nih 10 odstotkov Droizvod-
n.)e letos povzpel na i« od-
stotkov. Kolektiv ima obeta-
jočo strukturo zaposlenih, 
sa j je med 105 zaposlenimi 
25 kvalificiranih delavcev le-
sne stroke. Po preselib'/i obe-
ta kolektiv povečati tirli šte-
vilo zaiposlenih za okoli SO 
do 40 novih delavcev. 

Na mestu je vprašanje, 
kako bo s sredstvi, kajti tak 
skok nekaj stane Direktor 
»Bora« JOŽE KOP.\Č ie po-
vedal, da kolektiv uživa v 
tem pogledu podooro obči-
ne, zlasti predsedniki obči-
ne, da je na'^rtom naklonje-
na tudi banka. Za letošnji 
obs?g gradnje bi pofrpbo4-ali 
600 prihodnje leto na no-
vih tisočakov kredita. Kolrk-
tiv bo s?m zbral oko l̂i 100 ti 
sočakov lastnih sredstev, od 
tega dober del 'z svo'ih 
skladov, del na od -)ro:laie 
sedanjih stavb in od-^kodni-
ne za sf'avbe. ki nh bo гчо 
urbanističnem načr^^u tr^ba 
porušiti. T. Kr. 

V VELENJSKI OBČINI BODO 

RAZPISALI REFERENDUM 
fa petkovi (20. februar ja) 
»pni seji članov obeh zbo-

skupščine občine Vele-
so med drugim na pred-
izvršnega odbora konfe-

ce občinske organizacije 
L̂ sprejeli sklep o razpi-
referenduma o uvedbi 

ievnega samoprispevka za 
inj o in obnovo šolskih 
lopi j in kulturnih objek-

ter za modernizacijo 
na občinskem območju, 

inili so, da bo referen-
I zajel vso občino in da 
v nedeljo, 22. marca le-
od 7. do 19. ure. 
i osnovi referenduma o 
Ibi krajevnega samopri-
ka naj bi v petih letih 
li blizu 19 milijonov di-
ev, poleg tega pa bodo 
odarske delovne organi-
e s posebnimi prispev-

Ki pomagale pri gradnji in 
ureditvi nekaterih drugih 
objektov. Ta akcija delov-
nih organizacij pa naj bi 
trajala do leta 1973. Glede 
na vse te in druge vire, naj 
bi imeli v tem času na voljo 
nekaj nad 44 milijonov di-
narjev. 

Odborniki so sklep o raz-
pisu referenduma sprejeli 
soglasno, sa j so v tej pobu-
di videli nadaljevanje priza-
devanj za čimprejšnjo reši-
tev in ureditev nekaterih 
najbolj perečih problemov v 
občini. In prav zaradi tega 
računajo na popolen uspeh 
referenduma, saj ne gre za 
to, da bi nekdo dajal druge-
mu, temveč gre za solidar-
nostno družbeno akcijo in 
ne nazadnje za zboljšanje 
družbenega standarda. 

Po sklepu Zbora volilcev Krajevne skupnosti Po-
n e v a pri Grobelnem dne 15. 2. 1970, vam pošiljamo 
naslednje 

ODPRTO PISMO 
Občani območja Krajevne skupnosti Ponikva, 

zbrani na zboru volilcev so ob razpravi o stanju ko-
munalnega gospodarstva priSU do teh-le ugotovitev: 

1. Vzdrževanje cest III. reda štev. 1008 (Penoje— 
Teharje, odsek Lipoglav—Ponikva) in štev. 1017 (Po-
nikva—Sent\ id pri Grobelnem) je iz leta v lebo slab-
še, oziroma o stalnem vzdrževanju ni več mogoče 
govoriti. 

2. Obcestni odtočni jarki za odvajanje meteornih 
voda se sploh ne čistijo, še manj obnavljajo, prav 
tako ne kanali. Meteorne vode namakajo zgornji 
gramozni sloj in sproti odnašajo Se tiste minimalne 
količine nasipnega materiala, ki ga cestna služba da. 
j e n a te ceste. 

3. Gozdno drevje in grmovje vse bolj zarašča ob-
cestni pas, kar povzroča slabše izsuševanje ceste 
in zmanjšuje varnost prometa. Nihče ne skrbi za 
čiščenje v obcestnem pasu, nihče niti ne pokosi tra. 
ve, kar prav tako жпапјбцје odvodnjavanje. 

4. Sedanji način že tako minimalnega vzdrževalca 
cest ne odgovarja in ima naravnost škodljive posle-
dice. Navoz že tako malih koUčin gramooa, ki se 
vrši v večmesečnih presledkih, ni pa nikogar, ki bd 
bil stalno odgovoren za staAje na cesti i n ' k i bd 
sproti odpravljal nastale škode. Navoženi gramos je 
spričo motornega tovornega prometa že nekao dni 
— ali še prej — po navozu Izven cestišča. 

5. Posledica takih razmer In takega načina gospo-
darjenja in vzdrževanja cest je, da post jajo nekdaj 
v vsakem vrem.enu vozne ceste, danes le kolovoei, 
nesposobni za vse večjt Javni promet. 

Posebej velja slednje za zimske mesece, saj teh 
cest nihče ne orje — pluži snega (razen kolikor KS 
oziroma občina najdeta sredstva za ta namen) in so 
kraji ob teh cestah nedostopni tudi za zdravstvene, 
veterinarske in druge službe. 

Na osnovni teh ugoto^dtev so občani sprejeli na-
slednja stališča, ZAHTEVE in predloge: 

1. Pristojna cestna podjetja prejmejo vsako leto 
odgovarjajoče zneske na kilometer cestnega omrež-
ja in potemtakem ni razloga za tako občutne razli-
ke v obsedi in načinu vzdrževanja sicer enakovred-
nih cest. Te razlike pomenijo očitrio diskriminaci-
jo v odnosu do določenih predelov in prebivalstva. 

2. Cestna vzdrževalna služba mora postati per-
manetna in učinkovita. Stalno in tekoče vzdrževanje 
cest, obcestnega pasu, jarkov, kanalov in drugih 
cestnih objektov, lahko le umanjšuje škodo na cesti 
sami in na voznem parku, ne povečuje pa bistvene 
potrošnje nasipnega materiala in verjetno tudi ne 
ostalih stroSkov. 

3. Zimska služba mora zajemati vso cestno omre-
žije in ne le določene ceste, zajemati pa mora ne 
samo pluženje snega, temveč tudi posipanje in dru-
ga dela, ki vplivajo na varnost vožnje. 

4. Cestno podjetje mora skrbeti, da se z zem^tí-
šča, ki se šteje za cestni pas odstrani vse, kar kvar-
no vpliva na cestišče samo, na preglednost in var-
nost vožnje in si prizadevati, da cestno omrežje ne 
bo slabše, kot je bilo pred desetletji. 

5. Zbor volilcev zahteva, da sa na te ceste name-
stijo stalni cestni de:avel, kateri bodo skrbeli za 
boljše vzidrževanje cestišča. 

Praksa, ki je bila pred leti, da je posamezni cest-
ni delavec imel na oskrbi določeni odsek ceste je 
bilo zelo dobra in učinkovita, saj so bile ceste takrat 
še kar dobro vzdrževane. 
V VEDNOST: 
CESTNEMU PODJETJU CELJE 

Tajnik 
кгајелте skupnosti 

Gradišnik Silvo 
predsednik 

Socialistične zveze deloraega ljudstva 
Hlastec Vera 

»FRANČEK« NAJ LE ŠE KAJ POVE 
Na članek iz prejšnje številke »Fifi odgovarja 

Frančku Fraklju« naj pripomnim, da se kar stri-
njam, če Frainček Frakelj včasih katerega malo po-
žgečka s svojim dovtipom. č e katerega zadene, naj 
si le-ta sam pripiše, saj on nikogar ne imenuje. 
Pravi pač pregovor, če mački na rep stopiš, zjami-
javka! 

Rad preberem tudi Hercfelerjevo rubriko. Nič 
ne škoduje, če včasih komu malo vest izT>raša. Ima 
pa tudi prav, ako se boji, da bi dobil Magenfeler, 
saj ga Hercfeler že itak ima in bi mu tako slabo 
vplival na nadaljnje zdravje. Naj le še piše! 

Bogdan D. 

NEUSLUŽNOST PROMETNIKA 
V ŠMARTNEM OB PAKI 

6. februarja sem pozabil ob 14.15 na vlaku Vele-
nje—Celje zvezek, katerega sem nujno potreboval. 
Okrog 16.00 sem šel na postajo Šmartno ob Paki in 
prosil, službujočega prometnika, tov i^okornija naj 
telefonira v Celje, da mi ga z naslednjim vlakom 
pošljejo, vendar le-ta ni hotel z izgovorom, da ni-
ma zveze s Celjem, kar pa ne verjamem, saj bi 
bili tajto čisto odrezani od sveta. Sam telefonsko 
tega nisem mogel urediti, ker dela pošta v Šmart-
nem samo do 14.30. Bil sem nemalo razburjen, 
moral sem vzeti avto in iti sam v Celje. 

Mislim, da bi tov. Pokorni z malo dobre volje 
in odnosom do sočloveka to lahko napravil. Takega 
načina si potniki ne želimo, s tem si jih železnica 
Siamo odbija. 

ANTON BRINOV.SEK 
Gorenje, Šmartno ob Paki 



Nadaljevanje s 1. strani 

CM 3.400 kmetij v .šentjurski 
obòinii jih je 1.7S8 manjših od 
tr i hektarje, kar pa je osnovni 
minimiun za preživljanje iz go-
spodarske dejavnosti in se mo-
ra jo v takšnah primerih kmetij-
ski proizvajalci vezati na doda-
t<m zaslužek. V Šentjurju še ve-
dno živi od kmetijstva 50 od-
stotkov vsega prebivalstva. Gle-
de na to in na odliv delovne sile, 
etaranje kmečkih gospodarstev 
ter naraščanje revščine, so po-
trebni načrtni ukrepi v kmetij-
stvu. Neprestano zmanjševanje 
števila ljudi, ki se preživljajo s 
kmetijstvom, kaže, da se je tudi 
na tem področju pričela dileren-
c i a d j a med tistami, ki dosegajo 
boljše rezultate oziroma dohod-
ke in tistimi, ki zaostajajo in 
bodo njihove domačije slej ko 
pre j brez naslednika ali gospo-
dar ja . 

Trenutno je v občini 8.901 glav 
goveje živine. Kmetje imajo 5.812 
hektarov travnikov in 2.114 ha 
pašnikov. Ob primernem izkori-
ščanju pašnikov bi lahko redili 
v Šent jur ju 12.400 glav goveje 
živine. Srednjeročni program 
predvideva izredno precizirane 
naloge tudi za izboljšanje pasem-
6ke strukture živine. Tako bo 
potrebno Izboljšati rejske pogo-
je, zdravstveno varstvo zàvali, 
umetno osemenjevanje in selek-
cijsko siužbo. Poleg vsega tega 
bodo v naslednjih petih letih, 
kot predvideva program, potreb-
ni ukrepi tïudi pri svinjereji, 
sadjarstvu in vseh dejavnostih 
vzporednega zaslužka kot so 
hmelj , ribez, reja piščancev in 
proizvodnja rženih rožičkov. Iz-
boljšati bo treba kmetijsko me-
hanizacijo in povečati porabo 
umetnih gnojil. Ob vseh teh 
ukrepih pa ne bodo pozabili tu-
di na izobraževanje, kar je nuj-
nost, če hočejo med ljudmi uve-
ljaviti boljši način gospodarje-
nja , način, M bo z manj fizič-
nega dela dal večje in kvalitet-
nejše rezultate. 

K m e t i j Sika posest je p rece j 
razdrobljena, kar zedo zavira 
pospeševanje kmetijske proiz-
vodnje. Po analizi dohodkov ob 
intenzivnem gosjxxiarjenju in 
predpostavki, da potrebuje 
kmečko giospodarstvo za preživ-
l janje 15.000 dinarjev letno — 
kar je vsekakor izredno majhna 
vsota — za davek, hrano, oble-
ko in enostavno reprodukcijo. 
Je možno za določen čas še 

ohraniti kmetije z na jmanj 3 in 
pol hektarja ter 5 hektarov v vi-
šinskih predelih. To je minimal-
na meja smotrnega vlaganja v 
programsko usmerjanje gosp>o. 
darstva. S tem pa nastane vpra-
šanje približno polovice kmetij-
skih proizvajalcev, ki jih bo 
potrebno zaposliti, čeprav je že 
460 kmečkih gospodarjev v de-
lovnem razmerju. Zaposliti ali 
pa jim omogočiti dodaten zaslu-
žek. Vsem ositalim, ki za to ne 
bodo sposobni, bo potrebna so-
cialna pomoč. Pri pospeševanju 
kmetijske proizvodnje bo po-
trebno upoštea'ati usposabljanje 
zemljišč, določite^' glavne in 
vzporednili panog^ ureditev sta-
leža živine in hleva ter nakup 
mehanizacije, ki bo morala slu-
žiti potrebam glavne panoge in 
biti prirejena tako, da zavzame 
celoten deloivni program. 

Republiški poslanec Jože Pra-
tengacer je na seji dejal: 

»Načrti So lahko dobri, volja 
pri ljudeh neizmerna vendar je 
v tem času vse zaman, če ni 
osnovnega — denarja.« 

Večina kmetov na šentjurskem 
področju ne razpolaga z dovolj 
velikimi sredstvi za celotjio mo. 
demizaci.jo kmetije. Sredstva, 
zbrana na hranilnih knjižicali 
šentjurskih občanov, cenijo na 
več kot tri milijone dinarjev, 
vendar od tega le 0,6 pri hranil-
no kreditni službi in Kmetij-
skem kombinatu Šentjur. Zato 
je v programu razvoja kmetij-
stva v Šentjurju toliko bolj ra-
zumljiva težnja po hranjenju 
sredstev pri KK in hranilno kre. 
ditni službi, saj le ti omogočata 

kmetom najemanje kreditov, ki 
jim bodo omogočili intenzivnejše 
gospodarjenje in s tem vključe-
vanje v proizvodnjo za trg. 

Za program, ki je dokaj za-
hteven bo v petih letih potrebno 
mnogo sredstev, ki jih je prav-
zaprav težko predvideti pvovsem 
točno. Glede na povpraševanje 
in zanimanje kmetijskih proiz-
vajalcev za investicije pa v Šent-
ju r ju ocenjujejo, da bo potreb-
nih 13,050.000 dinarjev. Plan pre-
dvideva 6,000.000 dinarjev za 
ureditev 100 kmetij, S50.000 dinar-
jev za nakup 100 kosilnic, 500.000 
za 500 elsktropa^tirjev, 2,700.000 
dina r j ev za meloracij o in 3,000.000 
dinarjev za nakup oziroma rejo 
tisoč glav plemenske živine. 

Celotno akcijo bi morala vo-
diti občinska skupščina s pri-
memo organizacijo tako, da bi 
vključevala vse kmetijske orga-
nizacije kot sodelavce na pod-
ročju urejevanja kmetij. 

»Posebno pomemben faktor 
pa je prosveta, ki ob tem, da 
živi na vasi, ne more biti indi-
ferentna do dogajanj okoli sebe, 
zato se mora vključiti v proces 
diferenciacije na vasi in biti 
njen aktiTOi spremljevalec,« so 
med drugim zapisali v srednje-
ročnem programa. 

Program je izredno obsežen 
in verjetno .so ljudje, ki ob 
njem majejio z glavami, vendar 
pomeni edino rešitev za ljudi 
na tem področju. Ce bo razvoj 
kmetij.stva v šentjurski občini 
šel naprej tako kot v preteklih 
nekaj letih, bo zaostalost na 
tem področju čez deset let po-
polna. MILAN SENIČAR 

SODELOVANJE EMO -
GORENJE 

Minuli petek, ko je cen-
tralni delavski svet tovarne 
EMO Celje razpravljal o za-
ključnem računu, so med 
drugim načeli tudi vprašanje 
večjega povezovanja navzven. 
Ugotovili so, da jim sedanji 
ekonomski položaj dovoljuje 
nadaljno hitrejšo rast in da 
je potrebno poiskati še na-
dalj'nje možnosti in oblike 
FK)vezovanja s sorodnimi pod-
jetji. V zvezi s tem so kon-

kretno omenili možnost več-
jega sodelovanja med tovar-
no EMO Celje in »Gorenjem« 
iz Velenja. Centralni de-
lavski svet je imenoval 
posebno komisijo, ki bo 
navezala nadaljnje stike 
z »Gorenjem« in vodila raz-
govore. Komisija naj bi do 
I. polletja pripravila za CDS 
v EMO poročilo o možnostih 
sodelovanja dveh proizvajal-
cev gospodinjskih naprav. 

STANKA 
VIZOVIŠEK 
Na videz je Stanka drob-

ne in krhke postave. Njenih 
27 let bi ji nikoli ne pripi-
sovali, tako dekliškega ligie-
da je še. 

Prvič sem jo videl lani va 
občinski konferenci ZK v La-
škem. Njene klene besede s 
katerimi se je zavsela za 
ljudi ob Gračnici, so prodor. 

no odjeknile med zborovci. 
Preprosto in stvarno je na-
slikala razmere v Jurkloštru, 
na Henini, na Marjfv., Laa-
šah in v Lokavcu. Ko je pri-
povedovala o značaju teh 
ljudi, ki da so dobri in za-
vedni občani, ki so kljub 
vsem težavam, v katerih ži-
vijo, še vedno pripravlje-
ni sodelovati in verjeti v nji-
hov boljši jutrišnji dan, bi 
ji prisodil spet mnogo več 
let — tako izkušeno in umir-
jeno je govorila. 

Stanka Vizovišek je iz 
Prekmurja. Učiteljišče je 
končala v Mariboru. Kot 
mlada učiteljica je prišla v 
naše kraje. Najprej je bila 
na Henini, v šoli, ki se pona-
ša s tem, da je bila prva 
partizanska šola na štajer-
skem. V kratkih letih se je 
dobro spoznala s kraji in 
ljudmi, spoznala utrip življe-
nja do potankosti. O njeni 
priljubljenosti mi ni bilo tre. 
ba spraševati. Ljudje niso bi-
li veseli, ko je lani zapustila 
Henino in šla v Rimske To-
plice im šolo ïiAntona Ašker-
ca« za pomočnico ravnate-
lja. Tudi sama se je upirala, 
raje bi ostala med svojimi 
Kozjanci... 

. . . Spominjam se neke 
približno enako stare učite-

ljice, ki je prisedla v avto 
na vožnji iz Rogaške smeri. 
Menda tretji stavek, ki ga 
je spregovorila, je bilo vpra-
šanje, če vem za kakšno uči-
teljsko mesto blizu Celja ali 
v Celju, ker pol leta na po-
družnični šoli, ki je mnogo 
bliže svetu, kot je heninska, 
ne bo zdržala ... 

Stanka je ostala zvesta 
svojim ljudem iz doline in 
bregov ob Gračnici. Pogosto 
odhaja nazaj v Jurklošter, 
kjer je sekretarka organiza-
cije Zveze komunistov. 

Ko se je pred časom za-
čela širša akcija za anketi-
ranje Jurkloštrskega območ-
ja, se je za zadevo zavzela 
z redko zagrizenostjo. Slišal 
sem mnogo starejše komu-
niste od nje, ki so se zagre-
li za akcijo ravno zato, ker 
jo vodi ona, njihova Stanka 
pa uživa med njimi ugled 
in zaupanje. 

Akcija, ki utegne imeti za 
kraje ob Gračnici ugodne 
posledice, je stekla prav na 
njen rojstni dan. Bila je 
srečna, čeprav od celega dne 
ni porabila niti urice zase, 
za svoj praznik. 

Priznam. Polovičen portret 
je to. A, kaj. O sebi Stanka 
ne govori. 

J. Kr. 

OBVESTILO BRALCEM 
Za danes napovedanega Intervjuja s tovarišem inž. Borisom Jakušein 
direktorjem »Volne« Laško, nismo mogli pripraviti, ker je ђц 
tov. Jakuš službeno odsoten. Naš novinar je s predlaganim intery. 
juvancem že navezal stike, iato boste za danes napovedani јд. 
tervju brali v prihodnji številki Novega te<Inika. 

INFORMATIVNA SREDSTVA 
VEDNO BOLJ PC:.1EMBNA 

IN POTREBNA 
Tudi v Žalcu ste se po dalj-

šem času in raznih peripetijah 
končno odločili, da postanete 
soustanovitelj in sofinancer No-
vega tednika ter Radia. Zani, 
ma me, kaj vas je vodilo, da 
skupaj s Slovenskimi Konjica-
mi, La.škini in Celjem prevza-
mete tudi nase del skrbi za in-
formativna sredstva na našem 
področju? 

»Mi podpiramo novo zamisel delo-
vanja informativnih sredstev za učin. 
kovitejše obveščanje občanov o vseh 
važnejših dogodkih. Prav zaradi te-
ga se je IO Občinske konference 
SZDL odločil, da zavestno pristopi k 
soustanoviteljstvu in seveda tudi sofi-
nanciranju Novega tednika in Radia. 
Poleg tega si bomo prizadevali, da 
bi v komunikacijo za spremljanje 
vseh važnejših dogodkov organizirano 
vključili vse tiste dejavnike, ki imajo 
interes sodelovati na relaciji teh ko-
munikacij .« 

V zadnjih mesecih opažamo 
v.se večje sodelovanje s tere, 
nom, s tamkajšnjimi osnovnimi 
organizacijami in predvsem mla-
dino. 

»Pred časom so na vseh sestankih 
govorili o mladini, njenem delu ali 
nedelu. Izrečenih je bilo mnogo kri-
tičnih besed. Potem smo si zadali 
nalogo, da Občinska konferenca SZDL 
skupaj z Občinsko konferenco ZMS 
pripravi obisk vseh dvajsetih mladin-

skih aktivov na našem področju 
Glavni in edini namen akcije je, da 
spoznamo konkretno delo, probleme 
mladine, njeno sodelovanje z vsemi 
ostalimi krajevnimi organizacijami 
itd. Prvi obiski so dokazali, da z 
mladino ni nihče delal, da so jo od. 
rivali in so bili prepuščeni sami sebi. 
V mladini pa je dovolj dobre volje 
in pripravljenosti za delo. Lep pri. 
mer je aktiv na Ponikvi, kjer bodo v 
prihodnjem tednu sprejeli v zvezo 
komunistov deset novih članov, sa-
mih kmečkih fantov. Do jeseni bo-
mo krepko delali z vsemi mladimi in 
tako pripravljali kadre za delo v raz. 
nih organizacijah. Stihiji, kateri so 
bili prepuščeni več kot dve leti, je 
treba narediti konec. Predvsem mo-
ramo ustvariti pristen odnos z ijud-
mi. Tega je do zdaj manjkalo.« 

Do zdaj ste obiskali že več 
kot polovico mladinskih akti-
vov. In ob koncu? 

»Pripravili bomo analizo in kar je 
najpomembnejše imeli bomo dovolj 
mladh in perspektivnih pa delavolj. 
nih kadrov. Seveda pa moramo z za-
četim delom nadaljevati.« 

In kaj priporočate va-šim osnov, 
nim organizacijam? 

»Izvršni odbor Občinske konferen-
ce SZDL je na eni svojih zadnjih 
sej sklenil obvestiti vse osnovne orga. 
nizacije, da pri upravljanju s sredst-
vi ne smejo biti malomarni.« 

TONE. VRABL 

BITKA ZA „KOSOVO" CESTO 
Љ 

Mlada KOSA gospodarita na Stu-
dencah, kakšen kilometer južno od 
PONIKVE. Ko smo hodiU gor in dol 
po Ponikvi in se pogovarjali o cesti 
ki bo letos zgrajena in bo s tem pot 
v dolino za nekaj kilometrov krajša, 
so nam mnogi dejali, da imata pri 
tej udarniški gradnji največ zaslug 
KOSA, ki sta z delom p ra^ap rav za-
čela in ne bosta odnehala vse dotlej, 
da bo cesta do kraja zgrajena in ure. 
jena. 

H Kosu na Studencah sem prišel 
zvečer. Moža ni bilo doma. Toda pri 
nj ih doma velja pravilo: Kar je mož, 
to je žena. In nasmejana gospodinja 
je hitro postregla s podatki. Seveda 
je pri tem nekajkrat poudarila, da 
to ni Kosova cesta, da je to stvar 
vseh Ponikvanov, ki so se odzvali 
klicu te velike akcije. Povemo lahko 
še to, da je v prijetni kotanji menda 
kar pet Kosovih domačij, pet bratov 
(tako nekako) da ima tukaj svoje do-
mačije in domačini pravijo dolinici 
Kosovo polje. No, naj nam ne rame-
rijo, ker smo zapisali »bitka za Koso-
vo cesto«, ko pa je kar prav, da jav. 
nost izve, kako se je začelo. Takole 
je začela mlada Kosovka. 

— Bila sem doma skoraj ob glav-
ni cesti. Ljubezen pa je huda stvar 
in poročila sem se v kraj , od koder 
so bile na vse strani slabe poti, v 
meni pa je klila želja, da bi nekoč tu-
di mimo nas stekla cesta, ki bi naš 
odročen kra j zbližala z dolino. Veste, 
je rekla, mi ne smemo misliti le na-
se. Vsak rod mora kaj koristnega 
storiti, tako da bodo potomci vedeli, 
da nismo ostali križemrok, temveč 
smo si leta in leta prizadevali, da bo 
zanje bodočnost svetlejša, prijetnejša. 

Pred leti je bilo dogovorejno, da 
bo cesta stekla proti Gotovljam. Se. 
jali so, govorili, zapravljali dragoce-
ni čas — ideja ni bila uresničena. Pa 
.sem si mislila, da ne bom ka j napak 
storila, če napišem nekaj prošenj in 
z njimi javnost in oblast obvestim, 
da mi o bodočnosti resno raaniš l ja . 
mo in da Je treba iz mrtve točke na-
prej. Povečini smo tukaj sami kmet. 
je. Obračamo in negujemo to težko 
zemljo, skušamo izvleči iz nje vse; 
vedno pa je bila v nas ta boleča ra-
na, kako vse to spraviti v dolino, ce-
ste so odročne in slabo oskrbovane. 
Tudi naši otroci se in se bodo šolali 
v dolini. Pa kdo zboli, hiti v dolino 
po zdravnika in često se je že zgodi-
lo, da je zdravnik skoraj obupano po. 
tožil: Ja, t ja gori ne grem, z avtom 
ne morem, peš je predaleč. No, tiste 
prošnje so nekaj časa romale po naši 
Ponikvi, iz sestanka na sestanek, do-
kler jih ni bolj vešča roka slogovno 
prečistila in šle so v dolino, na našo 
občino, gozdno gospodarstvo, kmetij-
^ kombinat in še kam. Prva je za-
čela gozdna uprava. Zelo si je v tem 
prizadeval avtoprevoznik Voh in si še 
prizadeva in dela na tem, da bo ce. 
s ta zgrajena, da bo služila svojemu 
namenu, da bo naša Ponikva dobila 
tisto, kar je tako krvavo potrebo-
vala. 

Mi na Ponikvi, pa smo sklicevali 
sestanke, prepričevali ljudi, dolga je 
bila pot, da so se za to idejo skoraj 

vsi ogreli, zavihali rokave in prijeli 
za delo. Mi ne bi radi, da bi nam 
kdo pozneje očital, da smo pri vsem 
tem premalo storili. To pa ne. Po-
glejte, z možem imava 6 majhnih 
otrok in ni se tako poredko zgodilo, 
ko je na račun gradnje ceste trpelo 
najino posestvo. In ne samo pri nas, 
tudi pri drugih gospodarstvih je bilo 
in je tako. Tukaj imam zvezek, kjer 
je vse zapisano. Torej leto 1967: roč-
nih prostovoljnih ur 3424, potem 244 
ur prevozov z vprežno živino, 30 ur 
prevozov s kamioni, pripravljeno je 
bilo 380 m3 nasipnega materiala, pri. 
spevki v denarju, drogovih cca lOO.OOO 
dinarjev. No, seveda smo dobivali tu-
di pomoč. Prispevalo je gozdno go-
spodarstvo, naša krajevna skupnost, 
komunalno podjetje v Žalcu, cestno 
podjetje, precej milijonov bo dala 
občina, pa še KK Žalec in še kdo. 
V letu 1968 smo opravili 4.539 udar-
niških ur, 134 ur prevozi z vprežno 
živino in 30 ur prevozi s kamioni. Le. 
to 1969 je bilo rekordno: pripravili 
smo okoli 1000 m ' nasipnega materi-
ala. Mogoče ne boste verjeli, da je 
bil leta 1968 skoraj na 1 km dolgi 
trasi ves material z golimi rokami 
položen. Naj je bU petek ali svetek, 
delali smo od jutra do večera in več-
krat še ponoči. Ce pomislim, koliko 
ur dragoceлega časa je porabil moj 
mož, ko je hodil v dolino, trkal na 
vrata in prosU, ko je hodil na razne 
sestanke. Včasih je že skoraj obupal, 
pa sva se zvečer pogovorila, drug dru-
gega sva prepričevala. Včasih premiš. 
l jujem, koliko moramo mi, v hribih, 
storiti, da bi vsaj v malem korakali 
vštric z dolinci. Poslušajte. Ko sem 
rodila zadnjega otroka, je bogata go-
spa iz doline za svojega novorojenč-
ka nakupila za preko četrt milijona; 
jaz pa sem za vse skupaj potratila 
malo več kot desettisoč starih din. 
Spoznala sem, kako velikanske in po-
šastne so razlike. Toda jaz sd zaradi 
tega ne belim glave. Mož je star 3S, 
jaz 35, šest otrok sem rodila, nihče 
ni lačen; oba stremiva, da bi jih kar 
se dà dobro vzgojila in da bodo znali 
ceniti delo, da bodo vzljubili našo 
zemljo. Od nje živimo in zato jo mo. 
ramo ljubiti. Že tako je preveč mla-
dih ljudi, ki se dela na zemlji sramu-
jejo, odtujejo se nečemu, od česar 
pravzaprav vsi živimo, le da se mno-
gi tega ne zavedajo . . . 

Letos bo pri nas občinski praznik. 
Dobili bomo cesto, napeljali telefon, 
šolo bodo preuredili in še kaj . Res je. 
precej prihaja od drugod pomoči, i" 
vsem, ki nam pomagajo, smo hvalež-
ni. Res pa je tudi, da bomo tudi mi 
prispevali svoj delež. Nočemo, da bi 
niun kdo pozneje očital: Ponikvani 
samo govorijo. Mi se dobro zaveda-
mo, da bomo tukaj še naprej živeli, 
da se bomo tudi v bodoče ugonabljali 
s težavno zemljo, pri vsem tem P»' 
kar bomo letos Ponikvani dobili. P® 
sd obetamo lepšo in svetlejšo bodoč-
nost. Da, na vse to smo mislili, če-
prav živimo v odročnem kraju, ka-
mor je mnogim tako težko priti. 
cesta pa ne bo naša, Kosova, temy№ 
je svetlejša in skrajšana pot bodoč-
nosti vseh Ponikvanov. d"' 



DOGOVORE JE TREBA SPOSTOVATI ZELO USPELA RAZSTAVA 
Razprave v zvezi s 15. ustav-

nim amandmajem postavl jajo v 
ospredje tndi probleme in slabo-
sti našega samoupravl janja . To 
je raziunljivo, ka j t i ob tem, ko 
n a j bi v praksi zaživele nove, ka-
kovostno ustreznejše oblike, za-
popadene zlasti v poenostavitvi 
dosedanjega sistema, ki bi ga 
n a j razen tega bol j približali 
l judem, so različne deformacije 
toliko očitnejše. O teh se"/eda 
ne kaže govoriti, ker o n j ih dne-
vno govorimo ali poslušamo, o-
menimo le, da so na pr imer sa-
movoljne odločitve posameznikov 
ali manjš ih skupin v širšem 
imenu le ena taka deformacija, 
ki pa ima običajno težje posle-
dice. 

Verjetno bi si prav z n jo lah-
ko razložili tudi pr imer celjske 
posebne šole. A še preden to 
storimo, je treba vendarle reči, 
da gre za osamljen pojav s po-
dročja prosvete, ki ne vzdrži ni-
kakršnih pr imer jav z ekscesi v 
gospodarstvu. Zato bi ga lahko 
celo obšli. Toda, ker prav v tem 
času pr ipravl ja jo šolski zavodi 
svoje statute, je nemara prav, 
če nan j opozorimo. 

V celjski občini so pred ča-
som sprejeli tako imenovani dru-
žbeni dogovor o tem, kolikšni 
na j bodo glede na objektivne 
možnosti osebni dohodki ravna-
teljev. Aktiv ravnateljev je v so-
glasju z družbenimi organizaci-
jami sklenil, na.j bi se ti gibali 
v višini od 2.450 do 2.700 din, kar 
na j bi veljalo za vse šole, tudi 
za posebno s tem, da je n jenim 
prosvetnim delavcem republiška 
izobraževalna skupnost zaradi de-
lovnih pogojev priznala še za 15 
odstotkov višje osebne dohodke. 
Ko je bil dogovor sprejet , je po-
sebna šola sprejela svoj pravil-
nik o delitvi osebnega dohodka 
in v n j em tudi člen, po katerem 
prejemki ravnatelja ne smejo bi-
ti večji, kot to določa družbeni 
dogovor, to je 2.500 din. Poseb-
na šola pa pri tem ni upoštevala 
dohodkov tudi za delovne enote 
v Dobrni, Golovcu in Žalcu (ki 
so njen sestavni del) in je zato 
določila ravnatelju še poseben 
dodatek v znesku 250. din. 

Septembra lani je imel svet 
zavoda »Ivanke Uranjekove« svo-
jo sejo in ko je član tega samo-
upravnega organa vprašal, kakš-
ni so Osebni dohodki ravnatelja, 
so mu pojasnili, da 2980 din m 
da je tak dohodek v skladu z 
družbenim dogovorom. Kl jub o-
pozorilu, n a j osebnega dohodka 
ravnatelja (v tem pr imeru rav-
nateljice) ne bi povečevali preko 
dogovora, posebna šola — naj-
brž ne ves kolektiv) tega ni u-
poštevala. Tako se je lanski po-
prečni osebni dohodek v spor-
nem pr imeru gibal v višini 3.470 
din, od česar pa je t reba odšteti 
man j šo vsoto (delitev ob koncu 
1968. leta), tako da je v resnioi 
poprečje za toliko nižje (okrog 
3100 din). 

Iz pogovora z odgovornimi de-
lavci s področja prosvete povze-
mamo, da je šlo v bistvu za izi-
gravanje dogovora in samouprav-
nih aktov. V 18. členu svojega 
statuta ima namreč zavod »Ivan-
ke Uranjekove« zapisano, da so 
njegove enote tudi dom na Go-
lovcu in v Dobmi ter oddelki v 
Žalcu, to pa pomeni, da bi j ih 
morali pr i delitvi osebnega do-
hodka upoštevati, ne pa tako »di-
slokacijo« posebej nagrajevati 
(to je nemara regulirano s kilo-
metrino?!). Ker torej družbene-
ga dogovora niso spoštovali 
(vprašanje pa je seveda, kdo ga 
ni spoštoval), bo temeljna izo-
braževalna skupnost problem u-
rejala s svojimi merili (in ga je 
praktično od letošnjega januar ja 
dalje že uredila), pr ičakuje pa, 
da bodo samoupravni organi za-
voda pri delitvi osebnega dohod-
ka s polnim razumevanjem upo-
števali družbeni dogovor. 

Ta pr imer nismo omenili zato, 
ker bi bil v gmotnem smislu to-
liko pretiran, da bi bilo treba s 
prs tom kazati nan j in bi bila 
morda delovna skupnost ali dru-
utemeljen), pač pa, ker se zdi, 
da ima za posledico predvsem 
žba oškodovana (navsezadnje je 
lahko tak dohodek tudi povsem 
moralno škodo. Po drugi plati 
kaže na nejasnost v merilih za 
delitev osebnega dohodka, vse-
bovanih v samoupravnem aktu. 

sa j bi morala biti ta takšna, da 
ne bi dopuščala nikakršne po-
l jubne aid samovoljne interpre-
tacije. In naposled, če se sme-
mo ob vsem tem sklicevati še na 
strokovno mnenje , je družbeni 
dogovor o delitvi dohodka sploš-
ni akt, ki ga delovne organizaci-
je spre jemajo na podlagi 18. čle-
na osnovnega zakona o ugotav-
l janju in delitvi dohodka. S tem 
se dogovorijo o pogojih za pri-
dobivanje dohodka in o načelih, 
ki služijo kot merila za ugotav-
l jan je osnov, pri čemer je sank-
cionirano tudi rušenje posamez-
nih dogovorjenih podrobnosti . 
Drugi splošni akti pa mora jo bi-
ti v skladu s tako sprejetimi do-
govori. Samoupravni dogovori o 
delitvi osebnega dohodka so vse-
bovani tudi v posebnem zakonu 
(Ur. list SFRJ štev. 54/67 in 
55 68). DRAGO HRIBAR 

Prejšnj i teden je uredništvo 
Obrazov priredilo v foyeru SLG 
literarni večer, na katerem so se 
številnim poslušalcem predstavi-
li Igor Marc, Zdenka Podpečan, 
Franci Zagoričnik, Zlata Krašo-
vec in Drago Medved (vsi sode-
lavci časopisa), ob te j priložno-
sti Pa so odprli tudi razstavo 
grafičnih in kiparskih del aka-
demskega kipar ja Vasilija Četko-
viča. Avtor, ki se je prvikrat 
predstavil celjski javnosti, je ta-
ko z železno kot leseno plastiko 
izpričal, da je zrel in samosvoj 
oblikovalec modernega kiparske-
ga izraza. 

Ker bomo recenzijo o razstavi 
objavili v prihodnji številki, na j 
ob tej priložnosti povemo, da je 
Vasilije četk.-)vić končal Meštro-
vičevo šolo za oblikovanje v Spli-
tu in l jubl jansko akademijo za 
upodabljajočo umetnost, njegova 
prva razstava pa je vzbudila ve-

liko zanimanje. Celo p rca j večje, 
kot ga je bodo mogoče ob sočas-
ni razstavi članov pododbora v 
Likovnem salonu pričakovati. 
Razstavo si je v kra tkem tednu 
dni, kolikor je bila odprta, ogle-
dalo več kot 3 tisoč obiskovalcev 
(vključno s šolsko mladdno), to 
pa je malone nov celjski rekord. 

(dhr) 

ALI BODO LETOS ŠLANDROVE NAGRADE 
Zaradi premajhnega števila 

pravočasno dospelih prijav ozi-
roma predlogov, celjska občin-
vsaka skupščina lani ni pode-
lila š landrovih nagrad. Zato se 
nehote vsiljuje vprašanje, kako 
bo s podelitvijo najvišjih občin-
skih družbenih priznanj letos? 
Ali se bo tudi tokrat ponovi-
la Slika minulega leta, navzlic 
temu, da je posebna komisija 
z javnim razpisom že konec 
septembra oziroma prvega okto-
bra lani opozorila na šlandro-
ve nagrKide. 

Po odloku celjske občinske 
skupščine se je nagrada Slavka 
Šlandra razširila od znanstvene-
ga, kulturnega in prosvetnega 
področja na celotno področje 
družbenega us tvar janja , in prav 
zaradi tega se je tudi podelje-
vanje nagrad preneslo iz pri-
stojnosti sveta za kulturo in 
znanost na občinsko skupščino. 

Nagrada se daje za objavlje-
na dela in drage pomembnej-

še dosežke na vseh področjih 
ustvarjalnosti in dela, ki imajo 
splošen pomen za družbeno 
skupnost in še posebey za ob-
čino Celje. Razen tega se na-
grada daje za dela in dosežke, 
ki so bili uresničeni po zadnji 
podelitvi nagrade in izjemoma 
za delo in dosežke v daljšem 
obdobju. 

Po razpisu za letošnjo pode-
litev nagrad Slavka š landra mo-
ra pristojna komisija dobiti pi-
smene predloge najpozneje do 
31. marca letos. In prav ta ča-
sovna omejitev na j bo tista, ki 
bo spodbudila vse, ki lahko 
predlagajo kandidate za to na-
grado, da ne bodo ostali brez 
predlogov. Gre za nagrado v 
spomin na borca in revolucio-
nar j'a Slavka š landra, gre pa tu-
di za nagrado kot družbeno pri-
znanje vsem tistim, ki so v mi-
nulem obdobju s svojim delom 
prispevali k pospeševanju razvo-
ja celjske občine. M. BOŽIČ 

SREDI KALABR JE 
(nadaljevanje in konec) 

Da ne bi bralce zamoril s 
svojimi filozofskimi razmišlja-
nj i jih bom ra je popeljal med 
doživetja v Catanii. Kot že re-
čeno nas je z ju t ra j sprejel son-
čen dan. Mladinci so tekli po 
bližnjih vzpenjajočih se ulicah 
dneTOe obroke treninga. Tako 
jih je pot zapeljala mimo na-
sada pomaranč in niso mogli 
utečl vabljivemu sadežu na dre-
vesu, ne da bi poskusili svoje 
rabutarske spretnosti. Obiranje 
je opazil gospodar, ki ga je pod 
očitno razlago nepoznanega sa-
du našim Jugoslovanom verjel 
in jim povrhu še prinesel sa-
dja. 

Drugi dan bivanja je bil na 
sporedu tek. Prišli so tudi osta-
li veliki tekmeci kot Ardizzone, 
Arese, .simpatični Ambu, Tunizij-
ca, Nemec (policaj iz Temne^l-
hoffa) , An.?leža Baxter in Cain 
itd. Hotel ie naooln'l nemir, ki 
je zajel tudi naše tekmovalce. 
Popoldan smo se odpravili po 
Vii Etneii na start na Corso 
Sicilia. Naši š t i r je tekmovalci 
so v prelepih t renerkah, ki nam 
j'ih je poklonilo trgovsVo pod-
je t je Merx z napisi AD Kladi-
var in z zaščitnim znakom Mer-
xa vsepovsod vzbujali pozornost. 
Kmalu se je okrog nj ih nabrala 
množica radovednežev in fan t je 
so prvikrat v življenju dajali 
avtograme. Stal sem pod oboki 
in opazoval. Kar na smeh mi 
je šlo. Na š rokem bulvaru je 
bilo čedalje več gledalcev. Ko 
je pri.šla pol 'ci ja z avtom in 
štirimi motociklisti, je uspelo 

š ta r te r ju povelje s strelom in 
vehka, za naše pojme slabo or-
ganizirana predstava, se je pri-
čela. Tu lahko človek podož.v-
Ija predstavo kruha in iger. 
Tek mladincev se Je srečno kon-
čal in naši so zasedli ekipno 
prvo mesto. Nato so svoje sile 
preizkusili člani kar na 12 km 
in naš mladinec podpečan je 
krepko dižal vodilno skup i 
no in v finišu premagal celo 
favoriziranega Nemca. Najbol j 
nestrpen človek pa je bil tre-
ner Angležev, ki je s štoparico 
v roki zasledoval svoja dva va-
rovanca, ki ga nista razočarala, 
sa j sta zasedla prvi dve mesti. 
Globoko potr ta pa sta bila mla-
da Tunizijca, ki sem ju v fran-
coščina potolažil, češ, jutr i bo 
zopet sončen dan. 

Z ostalimi tekmovalci smo na-
to krenili v spodnj i del mesta, 
k je r je bila razdelitev nagrad. 
To je bila dvorana, ki je po-
dobna dvorani kina Dom. Reče-
no nam je bilo, da bo razgla-
sitev ob 17. uri . Končno je čez 
dobro uro majhen Sicilijanee s 
klobukom na glavi odprl sceno 
na odru. Na levi strani j'e bila 
postavljena ogromna miza z da-
rili-buteljkami, na sredini miza 
s pokali in na desni miza z os-
talimi praktičnimi darili. Ko so 
prišle vse »ekscelence«, se je 
predstava začela. Med piskanj i 
in smehom so bili spregovorje-
ni . »domovinski« govori, vse je 
biîo za nas severnjake tragično 
smešno, ob obnašanju južnakov 
na odru do onih v dvorani. Ime-
li smo pač zastoj »show«. Mor-

da pa je bila naša podobna ce-
remonija za one iz juga prere-
sna Ob hrupnem ploskanju, za-
frkavanju iz vrst gledalcev tek-
movalcev je žirija pričela svo-
je delo. Kar oddahnil sem se, 
ko je ves ta cirkus minil. Mi-
slim iskreno, da so si funkcio-
nar j i prizadevali, da bi vse iz-
peljali »comme il faut«, ampak 
j im je temperament ponagajal. 
Kot niso priznani organ zatorji , 
pa so zato prešerni gostitelji. 

Zadnji dan bivanja pod Etno 
nas je nagradilo čudovito vre-
me. Et.na, ki je bila p re j dva 
dni zameglena, se je odprla 
našim očem v beli preobleki. 
Iz vrha stožca se je vil steber 
dima. Mesto se je pripravljalo 
na mestni praznik, na praznik 
sv. Agata, ki je zaščltnica me-
sta. Tu so verska čustva zelo 
močna. Po vseh trgih in cestah 
in po pročeljih cerkva so na-
peljali električno razsvetljavo, ki 
se je ponoči Iskrila v neštetih 
barvah. Po cestah in trgih sem 
opazil otroke, maškare in pa 
moške, oblečene v belo dolgo 
obleko s črno okroglo èé'pico 
na glavi. V taka oblačila se ba-
je na praznik sv. Agate napravi 
vse, kar j'e moškega sipola. Ko 
nosijo v povorki kip sv. Agate, 
mesto dobesedno ponori od pe-
tard, s t re l janja in bengaličnega 
ognja. Trener Sta jner pravi, da 
se je preteklo leto počutU kot 
soldat na ruski f ront i , tako je 
pokalo in grmelo. Za takšno 
prireditev gredo težki denarci. 
ki jo plačuje l judska neosvešče-
nost. To je pač jug in mi sever-
njaki ga težko razumemo, zato 
pa je vabljiv in poln življenja in 
ba^rv. 

Na posta jo so nas pripeljali 

z osebnimi avtomobili in poslo-
vili smo se kot iskreni prijate-
lji. To pot smo se pri jetno od-
počili v »kušsjih«. Kmalu smo 
ob " enakomernem taktu vlaka 
zaspali in se prebudili šele v 
Rimu. Vsi smo si ga želeli og-
ledati, pa čeprav če so bile 
urice kratke, je bilo mesto vred-
no ogleda. Z enonadstropnim 
avtobusom smo se odpeljali na 
trg pred cerkev sv. Petra. Moj-
strovina Bramanteja , Bemini ja 
in Michelangela je naredila na 
nas nepozaben vtis. Koliko bo-
gastva, različnega marmor ja , 
š tukatur , slik, je stvoril člove-
ški duh za to cerkev. Vse pre-
več površno je bilo to naše opa-

zovanje in ga moramo ob prvi 
priliki krepko obnoviti. 

Večer sva končala s t rener jem 
š t a j n e r j e m v mali ozki ulici, v 
temni hiši z najpisom Trattoria, 
ki pa je s svojo pr i je tno notra-
nj'ostjo in z malim italijanskim 
človekom nadomestila tisto, če-
sar sva pogrešala. Ob dobri ka-
pljici vina »rossa« in domači 
meneštri, obogateni z ribami, 
sva navezala pri jeten pogovor 
z n m s k i m malim človekom, ki 
ga tarejo prav taki problemi, 
kot vsakega od nas. 

Naslednji dan pa smo ponov-
no zagledali obronke našega 
Krasa. METOD KLEiMENC 

Počitek po naporni t ekmi in zadovol j s tvo nad dosežen im 
u s p e h o m 



MALI 
INTERVJU 

v:piasuje: MILAN BOŽIČ. 
Odgovarja: STANE BO-

HINC, icoimunalni nadzornik 
v Celju. 

Največkrat ga srečaš na 
cesti. Njegove oči so uprle 
v tiste reči, fci kazijo zu-
namjo podoibo mesta; njego-
vo delo je opozarjanje ш še 
enkrat opozarjanje, tu in 
tam tudi kaznovanje. 

»Ali ste zadovoljni z de-
lom, ki ga opravljate?« »De-
lo komunalnega nadzornika 
nd prijetno. Delam pa kljub 
temu rad, ker že vidim do-
ločen uspeh. Vendar bi mo-
rala biti skrb za lepši zuna-
nji videz mesta prisotna 
vsak dan in na vsakem ko-
raku pri vseh občanih Celja. 
Veliko bi bilo, če bi v šolah 
vsaj enkrat na leto predava-
li o skrbi za urejenost in le-
poto mesta. Sicer pa bi o 
tem morali veliko govoriti 
tudi starši doma.« »Ko opra-
vljate svoje delo, kaj vas naj-
bolj boli?« »V mnogih blo-
kih in zasebnih hišah ima-
mo elegantna stanovanja. Žal 
se ta notranja stanovanjska 
kultura ne kaže navzven. 
Zimanjost je včasih poraz-
na! Dovolj je košaric za 
smeti, dovolj tudi posod za-
nje . . . toda, okoH njih je še 
vedno umazanija. Nadzor je 
premalo. Morda bi k zbolj-
šanju stanja pripomogle ak-
cije za lepši zunanji videz 
mesta.« »Ràdi kaznujete ti-
ste, pri katerih beseda nič 
ne zaleže?« »Ne, še zdaleč 
ne! Kazni za nered in neči-
stočo mi niso prav nič všeč. 
Te dokazujejo, da nekateri 
nočejo sodelovati v skrbi, da 
bi bilo naše mesto lepo in 
čisto, žal, se jih tu in tam 
moram poslužiti, čeprav 
vem, da s tem nisem veliko 
dosegel. Mnenja sem, da bi 
morah skrb za čistočo v me-
stu istovetiti z osebno higi-
eno.« »Ste kdaj pri delu ra-
zočarani?« »Dostikrat, naj-
hujše pa mi je takrat, ko 
naletim na neraizumevanje 
tam, kjer bi tega rje priča-
koval.« »In prijetna presene-
čenja?« »Tudi takih ne 
manjka. Nekdo je vrgel v ko-
šarico za odpadke ogrizek, 
ostanek jabolka. Padel je 
mimo. Brez opozorila ga je 
pobral in vrgel t ja, kamor 
spada. Bilo bi čudovito, če bi 
bili vsi enaki.« »Ste pri de-1 
lu morda osamljeni?« >yOh, 
ne! Izredno lepo sodelujejo 
Javne naprave. Ceste in ka-
nalizacije, vrtnarske šole, 
pK>djetje Reklama, olepševal-
no in turistično društvo in 
drugi.« »Kako pa je s pla-
katiranjem v mestu?« »Po 
zaslugi podjetja Reuclama, se 
je stanje vidno izboljšalo. 
Sicer pa delo še ni konča-
no.« »Kaj si pri svojem de-
lu želite?« »želim si, da bi z 
menoj sodelovali vsi in da bi 
letošnje in vsa naslednja le-
ta minila v akciji: lepo Ce-
lje — našie Celje. Vesel bom 
tudi vsakega opozorila, na-
sveta in da bi imel čim manj 
težav pri iskanju tistih sto-
rilcev, ki jim pride vse prav 
za pokončanje nasadov, zele-
nic in naprav. Da bi bilo ta-
k-;h čim man j ali bolje re-
čeno — nič. 

ZLATARJI POD 
ENO STREHO 
Minuli teden so trije slo-

venski zlatarski kolektivi v 
Celju, Ljubljani in Trbov-
ljah na referendumih z veli-
ko večino (od 79 do 97 od-
stotkov) sklenili v bodoče 
poslovati pod eno streho. 
Skupno podjetje se imenuje 
Zlatarna (3elje in zaposluje 
blizu 300 ljudi. Zlatarna Ce-
lje ima 223 zaposlenih, »Zla-
tarstvo« Trbovlje 40 zaposle-
nih in Atelje za zlatarstvo 
Ljubljana 34 zaposlenih. 

Slovenski zlatarji bodo od-
slej ena najmočnejših zla-
tarskih formasij v Evropi, 
dosedanje izkušnje o sKup-
nem nastopu na osnovi po-
slovnega in tehničnega sode-
lovanja pa jim bodo v na-
daljnjem razvoju in prodoru 
na tržišče nedvomno zelo 
koristile. 

K. 

KAKO BOMO PRA-
ZNOVALI 8. MAREC 

Sekcija za družbeno ak-
tivnost žena pri občinski 
ko^nferenci Socialistične zve-
ze Celje je priporočila de-
lovnim organizacijam, naj 
bi omogočili čimveč j emu 
številu žena udeležbo na os-
rednji prireditvi v počasti-
tev Dneva žena, ki bo v Na-
rodnem domu, 8. marca ob 
20. uri. Zamisel prireditve, 
ki bo izročilo starejše gene-
racije žena mlajšim tovari-
šicam, je vznikla v tovariši-
cah Marici Zorko in Darinki 
Vizjak-Fortunatovi, uresničili 
pa jo bodo člani Slovenske-
ga ljudskega gledališča Ce-
lje. Prav bi bilo, če bi ob 
letošrtjem praznovanju 8. 
marca bolj poudarili kultur-
no kot zabavno plat prire-
ditev, predvsem pa, da bi 
podprli zvezno aKcijo »vsa-
ka ženska dinar za porod-
nišnico v Banjaluki«. Ob po-
tresu v Banijaluki je nam-
reč zdravstvena služba izgu-
bila več kot 1500 bolniških 
postelj, porodnišnica pa je 
sploh neuporabna. Matere 
so obsojene roditi v nepri-
mernih prostorih, otroci pa 
preživljati prve dni v vlagi, 
mraziu in pomanjkljivih hi-
gienskih razmerah. 

KONFERENCA O 
STATUTIH ŠOL 

Prejšnji teden je bila tretia 
konferenca organizacije ZK 
prosvetnih delavcev in sred-
nješolcev, na kateri so raz-
pravljali o statutih šolskih za-
vodov in o nalogah prosvetnih 
delavcev pri uresničevanju 
prve seje republiške konfe-
rence ZKS. 

V uvodu je politični sekre-
tar občinskega komiteja ZKS 
Štefan Korošec govoril o raz-
voju samoupravljanja in o te-
žavah v zvezi z uresničeva-
njem 15. ustavnega amandma-
ja. Kot je med drugim dejal, 
bi se morale šole pri izdelavi 
statutov izogibati prepisova-
nju, v samouoravnih aktih pa 
bi morali na iti ustrezno me-
sto tudi dijaki. 

V tej zvezi so v razpravi 
menili, da je dovolj možnosti 
za njihovo vključevanje v sa-
moupravljanje tako v okviru 
šolskih svetov kot tudi v dru-
gih aktivnostih. 

S F ^ Л I ^ I A R M A 

TEHAR.IIH 
Občinski komite ZKS je 

prejšnji teden priredil za svo-
je člane in sekretarje osnov-
nih organizacij celodnevni se-
minar na Teharjih, na kate-
rem sta predavala tudi pred-

sednik ekonomske komisije 
pri CK ZKS Zvone Dragan in 
član sekretariata CK ZKS Mi-
lan Kučan. Na seminarju, ki 
bo stalna oblika dela občin-
skega vodstva, predvidena 
vsaka dva do tri mesece, so 
obravnavali teme, kot splošno 
ljudski odpor in naloge ko-
munistov pri uresničevanju 
njegovega koncepta, metode 
političnega dela in ocena do-
sedanjega uresničevanja spre-
jetih sklepov in stališč prve 
seje republiške konference, 
religija in ZK, izvajanje go-
spodarske reforme in srednje-
ročni razvojni program Jugo-
slavije. 

IBM v EMO 
NAJMOČNEJŠI 

Konec minulega tedna so 
v prisotnosti številnih pred-
stanikov gospodarstva od-
prli v prostorih EMO sodo-
ben mehanografski center 
1MB sist/360 model 25. Ob-
stoječi center v EMO ima 
med tremi delujočimi v Ce-
lju največjo zmogljivost. Ra-
zen za potrebe EMO deluje 
center še za Železarno Štore 
in za »Kovinotehno«. Novi 
mehanografski center je ve-
ljal 6 milijonov dinarj'ev. 

OTO PESTNER 
ZAPEL ZMAGOVITO 

POPEVKO 
Oto Pestner je zaradi svo-

jega odličnega glasu bil po-
vabljen, da nastopi v Ljublja-
ni na II. festivalu mladinske 
popevke. Pel je melodijo 
enega najboljših slovenskih 
komponistov mlajšega rodu 
Damjana Toaona na tekst 
Mirjam Tozon »Ta popev-
ka«. Pestnerja je spremljal 
eden najpopularnejših an-
samblov pri nas Déliai. Na 
letošiiji poipevki sta poleg 
Pestnerja nastopila iz Celja 

še Ivo Umek in Tadej Hru-
šovar, ki igrata pri Ве1Љ 
vranah. Prodor med elito 
mladih slovenskih pevcev za-
bavne glasbe je za Ota vse-
kakor veliko priznanje in 
priložnost, ki je ne bi smel 
izipustiti iz rok. 

Pred kratKim se je pred-
stavili tudi Celjanom na jav-
ni oddaji v Narodnem do-
mu, pred leti pa posnel sa-
mostojno ploščo. Torej o Otu 
Pestnerju bomo še slišali. 

Ps.: Oto Pestner je skupaj 
z Bracom Korenom, ki je 
pel v drugi izvedbi, osvojil 
prvo mesto. Strokovna komi-
sija je popevki »Ta popev-
ka« dodelila največ glasov. 
Vsekakor je to izreden uspeh 
mladega Celjana, za katerega 
resnično lahko napišemo: 
veni vidi, vici. Naj se to 
ponavlja! 

teve 

STROKOVN»! OHROR 
ZA GOSTIN.^TVO IN 

TURIZFM 
Pred dnevi je bila prva se-

ja članov strokovnega odbo-
ra za gostinstvo in turizem 
pri republiški gospodarski 
zbomixñ Iß, širše celjsko ob 
močje, na kateri so za pred-
sednika izvolili Staneta Cuje-
ša iz zdravilišča Rogaška 

Slatina, za podpredsednika 
pa Miloša Planini ka iz hote-
la Evrope v Celju. 

Na seji so sprejeli tudi za-
hteven delovni program, ki 
je hkrati zrcalo stanja, pro-
blemov pa tudi naltog s pod-
ročja gostinstva in turizmn. 

NISO DRŽALI 
OBLJOBE 

»Gradnja Žalec«, ki gradi v 
laškem novo klavnico in pre-
delovalnico mesa, je obljubi-
la, da bo zemljo iz izkopov 
zvozila v Marijagradec, kjer 
krajevna skupnost zasipuje 
nekdanje ribnike, v želji, da 
se znebijo nevarnega moč-
virja, legla žab in komarjev, 
namesto tega pa uredijo ig-
rišče za otroke tamošnjega 
naselja. Toda izkoipana ze-
mlja je bila nasipana ob ce-
sto ob Savinji nasproti bifeja 
»Pušič«. 

ec. 

POSLOVNIK NAGRA-
DE 2. JULIJ 

Upravni odbor sklada za 
dodeljevanje nagrad 2. julij 
ob občinskem prazniku, je 
pred dnevi sprejel poslov-
nik, ki določa obseg ГГЈ me-
rila nagrade 2. julij in način 
dela odbora. 

PONOVNO GRAMO-
ZIRANJE DO GABER-

NEGA 
Pred leti zgrajena krajevna 

cesta od Laškega do Gaber-
nega je büa velik podvig ob-
čanov, ki so vezani nanjo. 
Je pa še precej neutrjena. 
Krajevna skupnost bo pri-
skočila na pomoč z gramo-
zom, da bi lahko letos cesti-
šče ponovno gramozirali. Naj-
več bodo prispevali spet sami 
občani. 

ij-

CESTO DO 
BUKOVJA 

Naselje Bukovje nad Mari-
jagradcem je brez dobre vo-
zne poti. Začela se je akcija 
za graditelje stanovanjskih 
pred vasi Harje do koder je 
že dobro utr jena krajevna ce-
sta. Imenovali so tudi pose-
ben odbor za to nalogo. 

kr. 

GLOBOKO NIMA 
DOVOLJ VODE 

Globoko nad Rimskimi To-
plicami ro j s tn i kra j pesnika 
Aškerca, je vse bolj mikaven 
za graditelje stanovanjskih 
hiš. Naselje sega vse do Sa-
vinje še čez železniško pro-
go. Toda kraju primanjkiije 
vode že za sedanje potrošni-
ke. Na zboru volivcev so opo-
zorili na potrebo novega za^ 
jet ja in razširitve omrežja. 

kr. 

GOSTITELJI POSVE-
TA VODSTEV SZDL 

Občine Brežice, Krško, Se-
vnica, Šmarje, Šentjur in 
Laško združujejo in obkrožu-
jejo območje Kozjanskega. 
Problemi le-teh so močno 
podobni. Pogosto sedejo k 
eni mizi, tudi občinsKa vod-
stva SZDL. Tako so se mi-
nuli teden v Laškem posve-
tovali predsedniki in sekre-
tarj i občinskih konferenc 
SZDL. Govorili so o tezah 
»SZDL danes«, o krajevnih 
in občinskih organizacijah, 
o programih dela koordini-
ranih s programom republi-
ške konference in o načinu 
financiranja občinskih orga-
nizacij. 

ZA PROSTO 
IZBIRO 

ZDRAVNIKA 
Občinska konferenca SZDL 

in Občinski sindikat delavcev 
družbenih dejavnosti sta ime-
la razširjeno sejo, kateri so 
poleg članov zainteresiranih 
komisij prisostvovali tudi 
predstavniki delovnih organi-
zacij in republiška poslanka 
socialno-zdravstvenega zbora 
Mia Fon. Obravnavali so de-
lovni osnutek zakona o zdrav-
stvu, kjer SO imeli nekaj ze-
lo konkretnih pripomb. Pred-
vsem so se zavzeli za prosto 
izbiro zdravnika in doma za 
zdravljenje, da mora zdrav-
nik pred prehodom na spe-
cializacijo delati na jmanj tri 
leta v osnovni zdravstveni 
službi in da v primeru ele-
mentarnih nesreč odloča o 
akciji direktno predsednik 
občine, kateremu ni treba ča-
kati na odločitev republiškega 
organa. Na prihodnji seji bo-
do razpravljali še o predlogu 
delovnega osnutka o zdrav-
stvenem zavarovanju. 

TISKOVNA 
KONFERENCA 

O KMETIJSTVU 
v začetku marca bodo za-

radi aktualne problematike v 
kmetijstvu sklicali tiskovno 
konferenco, ki na j bi bila v 
Trnavi. Na konferenco bodo 
poleg predstavnikov tiska, ra-
dia in televizije povabili tudi 
člane IS SRS ing. Milovana 
Zidarja, najnaprednejše za-
sebne kmete kooperante iz 
posamezni hkrajevnih skup-
nosti, Kmetijski kombinat Ža-
lec in odgovorne predstav-
nike za kmetijstvo v republi-
ških organi. Pred tem pa 
bodo o akcijskem programu 
kmetijstva razpravljali na te-
renu v okviru krajevnih 
skupnosti in to predvsem sku-
pa j z zac«bnimi kmetijskimi 
proizvajalci. 

JUBILEJ RUDIJA 
HROVATA 

v soboto bo v Žalcu pre-
miera komedije Dobri vojak 
švejk. S tem delom bodo 
proslavili 50-letnico Svobode 
in 20-letnico amaterskega dela 
Rudija Horvata, ki je švejka 
zrežiral. 

PRISPEVEK ZA 
PORODNIŠNICO 

Kolektiv Hmezada se je od-
ločil, da bo prispevek, ki bi 
ga porabili za proslavo Dne-
va žena, namenili Banjaluki 
za gradnjo porodnišnice. Se-
veda bodo članice kolektiva 
darovale tudi simbolični di-
nar. 

NIZKA 
NATALITETA 
Šmarska občina je štela 

lani 30.648 prebivalcev; roje-
nih je bilo 506 otrok, mnrlo 
pa je 438 občanov, od tega 
84 v bolnišnici. Število pre-
bivalcev je zaradi selitev pad-
lo za 1 odstotek, sicer pa 
znaša letni prirastek prebi-
valstva komaj 0,2 odstotka 
in je gotovo med najnižjimi 
v Sloveniji. Tudi ta podatek 
je verjetno posledica zelo 
skromnih življenjskih pogo-
jev, ki jih nudi šmarskopo-
dročie. 

PROBLEM - ОТђг 
ŠKO VARSTVO 

v občini poleg vseh 
gib problemov nimajo 
nega tudi otroškega varj 
NajVečje potrebe so ^ 
na mestinjskem podro, 
kjer so otroci prepuščeuj 
sti(tudi kakšnega prostofj 
otroško varstvo sploh i 
prav tako pa bi tudi 
ška Slatina potrebovala , 
vrtec. 

Menijo, da bi letos niQ. 
lahko pričeli z gradnjo , 
cev v Šmarju in Rog, ¡ 
tini. 

( 

ODVZETI POTNI 
LISTI 

Lani so občani vložili 
zahtevkov za potovanja 
inozemstvo, odvzetih pa 
je bilo 27 potnih listov. | 
za primere, v katerih so 
sredovale delovne organiiac 
ker so njihovim delavcem, 
bi naj potovali v inozeirist 
to preprečevale obveznosti, 
mnogih primerih pa so i 
ti že čez mejo. 

1 

TABORNIŠKI' 
TEČAJ 

Novo ustanovljena talj 
niška enota odred »Savi 
skih partizanov« je org 
zirala taborniški tečaj, 
terega se je udeležilo 30 
bornikov. Ob koncu teŽ 
so imeli še orientacijski ] 
hod. Pri izvedbi tečaja j 
pomagali tudi člani o ^ 
II. grupe odredov iz Ce 
s katerimi bodo v b ^ 
mozirski taborniki tesno 
delovali. 

T,. 

OBČNI ZBOR 
GASILCEV 

Pred kratkim je inif 
prostovoljno gasilsko Љ 
štvo Gaberke blizu šoštai -
svoj 39. redni letni obi j 
zbor. Na njem so oce® 
minulo, zelo uspešno dé \ 
ter izvolili novo društv« j 
vodstvo. Za predsednika ^ 
izbrali Franca špitala, 
komandirja tov. Kaša ter . 
tajnika Miho Zajca. ' 

Letos bodo popravili I 
silski dom, poleg tega o 
nabavili novo motorno br Ij 
galno. živahno pa so t 
pravljali tudi o drugih рг̂  C 
lemih na vasi. V. ti 

... da včasih Ч 
ziti niti skromne ^ ' 
роЧепо zaslužil. 

Nekdo, ki je red ц 
desetletja pel v fl^® o 
je živel za petje in ^^ ^ 
kem času pač пел^ ; 
Ker so se pevci odp , 
vanje, pa je izrazil ¡x 
г njimi, da bi taU ;r 
prvikrat v življenj Ч 
zbor. Mislil je, da ^ ^ 
vozu liodatna oseha k 
ne bo povzročila ^ 
tastrofe. , 

Pa ni bilo nič. Ч 



'RISPEVEK 
i RUDNIKA 
" j(j delovnimi organizaci-

Id so na širšem celj-
^ ¡ območju prispevale 
J j¿ v obliki posojila za 

^rnizacijo slovenskih že-
j a je Rudnik lignita Ve-

, Le ta je vpisal 2,000.000 
[jev, kar je hkrati naj-
znesek, vpisan na šta-

Izven celjske ob-
so vpisali po 100.000 di-
¡V Kmetijski kombinat 
. in Pivovarna Laško, 

,, ko so v Celju dali za 
• jilo Zavarovalnica »Sa-
' 1,000.000, Cinkarna 
30 din, železarna š tore 
JO din, EMO 200.000 din, 

' 10 podjetje Celje 200.000 
Kovinotehna 100.000 
»Libela« 100 000 din, 

B delovne organizacije 
so vpisale zneske od 
J do 50.000 dinarjev. Po-
) za modernizacijo že-
c bodo vpisovali do 
a marca. K. 

r o s BREZ REPU-
LIŠKE POMOČI 
zadnji skupni seji čla-
obeh zborov skupščine 
je Velenje so med dru-
sprejeli predlog občin-
I proračvma za letošnje 
Značilno je, da ostaja 

ijska občina tokrat 
republiške pomoči za 

aževanje in da bodo z 
limi sredstvi krili vse 
ičimske in druge potre-

membna pa je tudi na-
ija ugotovitev, da se 
Ije davkov in prispev-
bbčanov v letošnjem le-
so spremenile in da so 
B na ravni lanskega le-
iavzlic temu bodo do-
i od teh postavk večji, 

ID 80 km CEST 
finančnem načrtu ob-

5ga sklada za ceste bo 
za obveznosti in redno 
îvanje cest in ulic v 
i na voljo 669.629,89 di-
1- Program zajema 
80 km cest četrtega 

in ulic. Glede na po-
in zahteve je v skla-

emalo denarja, da bi z 
zadostili vsem nalo-

IfZEM KRVI 
d za transfuzijo krvi 
a bo 27. t. m. izvedel 
tomi krvodajalsko ak-
kivzem krvi bo v am-
. Odbor upa, da se 

bo akcije udeležilo precej 
ljudi, kajt i v zadnjem času 
v naših bolnišnicah primanj-
kuje krvi. 

POMOČ 
DIJAKOM 

Predsedstvo občinske or-
ganizacije Zveze mladine v 
Šent jur ju je osvojilo izredno 
zanimivo idejo. V prihodnje 
bodo namreč organizirali 
pomoč dijakom srednjih šol 
iz njihove komune, ki ima-
jo težave s tem ali onim 
učnim predmetom. Srednje-
šolcem, še posebej tistim s 
slabšim materialnim položa-
jem, bo pomoč vsekakor do-
brodošla. 

MLADI O 
GOSPODARSTVU 

v Šent jur ju se mladi pri-
pravljajo na zanimivo prob-
lemsko konferenco na kate-
ri bodo govorili o gospodar-
stvu v občini. Razpravljali 
bodo predvsem o sprejema-
nju mladih v delovno raz-
merje, usposabljanju mlađih 
delavcev, odnosih, delovni 
disciplini ipd. 

NOVO ZAJETJE 
Stanovanjsko komunalno 

podjetje Šentjur bo letos 
predvsem izločevalo sred-
st\'-a, da bi lahko prihodnje 
leto preuredili obstoječe 
vodne črpalke in zgradili 
novo zajetje. Predvidevajo, 
da bodo dela stala približno 
50.000 dinarjev. 

SPECIALIZIRANE 
ORGANIZACIJE 

Jutri se bodo sestali člani 
predsedstva občinske konfe-
rence ZMS Šentjur ter go-
vorili o čimštevilnejšem 
vključevanju mladih v speci-
alizirane mladinske organi-
zacije. Razgovoru bo sledila 
akcija, ki je pomembna toli-
ko bolj, če pomislimo, da 
imajo mladi v Šent jur ju 
malo možnosti za zabavo ali 
zadovoljevanje svojih inte-
resov. 

SPREJEM 
V ZVEZO 

KOMUNISTOV 
v Slovenskih Konjicah je 

trenutno 450 članov Zveze 
komunistov, kar je precejš-
nje število glede na število 

prebivalcev. Struktura je ze-
lo različna, od kmeta do us-
lužbenca. V prihodnjih dneh 
bodo sprejeli v Zvezo ko-
munistov devetnajst novih 
članov, ki jih v teh dneh pri-
pravljajo za sprejem. 

VEČ ZA POSLOVNE 
PROSTORE 

Na zadnji seji so člani 
sveta za komimalne zadeve 
in urbanizem pri občinski 
skupščini ugotovili, da so 
najemnine za poslovne pro-
store, ki jih oddaja Stano-
vanjsko komunalno podjetje 
Slov. Konjice prenizke še 
posebej glede na sedanjo 
raven najemnin v Sloveniji. 
Menili so, da je potrebno 
čimprej izdelati nov predlog 
o povišanju najemnin tako, 
da bodo te v skladu s seda-
njimi razmerami na tržišču. 

STANARINE 
Tudi v Slovenskih Konji-

cah so se odločili, da bodo 
v letu 1970 stanarine na isti 
ravni kot so bile lansko le-
to. Tako bo občinski organ 
tržne inšpekcije izvajal kon-
trolo, če bi prišlo do ne-
upravičenega višanja stana-
rin. S takim odlokom občin-
ske skupščine, ki je v skla-
du z ukrepom Zveznega iz-
vršnega sveta, so občani vse-
kakor zadovoljni. 

SKUPNE NALOGE 
KOMUNISTOV IN 

MLADINCEV 
Aprila bo v Slovenskih Ko-

njicah skupna seja članov 
občinske konference Zveze ko-
munistov in občinske konfe-
rence Zveze mladine, na ka-
teri bodo govorili predvsem 
o aktivizaciji mladih ljudi v 
občini. Seja bo pomenila tu-
di odločen korak k izva-
janju skupnih nalog obeh or-
ganizacij saj bodo lahko z 
nekaterimi vsakdanjimi toč-
kami delovnega programa de-
lo še bolje koordinirali. 

) izra- nemogoče,« so rekli, »lahko pa pride-
jo je te na vajo, da boste slišali, kako zbor 

poje.« 
štiri Morda bi bila takšna velikodušna 

ru, ki ponudba sprejemlnva, če ne bi bila 
1 toli- tudi v nekem smishi žaljiva; če bi re-
'.bora. cimo nekdo, ki so mu ponudili vajo 
gosto- namesto javnega nastopa, ob tem ne 
Hoval pomislil, kako malo je bilo pravzaprav 
at in vredno njegovo delo, ki ga je žrtvoval 

svoj nekemu zboru_ 
pre- Najbrž bo v amaterizmu še celo 

uštvu treba preveriti svoj odnos do tistih, 
e ka- ki so temu amaterizmu tako rekoč 

vse dali! 
noma oh 

KOMUNALNO PODJETJE 
»CESTE-KANALIZACIJA« CELJE 

r a z g l a š a 
prosta delovna mesta za cestarske delavce 
na občinskih cestah IV. reda na območju 
občine Celja, m to: 

1. ENEGA CESTARSKEGA DELAVC.'V ZA CESTNE 
ODSEKE 
Cesta v Košnici, 
Cesta na Anski vrh, ^ 
Podaljšek Partizanske ceste v Liscah 
(dolžina odseka 5,36 km); 
2. ENEGA CESTARSKEGA DELAVCA ZA CESTNE 
ODSEKE 
Cesta Zagrad — Pristava — Stari rudnik. 
Cesta v C>senco, 
Cesta v Pečovniku od Apnenika, mimo kamnoloma 
podjetja »Ceste-kanalizacija« Celje, r . ^ - -
Cesta na Stari grad 
(skupna dolžina odseka 7,84 km); 
3. ENEGA CESTARSKEGA DELAVCA ZA CESTNE 
ODSEKE 
Trnovlje — Arclin, 
škof ja vas — Zadobrova, 
Lesko vec — Zadobrova, 
(dolžina odseka 5,45 km) 

4. ENEGA CESTARSKEGA DELAVCA ZA CESTNE 
ODSEKE 
Cesta v Lahovno, 
Cesta Dobrava — Hudinja, 
Cesta šmar je ta — Runtole 
(dolžina odseka 4,87 km); 

5 ENEGA CESTARSKEGA DELAVCA ZA CESTNE 
ODSEKE 
(3esta na Gaje, 
Cesta zepina — Jarmovec, 
Cesta Gaje — Leskovec 
( dolžina odseka 6,88 km) 
6. ENEGA CESTARSKEGA DEL.WCA ZA CESTO 
Cesta v naselju Vojnik 
(dolžina ceste 4,98 km); 
7. ENEGA CESTARSKEGA DELAVCA ZA CESTNE 
ODSEKE 
Cesta Ivence — Razgorce, 
Cesta Brdce 
(dolžina odseka 8,75 km); 
8. ENEGA CESTARSKEGA DELAVCA ZA CESTNE 
ODSEKE 
Cesta Lokrovec — Loče, 
Ctesta na Dobravi (črna pot) 
(dolžina odseka 5,13 km); 
9. ENEGA CESTARSKEGA DELAVCA ZA CESTNE 
ODSEKE 
Ceesta Lopata — Galicija, 
Cesta Medlog — Ostrožno, 
Cesta Lava — Babno, 
Cesta Medlog — Lopata, 
Cesta Medlog — »INGRAD« 
(dolžina odseka 7,29 km). 

Kandidati morajo izpolnjevati naslednje pogoje: 
da so zdravi in sposobni za cestarska dela v sta-
rosti od 25 do 45 let. Prednost imajo tisti kandida-
ti, ki imajo stalno bivališče na območju cestnih ra-
jonov, za katere se prijavljajo. 

Osebni dohodki po pravilniku o delitvi osebnih do-
hodkov. Razglas velja do zasedbe razglašenih pro-
stih delovnih mest cestarskih delavcev. Obvezno po-
izkiosno delo t ra ja dva meseca v skupini na teri-
toriju mesta Celja in en mesec samostojnega dela 
na terenu. 

> KRUH IN JABOLKO 
NISTA DOVOLJ 

Ko šolski zvonec oznani čas glavnega odmora, zadiši 
iz večine mlečnih kuhinj po kavi, mleku, svežem kruhu 
ali po topli enolončnici. Tako je tudi v osnovni šoli na 
Frankolovem. Od 240 otrok prejema šolsko malico kakih 
170. To je sicer nekoliko manj kot na nekaterih drugih 
šolah, vendar si tudi na Frankolovem prizadevajo, da bi 
povečali število otrok, ki so se odločili za šolske malice. 
Ugotavljajo namreč, da večina tistih, ki nosi malico od 
doma, prinese s sabo le kakšen kos kruha ter eno ali 
dve jabolki. Take malice so enolične, premalo kalorične in 
otrokom ne dajo tistega, kar bi jim morale. In kaj pravi-
jo o malicah otroci sami? 

Marjana Pejha, 7. razred: 
»Šolsko malico jemljem, od-
kar hodim v šolo. Prva 
leta so bile malice slabše, 
zdaj pa , sem z nj imi zelo za-
dovoljna. Najrajši imam čaj 
in kruh z je tmo pašteto, 
umetnega mleka pa ne ma-
ram. Sicer pa — za otroke 
je drugje vse boljše kot do-
ma, kajne?« 

Igor Marzidovšek, 3. raz-
red: »V šoli zelo rad mali-
cam. Nekaj časa sem nosil 
malico od doma, potem pa 
mi je mamica dovolila, da 
sem se naročU nanjo v šoli. 
Ko pridem domov, me sicer 
čaka kosilo, toda malico ze-
lo rad pojem. Zadovoljen sem 
z vsem, kar dobimo.« 

Metka Sodin, 7. razred: 
»Tudi meni ni za mleko in 
marmelade tudi nimam naj-
bolj rada. V našem razredu 
prejema šolsko malico več 
kot polovica razreda, verjetno 
pa bi se jih nanjo lahko na-
ročilo še več. Enolončnice 
pridejo prav predvsem tistim, 
ki imajo dolgo pot do doma.« 

• Bojan Srebot, 3. razred: 
»Šolsko malico jemljem prav 

I od vsega začetka. Z njo sem 
zelo zadovoljen. Veliko bolj 
praktično je, da jo dobim 

I tu, kot pa da bi jo moral 
nositi od doma. Tudi drugi 
Došolci so z malico zadovolj-

Ini in celo mleko še kar rad 
popijem.« 

Zdenka Borovnik, 7, raz-
red: »Jaz sem s šolskimi ma-
licami zelo zadovoljna. Za-
kaj pa je ne jemljejo vsi mo-
ji sošolci, ne vem. Mogoče 
zato, ker radi hodijo v trgo-
vino čez cesto in si kupu-
jejo žemlje, sir in Lučke. Le 
redki pa nosijo malico od 
doma.« 

Irena Polenšek, 3. razred: 
»Doma sem iz Frankolovega. 
Kljub temu, da nimam daleč 
v šolo, pa mi je malica zelo 
potrebna. Tudi enolončince 
imam rada in mislim, da so 
naše malice boljše od tistih, 
ki jih sošolci prinesejo s 
seboj. To je po navadi kos 
kruha in kakšno jabolko.« 

Nobenega dvoma ne bi smelo biti, ali je malica otro-
ku potrebna ali ne. Celo zelo važen dnevni obrok je. Zato 
bi jo morali omogočiti vsem otrokom. Da pa bodo otroci 
radi malicali, jih bo treba popestriti — vendar ne na ra-
čun mleka, ki se ga otroci res zelo izogibajo. I. B. 

I • 
• • 
• 
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Ponedeljek 16. februar ja . V 
Laškem sem na mostu oprasnil 
avto, kar me je vzaievoljilo . . . 

Ambulanta v Rimskih Topli-
cah je bila ob devetih z ju t ra j 
polna kot pan j čebel. Med za-
mudo zaradi t iste prakse se je 
pri zdravniku zvrstilo že šest-
najs t bolnikov. 

— Kaj bo hudega, junak? 
Šestnajstletni delavec iz to-

varne lesne galanterije je na ši-
roko odprl usta in izgrlil svoj 
hripavi a a a a . . . Sestra, v za-
sebnem življenju zdravnikova 
žena, je med tem spretno vih-
tela svinčnik za dober izid biro-
kratske vojne, pripravila zdravi-
la, kaj t i v njihovi ambulanti je 
hkrat i tudi lekarna. Bolniški 
stalež čez nekaj dni ponovni 
pregled. 

— Naslednji prosim! 
Tako so se vrstili, drug za 

drugim. Pri večini bi bili kar-
toni nepotre'bni. Dr. Samo Pe-
čar in njegova medicinska se-
stra p o m a t a vse, n j ih telesne 
pa tudi drugačne težave. 

Sestra sklonjena nad mikro-
skopom dela krvno sliko. Po-
tem pri centrifugi analizira vo-
do. Zdravnik m&d tem opravi 
n jeno administrat ivno bitko . . , 

— Prosim vas, doktor. Poja-
snite enkrat možu, kako je z 
rnenoj. Zadnjič je dvignil tak 
preplah, češ da imam raka. 
Vsi v hiši so zdaj splašeni. 

— Bom. Sa j res ni nič hu-
dega. 

XXX 
Medtem ko se dr. Samo Pe-

čar dlje časa zadržuje z bolni-
kom v svoji sobi, s sestro pri-
rediva tekmo. Kako dolgo t ra ja 
vpis novega bolnika? Pogled na 
uro. Mali kazalec drsi čez črti-
ce v krogu: 

Izpolnjuje zdravstveni karton. 
Vpiše bolnika v evidenco ambu-
lantnih storitev, nato v tekočo 
evidenco bolezni ugotobljene v 
ambulanti . Sledi poročilo o za-
četku nezmožnosti za delo, 
zatem je tu še hranarinsko na-
kazilo, vpis v desetdnevno po-
ročilo o gibanju nesposobnih za 
delo, obračun soudeležbe pri 
plačilu pregleda, izdaja zdravi-
la, obračun za zdravilo . . . Mi-
nutni kazalec se je petkrat za-
sukal okoli svoje osi. če je 

vmes še kakšna posebnost, ki 
jo je treba posebej evidentirati, 
potem to t r a j a še dlje in če 
seveda vmes nihče ne moti 
opravila, ki bi po svoji hitrosti 
in natančnosti delalo čast vsaki 
izurjeni administratorki . 

Ka j bi medicinska sestra s 
postdiplomskim izpitom v tem 
času naredila. Najbol j zapleten 
prevez, analizo krvi ali vode, 
pripravila v s a j dva obiskovalca 
za ordinacijo, da bi se zdrav-
nik lahko bolj posvetil bolezni, 
š e in še . . . 

XXX 

v ordinacijo privihra mlad 
fant . Danes je že drugič tu. 
Pravi da gre mater i še na slab-
še. Nekam grdo gleda, ko zdrav-
nik pove, da bo prišel po or-
dinaciji. Ne, vročine materi ni-
so т е г Ш . Korak fantu zastaja. 
Pričakuje, da bo zdravnik vzel 
torbo in šel. 

Tako je to. Kdo ve, če je res 
takšna nu ja . V sto primerih je 
le nekajkra t res kritično. To-
da zdravnik ne sme odlagati in 
reči; lahko počaka do jutr i . V 
čakalnici je še nekaj l judi. 

— Daja j te ji zdravila, ki sem 
jih Zj'utraj dal. Čim bom tu go-
tov, pridem. 

X X a 

Tudi drugi pr imeri so nujni . 
Mož leži doma v vročinL 
Otrok se kuha v vročici, ženi-
ca z visokim prit iskom čaka na 
olajšanje, rudarjev poškodovan 
prst čaka na prevez in zdrav-
l jenje. odnrte rane na obeh no-
gah starčka tudi ne morejo ča-
kati . . . 

število obiskov v ordinaciji 
se prevaga čez število petdeset. 

V ordinacijo vstoipi brat tiste-
ga, ki je bil že dvakrat tu. 
Pravi, da bo mam.e konec. 

Zdravnik se odloči. Nekaj jih 
bo še moralo počakati. 

Fiat zapleše po zledeneli ce-
sti. S t re l ja j od železniške po-
s ta je se v bregu upre. Pot pod 
noge. že po petdesetih korakih 
se zavem na.oake, da nisem sle-
kel plašča. Zdravn'k v pulover-
ju ubira svoj lovski korak za 
razigranim Besom, lovskim psič-
krvrn ríHpimn чр Нибтт v In-

stni sapi jaz in se kopljem v 
znoju. 

Kmečka hiša. Na postelji sto-
ka starejša ženska, živci, glavo-
bol, bolečine v prsih. 

— Ste se ka j razjezili, mama? 
t r m KO zdravnik pregleduje 
ka stareša ipostelaENIAnnRDGO 
bolnico, mož zlogoma pove: 

— Fantje . Če jih ni doma, se 
razburi. Tr inajs t fantov sva ime-
la, ena.ist jih je še. Potem ko 
je eden padel na meji , se tako 
b o j i . . . 

Zdravnik povpraša po zdrav-
stveni knjižici. Ni je doma. 
Eden od fantov jo ima. Eden 
od onih dveh, ki sva ju videla 
spodaj v dolini pred gostilno 
zreti za nama na poti k bolnici. 

XXX 
Vprašava se. Spotoma obišče 

zdravnik težko pokretno mam-
co. Pogovori se, predpiše zdra-
vila in čez čas sva spet v am-
bulanti. š e neka j pregledov. 61 
ta dan. 

Odnesli so krožnike za juho. 
Zvonec. Kolesar je padel in se 
poškodoval. Telefon prek pošte 
ne dela. Ranjenec bi moral k 
dežurnemu v Laško. Toda tu je. 

Spet not pod noge. V vojnem 
zdravilišču pokliče zdra\Tiik re-
šilni avto in stopi tam blizu k 

moškemu z angino. Mimogrede 
pogleda še malo punčko, ki so 
ji operirali bezgavko. 

XXX 

Fi j at 850 grabi kot tank ce-
sto ob Gračnici. Danes je le 
zmrzal. Toda kolikorat se mora 
dr. Pečar prebiti skozi snežne 
plazove z lopato v rokah, kot 
recimo 11. decembra lani, ko je 
imel v enem dnevu 15 hišnih 
obiskov. Ali nekaj dni pozsieje, 
ko je kot dežurni nedeljski 
zdravnik opravil med pol osmo 
z ju t ra j do treh ponoči 11 obi-
skov na domovih in prevozil 
160 kilometrov poti in pešačil 
ure po snegu do kolen. 

Lokavec. Od šole zavij eva nav-
kreber. Zdaj grizem kolena z 
boljšo sapo. plašč sem pustil v 
avtu. 

Kmečka hiša v strmini. Bes 
se bevskaje prereka s hišnim 
čuvajem. Starica v čumnati se 
z zdravnikom zaplete v pogo-
vor, Slabotna je in to vrem.e 
jo duši. Pri komaj zaznavno to-
pli peči češe mlajša hči volno, 
s tarejša jo cefra s prsti . V ko-
tu kup grabelj s popravljenimi 
zobmi, po izbi nove pletene ko-

šare. Moških ni pri hi.ši. Vse 
opravijo ženske. Spoznanje, da 
nismo nepogrešljivi, me kot mo-
škega malce draži. 

Spet se spušča v dolino, v 
kateri tihota dopušča slišati 
vsak utr ip srca v ušesih. Fiat 
zaorje v sneg. Naprej . . . 

XXX 

Srodnice. Avto odpove, ne 
zmore poti, ki na ju čaka. Son-
ce je še visoko nad Lazišami. 
Kri šumi v ušesih in stopinje 
zdrsujejo. Bes je v hosti spodil 
divjad. Zdravnik-lovec prisluhne. 
Zaiec bo ali srnj'ad. 

Dolgo že hodiva po vegasto 
izorani stezi. Nekdo jo je zo-
ral z ročnim snežnim plugom. 
Svet se nad Gračnico zravna. 
Ob vznožju naslednjega poboč-
ja. vrh katerega se svetlikajo 
okna v soncu ožarjenega Vrha 
nad Laškim se stiska vas Ž=-
gon Tako daleč naokoli sva ie? 

Dr Pečarja so klicali v hišo, 
k jer začasno biva odovela hči 
z malo hčerkico Marico. V izbi 
pod lesenim stropom ni kdo-
ve ka j toplo. Sedem let ima Ma-
rica, toda ne ubogajo jo ne be-
le roč-ice ne noge. Obraz je brez-
izrazen Huda debilnost. Mati 
se je težko odlo-ila. V?i živi io 
revno in Manca ne more biti 
niti minuto ììrez varstva. Toda 
treba je delati, zaslužit; vsakda-
Dii kruh. Huda je misel na lo-
čitev huda misel na stroške, 
če bo morala deklica v dom. 
Zdravnik je prišel, da bi se do-
govorili za rsreeled v Cel'i-i in 
potem se bo že pokazalo, kako 
bo np.ibolje . . . 

DeVlič'n dedek se notoži zara-
di kolena. Zdravnik mgleda . 
pre'-i'^iSe zdravila za^^tonj. 

Ko odhajava, domači povedo, 
da SI želijo dr. Sama Pečarja 
tudi v hiši na koncu vasi. Og-
lasiva se, doktor postori, kar 
je treba zastonj. 

Iz žigona se poženeva v dr-
nec. sonce se spušča za Za-
savsko hribovje. Tek na ju og-
reje. 

— Gojpod doktor! 
Glas velikega možakar ja pri 

hiš-i ob gozdu na ju zavre v 
diru. 

Starke, gospodarjeva žena 
menda ni hotela, hotel je on. 
Morala bi na rentgenski pre-
gled. Noče slišati o tem. Raz-
miš l jam o tem kako l judje pri-
čakuijejo čudežev od zdravnika 
in njegovih zdravil, ki jih pred-

piše ali kar s seboj prinese. 
Starka medtem razlaga svojo 
misel: 

Star človek je kot s tara 
janka. Zašiješ jo tukaj , popusti 
tam. Konec je! 

Tudi za-stonj . . . 

XXX 
Ko potem poskakujeva čez 

ledene robove in kostanje pro-
ti Jurkloštru, nama Fiat že sve-
ti. V Lahovem grabnu prideva 
v prvo izbo, ki je bila za bol-
nika dovolj topla. Tudi ta no-
če v bolnišnico, čeprav ima že 
tri tedne napotnico. Veliko-
krat je že bil v bolnišnici, zdaj 
noče več. Zdravnik mu da in-
jekcijo, ki jo ne sme dati nih-
če drug kot zdravnik. V Jurklo-
š+ru pa je le babica. Vsak dan 
bi moral mož dobiti in 'ekcijo. 
Ce bi to '^f'ial z-^ravnìv bi v de-
setih vožnish norabil vso pri-
znano k i lomet rno — 500 km 
mesei^no za teren od Ma mo-
va kanele r>ri do Mrzlega 
m l i a na robu šent iurske ob-
čine 

Še dva obiska .sta bila ta ve-
čer. Eden v Globokem, drugi 
v Strmci pri s tarem Zupanu, 
okoü katerega je bila v zakaje-
ni čumnati zbrana gruča so-
rodnikov. Stisnilo me je pri sr-
cu, da sem pobegnil na oster 
mraz v medlo svetlobo meseči-
ne. Pregnale so me vprašujo-
če oči, vdrte v očesne jamice, 
Toda zdravnik ra\mo v takih 
primerih ne popusti. Sprejme 
bitko s smr t jo . Kdo, če ne on? 

Ta večer se je dr. Pečar še 
zgodaj vrnil domov. Družina ga 
je še čakala z večerjo. Toda bi-
li so meseci, ko» sta z ženo vi-
dela obe hčerki samo speči v 
postelji. 

Koliko bi še bilo treba zapi-
sati? To, kako zdravnik na po-
deželju dostikrat zdravi z bese-
do, ko razsoja v družinskih spo-
rih, ko ukrepa kot socialni de-
lavec, ko sede k zglavju bolni-
ka in mu je tolažnik in spoved-
nik 

To je bil zdravnikov delovni 
dan. Od sedme ï j 'utraj , do 
sedme zvečer. To noč bom 
spal kot ubit. Lahko noč. 

XXX 

Peljal sem se mimo laškega 
mostu. Nasmehnil sem se same-
mu sebi. Kakšnea;a vraga sem 
zagnal zaradi tiste praske? ! 

JURE KRAŠOVEC 

• 16. FEBRUARJA OD JUTRA DO NOČI Z DR. S A M O M PEČAR-
JEM, ŠEFOM SPLOŠNE AMBULANTE V RIMSKIH TOPLICAH. 

O PO ENAINŠESTDESETIH AMBULANTNIH PREGLEDIH ŠE DESET 
OBISKOV NA DOMOVIH RAZTRESENIH MED STRMCO PRI LAŠKEM 
IN LAHOVIM GRABNOM PRI JURKLOŠTRU. 

• PODEŽELSKI ZDRAVNIK JE OBENEM TUDI SOCIALNI DELA-
VEC, SODNIK IN SPOVEDNIK. 

• D R . SAMO PEČAR JE POSLANEC, REPUBLIŠKE SKUPŠČINE, KI 
OD VSEH NA SVOJEM OBMOČJU POZNA OSEBNO NAJVEČ VO-
LIVCEV. 

• PRIMER IZ ŽIGONA: KLICAN K ENEMU BOLNIKU, OBISKAL 
JE ŠTIRI, OD TEH TRI ZA »BOGLONAJ«. 
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Prehod i la s ta še n e k a j 100 m e t r o v , ko j e Oen 
zaznal , da s o n c a n a n e b u p o č a s i b led i jo . Pre-
s e n e č e n o j e obs ta l , kaj t i s v e t l o b e j e k l jub t e m u 
bi lo v e d n o več . N e r v o z n o s e j e obračal , da bi 
ugotov i l , o d k o d pr ihaja . In takrat j e da leč na 
o b z o r j u zaznal ve l iko , žarečo p l o s k e v , ki s e j e 
dvigala nad g o r a m i . Zakril s i j e obraz in s e 
obrni l v t o s m e r . Čutil je , ko t , da s e m u t i s o č e 
igel zabada v k o ž o in zaje la g a j e n e n a v a d n a 
s l a b o s t . 

Žareča p l o s k e v j e izžarevala n e n a v a d n o mno-
go s v e t l o b e . . . Pos ta ja la j e v s e večja , v se b o l j 
okrog la . 

T y s s o n ni v e č zdržal . 
— Bež iva . . . H i t r o nazaj! 

T o d a Oen j e s tal k o t o k a m e n e l . N i č e s a r ni ra-
z u m e l . K a j j e to? Dviga s e . . . ras te . . . žari! 

— N o r e c ! j e kr iča l T y s s o n —- to j e pravo son-
ce . . . beži! 

Zdaj s e je tudi Oen zavede l . Dan . . . n o č . . . ! 
Ponoč i s o n c a ni! Le zvezde so! N a povr.šje s t a 

pr iš la p o n o č i in zvezde j e i m e l za s o n c a . K a k o 
u s o d n a napaka! S o n c e j e eno . 

K a k o ž a r i . . . in p e č e . . . 
Obrni l s e j e in s teke l , da bi dohi te l Tvssona . 

P o hrbtu ga j e žgalo. Čutil je , k a k o koža nabre-
ka v m e h u r j e . Zdaj n i s o bile več igle , ki s o ga 
zbadale , bili so noži , ki s o ga rezali g l o b o k o v 
m e s o . 

T e k e l je , ko l ikor je m o g e l . Za ž iv l jenje j e š lo . 
Pred n j i m s e j e n e m o č n o opoteka l T y s s o n . Pri-
jel ga j e za r o k o in ga napol v lekel , napol nosi l 
prot i jami . 

š e s to m e t r o v . . . š e p e t d e s e t . . . 
K o n č n o ! Zgrudi la s ta se v t e m o in b io log j e 

n e g i b n o obležal . Oen m u je ot ipal pulz . K o m a j 
ga j e š e bi lo čut i t i . 

Mrzl ično j e sege l po regulatorju in ga z zad-
nj imi m o č m i vkl juč i l . 

S k e e n se j e t a k o j oglas i l . 
— S p r e j e m ! . . . govor i ta! N e s t r p n o č a k a m o in 

p r i č a k u j e m o dobr ih novic . 
Oen je ovlaži l nabrek le us tn ice : 
— Skeen , T h o r . . . d o b r o p o s l u š a j l a . Napravi l 

s e m u s o d n o n a p a k o . . . pravkar je vzš lo pravo 
s o n c e ! N j e g o v e s v e t l o b e ni m o g o č e prenes t i . No-
ben G e o d je ne m o r e . . . Z a m a n je bi la naj ina 
p o t . . . 

Energet ik j e t e ž k o dihal , le s s k r a j n i m napo-
r o m je š e govor i l . 

— Po v s e m te l e su sva o p e č e n a . . . T y s s o n umi-
ra . . . in jaz . . . tudi ne m o r e m . . ne m o r e m 
več . N e hodi te s e m . . . ! Te bo leč ine . . . Ko-
ra! . . . pozdr . . . 

Dol i , v N a s e l j u , s o l judje stal i ob sprejemni -
ku. S l i ša l i s o p o s l e d n j e e n e r g e t i k o v e b e s e d e in 
d ihanje , ki j e p o č a s i zamira lo . Molčal i s o . N i h č e 
s e ni p r e m a k n i l , le g lave s o sk loni l i g l o b o k o k 
t l o m . K o r a s e j e ok len i la zdravnice . S težavo j e 
d o j e m a l a , k a j s e j e pravkar zgodi lo in v n j e j je 
rase l s t r a h o t e n o b u p . 

S k e e n se j e p o č a s i obrni l . T iho , toda o d l o č n o 
j e deja l : 

— M a g g , . . . pojd i p o a g n o d e r m e ! S e m n a j pri-
de jo . Okužit i v a s m o r a j o , v s e vas m o r a j o okuži-
ti. N e razumete ! S a m o tako bos t e lahko prena-
šal i s v e t l o b o . . , 

Magg je s t r m e l a v a n j kot začarana. 
— Sl i š i š ! Je z d a j h i s t er i čno zakričal m a t e m a -

tik. — A g n o d e r m a j e vaš edini i zhod. Pope l j i bol-
n ike m e d o t r o k e . . . v s i m o r a t e pos ta t i agnoder-
m e ! ž i v e l i bos t e na z e m l j i v s i . . . razen m e n e ! 

K o n e c 

POMEN IN VLOGA 
KRVODAJALSTVA 

o tem je Dilo že veliko razpravljano, veliko je že bilo 
povedanega m napisanega. Toda med krvodajalci najde-
mo p n vsen akcijah domala ene in iste požrtvovalne 
ljudi, ljudi z visoko zavestjo; pomagati sočloveku v bo-
lezni, v nesreči, pomagati siažbi, ki skrbi, da je to dra-
goceno zdravilo in zaenkrat še najuspešnejše ob vsaiU 
priložnosti v potrebnih količinah na razpolago. Vedno pa 
tudi tu ne uspe.io 

Podatki nam pojasnijo, da je transfuzijska postaja v 
Celju zbrala lani 1444 litrov krvi, od tega v celjski občiru 
905 litrov. Za potrebe celjske bolnišnice so porabili 1.147 
litrov krvi. medtem ko je bilo 297 Utrov krvi predelano 
v krvno plazmo. Za suho plazmo so porabili 600 litrov 
krvi. Primanjkl jaj znaša torej več kot 300 litrov, kar je 
bilo treba kriti od drugod. Ti skopi podatki nam povedo, 
da so vsi napori transtuzijske postaje pri celjski bolniš-
nici, dalje propagandise akcije občinskega odbora Rdečega 
križa, sindikalnih organizacij, mladinskih organizacij in 
vseh ostalih dejanikov rodili sicer lepe uspehe, pomanj-
kljiva pa je bila z a v e s t tistih zdravih občanov, ki 
imajo pogoje za darovanje krvi, pa se tej plemeniti 
akciji kakorkoli že izognejo. 

V celjski občini se je lani prijavilo za odvzem krvi 
3313 občanov, kar znaša okoli 6 »/o vsega prebivalstva. Iz 
zdravstvenih razlogov je bilo odklonjeno 395 prijavljen. 
cev. Tako je že omenjenih 905 litrov ki-vi darovalo 2918 
občanov. Iz seznamov je razvidno, da so imeli tudi lani 
najboljše in največ krvodajalcev v večjih delovnih kolek-
tivih in v tistih delovnih organizacijah, ustanovah in šo-
lah, kjer so s propagandnimi akcijami sindikata, Rdečega 
križa, mladinske in ostalih orgar^izacij najbolje uspeli. Tu 
so zopet Železarna Store, Cinkarna, EMO, Aero, Libela, 
Kovinotehna, LIK Savinja, Cestno podjetje, Remont, 
ETOL, Toper, Elegant, Metka, Ingrad in Klima, v manj-
šem številu so se odzvali kolektivi: Elektro, žična. Obno-
va, Celjski tisk, Mesnina, Vodna skupnost. Avto Celje, 
Izletnik, Opekarna Ljubečna in še nekateri. Od trgovin-
skih in gostinskih Txxljetij so bila med najboljšimi Merx 
in Restavracija Pošta, v manjši meri pa Tehnomerkator, 
Center, Tkanina in Samopostrežna restavracija. 

Od zavodov in ustanov so se izkazali; Mestni zapori, 
občinska skupščina, SliJžba družbenega knjigovodstva, 
Poštno podjet je in Geodet,ski zavod, slabša udeležba ]e 
bila pri Kreditni banl^.. Zavodu za socialno zavarovanje, 
v bolnišnici, Nravstvenem domu in pri želesaiiškem pod-
jetju. Od šol zaslužijo pohvalo. Šolski center Borisa Ki-
driča, Gimnazija, Pedagoška gimnazija, ESconomska šola, 
Tehni.ška šola, Šolski center za blagovni promet, Gostin-
idca šola in Kmetijski izobraževalni center. Med tereni sta 
bila najboljša Vojnik in Dobrna, ostali tereni pa so bili 
številčno slabo zastopani Pri nekaterih ustanovah in za-
vodih pa ni bilo nobenega odziva za akcijo odzema krvi. 

Zato zasluzijo priznanje organi upravljanja, sindikalne, 
mladinske in druge organizacije, kjer so poskrbeli za 
visok odziv, saj so tako dokazali, da vkljub težavnim 
pogojem najdejo raz\unevanje in čas za tako humano 
akcijo. Zal pa n' povsod tako, kjer bi lahko dosegli prav 
tako lepe rezultate, razumevanja. Ne smemo namreč mi-
sliti, da je v kolektivih, kjer že vrsto let lahko s pono-
som pokažejo na lepo število po&tvovalnih stalnih krvo-
dajalcev, vse tako rožnato, da jim je to v zabavo, ali 
jim je to konjiček. Pcvpraáajmo v kadrovskih službah, v 
sindikalnih organizacijah in drugje pa bomo videli, da 
je treba za take akcije resničnega razumevanja in zavesti, 
da gre za pomoč soljudem, ne samo v kolektivih ampak 
na sploh. 

številke pa nam nazorno kažejo, da bo treba še veliko 
dela in prepričevanja, da bi prodrli pri tistih, ki so za to 
sposobni pa se izmikajo. Pomagajmo vsak po svoji moci, 
da bomo vsi domneli pomen in vlogo krvodajalstva, da 
bomo pomnožili vrste darovalcev te dragocene tekocane, 
ki ji znenkrat ni nadomestila. Potrkajmo na zavest omah-
Ijivcev. Veliko lahko storijo krvodajalci sami. Morda 
bomo z vztrajnostjo le uspeli in storili korak, dva naprej 
po tei Diati skrbi z a č l o v e k a ! R . D . 

PRODAJA VOZIL: Renault - Litostroj, Alfa Romeo, NSU PRETIS, Škoda 



Predsednik vlade NDR Wil-
ly Stoph je pozval drugega 
Willy ja (Brandta), naj ga ob-
išče v vzhodnem Berlinu bo-
disi 19. ali 26. februarja ob 
določeni uri. Brandt je sicer 
voljan priti, toda ne ob tej in 
tej uri na ta in ta dan. Pri-
šel bo, toda šele marca, ker 
"daj ne »utegne« ... Vatikan 
si je izbral nenavadnen tre-
nutek za protest pri italijan-
ski vladi proti zakonu o lo-
čitvi zakonske zveze, češ da 
je ta zakon v nasprotju s kon-
kordatom. Ker je trenutno 
italijanska vlada v hudi sti-
ski — zaradi mučnih in dolgih 
pogajanj o sestavi nove vla-
de levega centra — se števil-
ni politični opazovalci spra-
šujejo, ali je Vatikan bolj 
proti razvezi zakona aH bolj 
proti vladi levega centra. .,. 
V Italiji, je izbruhnil velik 
škandal, ko je izginil eden iz-
med najnevarnejših voditeljev 
sicilske mafije. Več mesecev 
je imela policija zaporno po-
velje v roki in je dobro vede-
la, kje je. Zdaj je izginil. 
Posebna vladna komisija pre-
iskuje, zakaj ga policija ni 
aretirala in kam je izginil. 
Preden bo končala delo, bo 
voditelj mafije Luciano Liggio 
morda umrl naravne smrti 
ali pa se bo pojavil kot vo-
dilen mafije v New Yorku. 
.. . Kardinal Mindszenty že 
trinajst let živi v prostovolj-
ni osamljenosti v ameriškem 
veleposlaništvu v Budimpešti, 
že davno mu je Janos Kadar 
dovolil, da se preseli v Rim, 
že dolgo ga papež vabi, naj 
pride v Rim in že dolgo bi se 
ga radi Američani odkrižali. 
Toda Mindszenty noče oditi. 
.. . Laburistični veljak Geor-
ge Brown je govoril članom 
kluba laburističnih prijate-
ljev Izraela. ^^Začel bi lahko 
s tem,« je dejal Brown, »da 
vam povem^ kako mi je všeč 
predsednik Naser.« Povedal 
pa je tudi tole: »Zame so Žid-
je in Arabci enaki. Oboji so 
semiti in oboji imajo prav 
tako dolge nosove, kot je 
moj.« ... V nekem angle-
škem časopisu se je pojavil 
mali oglas, v katerem pod-
jeten trgovec ponuja po 
zmerni ceni železne obroke 
hrane (»nedotaknjene«) iz 
burske vojne, Burska vojna 
je bila ob prelomu stoletja... 

Kje dobiti posojilo? 
Bančni strokovnjaki trdijo, da si ga je moči 
zagotoviti le z varčevanjem - Republiška sred-
stva za znižanje obresti pri posojilih za potrebe 

naših kmetov - Najvažnejše: VARČUJ! 

v novomeški občini načrtuje-
jo, da bi v nekaj letih sodob-
no uredili vsaj 100 kmetij. Za 
to pa potrebujejo okrog tri 
milijone din posojil. Kje do-
biti toliko denarja? Nekateri 
menijo, da je vse odvisno od 
banke in občinskega sklada 
za pospeševanje kmetijstva, 
ki naj bi zagotovil sredstva 
za del obresti. 

Taki računi niso najboljši. 
Če bi kmetje dobili vsa pred-
videna posojila v banki in 
če bi plačevali le triodstotne 
obresti, bi bilo treba prispe-
vati iz občinskega sklada za 
razhko pri obrestih samo v 
enem letu 150.000 din. Posojila 
bi sicer dobivali postopoma 
več let, zato letos še ne bi 
bilo treba toliko občinskih 
sredstev. A tudi vračali bi jih 
več let, zato bi sklad za kme-
tijstvo moral zbrati veliko 
denarja. 

Obljublja se boljša pomoč. 
Republiški organi pripravlja-
jo predpis, da bi iz republi-
ških sredstev krili 5 odstot-
kov obresti za poso,jila, ki 
jih bodo najeli kmetje za ure-

janje svojih kmetij. Denar za 
taka posojila pa mora zbrati 
hranilnokreditna služba pri 
kmetijskih in gozdnogospo-
darskih organizacijah. 

Kakšne so možnosti v no-
vo,'Aü.<V:i i>i"4'ini Kili ''..;e ni-
majo veliko denarja — nekaj 
ga pa verjetno imajo, vsaj 
nekateri in včasih, ko ga ne 
porabijo sproti. Kje ga hra-
nijo? Doma — ali so ga od-
nesli v banko? Najbolje bi bi-
lo za njih in druge kmete, 
če bi ga naložili pri hranilno-
kreditni službi svoje kmetij-
ske organizacije, ki bi ga lah-
ko posojala po ugodnejših 
pogojih kot banka. 

Kmetje so to premalo upo-
števali. Sicer tudi hranilno-
kreditna služba pri kmetij-
skih organizacijah ni bila ure-
jena tako v korist kmetov, 
ker mora biti od začetka tega 
leta. V murskosoboški občini 
imajo le okrog 700.000 din 
hranilnih vlog, predvidevajo 
pa, da imajo kmetje nalože-
no v bankah in pri poštni 
hranilnici štiri do pet mili-
jonov din. Še bolj prepričljiv 
podatek — sicer v odstotkih 
— je, da so se hranilne vloge 
pri kreditni banki Celje lani 
zvečale za 24 odstotkov, pri 
hranilnokreditni službi na 
njenem območju pa le za 
5,5 odstotka. 

Bančni strokovnjaki ne ver-
jamejo, da bi hranilne vloge 
delavcev rast le hitreje kot 
hranilne vloge kmetov. Pra-
vijo, da so kmetje vlagali de-
nar v banke. Težko se je nam-
reč odločiti za veliko naložbo 
na kmetiji, če gospodar naj-
prej ne privarčuje nekaj de-
narja. Nekateri kmetje bi si-
cer tvegali tudi to, zato mo-
rajo biti previdnejši tisti, ki 
jim odobravajo posojila. Ve-
liko posojilo je težko vračati, 
čeprav z znižanimi obrestmi, 
če pa se zgodi še kaj nepri-
čakovanega — bolezen, ne-
sreča, vremenska nezgoda — 
pa bi lahko preveliko posoji-
lo kmeta tudi uničilo. Zato 
bančni sirokovn,jaki svetuje-
jo, da je treba najprej var-
čevati in potem iskati poso-
jilo. Denar pa je treba vlada-
ti tam, kjer varčevalcu za-

gotovijo posojilo po najugod-
nejših pogojih. Za kmete je 
to hranilnokreditna služba. 

J O Ž E Р Е Т Р Ж 

Uspehi 
KBH Ljubljana 

Kreditna banka in hranil-
nica v Ljubljani, ki je lani 
spet iadatno razširila mrežo 
svojega poslovanja in kredi-
tirala iz razpoložljivih sred-
stev razne gospodarske pa-
noge v državi, je presegla na-
črt svojih dohodkov za 7 od-
stotkov. V celoti je bil njen 
skupni dohodek za 18,3 od-
stotka nad ravnjo, ki jo je 
KBH dosegla leto dni prej. 
V primerjavi s 1968 so se 
njeni lanski dohodki poveča-
li za nekaj nad 131 milijonov 
din ali za 25,3 odstotka. 

Slovenski uvoz 
kmetijskih strojev 
Po predlogu AGROTEHNI-

KE v Ljubljani naj bi le-
tos uvoizili za pribl. 30 mili-
jonov deviznih dinarjev raz-
nih kmetij3Jkih strojev, med 
njimi 3000 ročnih motornih 
kosilnic, 500 traktorskih ko-
silnic, 100 traktorskih škro-
pilnic, 1000 motornih nahrbt-
nih škropilnic itd. 

ČEDALJE POGOSTEJŠE »ČAJANKE« — Rahlo nasmehi ja ni kitajski odpravnik 
poslov prihaja 20. februarja v veleposlaništvo ZDA v Varšavi na 136, sestanek med 
predstavniki ZDA in LR Kitajske. Te sestanke so novinarji krstili z izrazom »ča-
janke«. Toda v zadnjem času kaže, da na teh sestankih ne pijejo več samo čaja — 
če .ça sploh pijejo . . . Telefoto: UPI 

TELEGRAMI 
RIM — Sekretar COMES, itali-

janski književnik Giancarlo Vigo-
relli, je izjavil, da bo morala ta 
pisateljska organizacija, ki je bila 
zasnovana za »svobodno duhovno iz-
menjavo« med Vzhodom in Zaho-
dom, zaradi stališč sovjetskih knji-
ževnikov prekiniti delo. 

2ENEVA — Generalni sekretar 
OZN U Tant se je v Ženevi dva-
krat sestal s švedskim diplomatom 
Jarringom, ki se je dolge mese-
ce trudil, da bi posredoval na 
Srednjem vzliodu. Potem je bil 
imenovan za švedskega veleposla-
nika v Moskvi. Kaže, da bo spet 
posredoval. 

DÜSSELDORF — Iz Moskve se 
je vmil zahodnonemški državni se-
kretar Egon Bahr, da bi poročal 
vladi o svojih razgovorih z Gro-
mikom. Izjavil je novinarjem, da 
»se dandanes vsekakor bolje razu-
memo, celo o vprašanjih, o kate-
rih najbrž ne bomo dosegli so-
glasja«. 

MOSKVA — Politični komenta-
tor »Izvestij« Vladimir Kudrjavcev 
je ostro obsodil prizadevanja, da 
bi se države »tretjega sveta« enako 
rastavljale po robu ZDA kakor 
ZSSR, ne da bi delale razloček 
med super silami. 

tedenski zunanjepolitični pregled 
Ameriški predsednik Ric-

hard Nixon je poslal kongre-
su ZD.\ doslej najdaljše po-
ročilo o zunanji politiki naj-
brž v vsej ameriški zgodovi-
ni. Poročilo ima naslov »Stra-
tegija za mir«. Obsega 40.000 
besed oziroma 120 gosto tip-
kanih strani. Že ta podatek 
je zanimiv. Še bolj zan miva 
je vsebina. 

Nixon govori v poročilu o 
vseh vidikih ameriške zuna-
nje politike najbolj obzirno 
pa obravnava odnose med 
Vzhodom in Zahodom, poga-
janja z ZSSR, oboroževalno 
tekmo, Evropo, Kitajsko, Azi-
jo in drugo. 

Poročilo je napisano v pre-
cej reklamnem slogu in na 
vsaki strani .je mogoče srečati 
besedo »novo«: češ. Nixono-
va vlada ima nov prijem za 
celo vrsto perečih mednarod-
nili problemov. Osnovna mi-
sel v poročilu je, da so po-
gajanja med Washingtonom 
in Moskvo ne samo najboljša, 
ampak tudi edina možna sve-
tovna politika za celo deset-
letie naprej ali še za dlje. 

Kar zadeva Evropo, ki .M 
Nixon posveča zelo pomenib-
no mesto, je opaziti Nixono-
vo željo, da bi ZDA tudi v 
Evropi »zmanjšale svoje am-
bicije«. To pa pomeni, da bi 
se povečal delež zahodnoev-
ropskih držav pri obrambi, 
toda v okviru NATO, v kate-
rem vidi Nixon edini proti-
utež za sov,jetski vpliv, Odgo-
vornost zahodnih zaveznikov 
naj bi se potemtakem pove-
čala, toda njihov prostor za 
manevriranje bi moril o.sta-
ti strogo omejen z blokovski-
mi okviri. 

Kljub določenemu napred-
ku — je dejal Nixon — od-
nosi med ZDA in ZSSR še 
zdaleč niso zadovoljivi. SZ 
kar naprej postavl.ja in izde-
luje najtežje medcelinske ra-
kete. »Kaj hoče Sovjetska 
zveza?« je vzkliknil Nixon. 
Jasno ,je, da mora.io ZDA zato 
nadaljevati z graditvijo »ten-
kega« protiraketnega sistema 
»Safeguard«. 

Blokovsko stališče do vseh 
poglavitnih vprašanj med 
ZDA in ZSSR Je bistvo Nixo-
nove »strategi.je za mir«. 

Kar zadeva Kitajsko, se 
ZD.\ v sovjetsko-kitajskem 
sporu ne bodo postavljale na 
nobeno stran in se tudi ne 
bodo vmešavale v ta spor. 
Toda Moskva ni povsem pre-
pričana, da ne bodo ZDA po-
skušale le iztisniti nekaj ko» 
risti iz njihovili težav s Ki-
tajci. 

V Varšavi je bil 136. sesta-
nek med kitajskim odprav-
nikom poslov in ameriškim 
veleposlanikom v ameriškem 
velepo.slaništvu. Januarja, k« 

je bil sestanek v kita,jskem 
veleposlaništvu, in to pot, so 
Kitajci dovolili fotoreporter-
jem, da so posneli nekaj slik. 
Celo take malenkosti — 
kakor na primer šopek cvet-
ja pri zadnjem srečanju — 
imajo svoj pomen. 

V Veliki Britaniji so začeli 
močno dvigati glave in se tu-
di oglašati nasprotniki britan-
skega članstva v Skupnem 
trgu (EGS). Posebno velik 
hrup je nastal potem, ko je 
premier Wilson obelodanil be-
lo knjigo o vstopu 
Britan-је v EGS. Ta listina 
vsebuje med drugim tudi i>o-
datke o tem, koliko bo Bri-
tanijo veljal ta vstop. Seveda 
je vse skupaj približno, tako 
približno, da bela kn,iij;a m-
va.}a podatek, da bo prva leta 
članstvo v EGS veljalo Bri-
tanijo od sto milijonov do 
mili.jardo sto milijonov fun-
tov, predvsem zaradi dosti 
višjih cen kmetijskih pridel-
kov v EGS. 

Nasprotniki EGS se niso 
zapičili samo v to »približno« 
vsoto, ampak predvsem v 
razpon med najnižjo in naj-
višjo oceno »vstopnine«. Usta-
navljajo društva in cela giba-
nja. da bi dokazali, da se Bri-
taniji ne splača članstvo v 
EGS. 

Vlada ne prikriva javnosti 
težav, vendar pri ii.jej ni opa-
ziti omahovaja — vsaj 
zdaj ne. še vodno je trdno 
odločena nadaljevati politiko, 
ki bo pripeljala Brilani.jo »v 
naročje« FIvrope. 

Evropa, to je predvsem 
Francija, je zdaj dala dokonč-
no privol'tev za začetek pO' 
gajanj z Britanci. Toda nem» 
Io je ljudi, ki -Se sprašu.jej". 
ali se ne bodo Britanci ^ 
zadnjem hipu premini li. 

TEL AVIV — Med izraelskim 
pristaniščem na Rdečem morju 
Eilat in Hajfo ob Sredozemskem 
morju je začel delovati 260 kilo-
metrov dolg naftovod. Po njem se 
bo pretekalo 60 milijonov ton naf-
te na leto. 

IX)NDON — Kakor poroča agen-
cija Reuter je sovjetska vlada odli-
kovala z Leninovim redom Britan-
ca Georgea Blakea. ki je pred tre-
mi leti Dobegnil iz britanskega za-
pora v Moskvo, za »posebno dejav-
nost v korist sovjetske obveščeval-
ne službe«. 

PARIZ — Na ,=>5. plenarni seji 
četveme konference o Vietnamu v 
Parizu je ministrica zača.sne revo-
lucionarne vlade Južnesa Vietnama 
Nguyen Thi Binh obtožila ZDA, da 
v vietnam<ski vojni uporabljajo 
strupene pline. 

tedenski notranjepolitični pregled - tedenski notranjepolitični pregkd 
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ROČNI PLAN — V zvezni skupšči-
ni, v zvezni in republiški gospodar-
ski zbornici ter v drugih organih 
SO že začeli obravnavati zasnove 
prihodnjega srednjeročnega plana, 
ki naj bi začrtal ekonomsko-druž-
beni razvoj v naši državi do leta 
1975. Do takrat naj bi povečali na-
rodni dohodek na prebivalca v dr-
žavi od sedanjih povprečnih 650 do-
larjev na 1000 dolarjev. Družbeni 
proizvod naj bi se povečeval letno 
za 7,5 do 8,5 odstotka, industrijska 
proizvodnja za 9 do 10 odstotkov, 
izvoz pa za 11 do 13 odstotkov. V 
dosedanjih razpravah so predvsem 
bistvene pripombe, da še ni pred-
logov za nekatere sistemske rešit-
ve, ki naj bi zagotovile uresničitev 
predvidenih planskih ciljev. Raz-
lična so tudi mnenja o tem, po kak-
šni stopnji naj bi rastla proizvod-
nja. Nekateri ekonomisti so mne-
nja, da je sedaj predvidena hitra 
rast bolj socialna kot gospodarska, 
ker sicer omogoča večjo zaposle-
nost, vendar pa pelje v inflacijo. 
Spričo ne dovolj razčiščenih prob-
lei..ov je sporno, ali naj zvezna 
skupščina že marca sprejme smer-
nice za izdelavo petletnega plana, 
ko je do takrat na razpolago pre-
malo časa za temeljitejše razprave. 

• KAKO JE Z OBVEZNOST-
MI FEDERACIJE? Predsednik re 
publiškega sveta Zveze sindikatov 
Slovenije Tone Kropušek je pisme-
no zaprosil zvezni izvršni svet za 
informacijo, na kakšen način in 
kdaj bo federacija izpolnila svoje 
s ta re obveznosti do e^o.cinndar)4tva 

Te nepokrite obveznosti federacije 
do gospodarstva so namreč po ugo-
tovitvi slovenskih sindikatov bistve-
no prispevale k sedanjim težavam, 
ki jih povzroča nelikvidnost ozi-
roma prezadolženost v gospodar-
stvu. 

m »NERETVA« — KANDIDAT 
ZA OSKARJA — Predsednik ame-
riške fi lmske akademije Gregory 
Peck je sporočil, da so jugoslovan-
ski f i lm »Bitka na Neretvi« (režiser 
Veljko Bulajić) uvrstili med pet 
najboljših filmov na svetu, ki pri-
dejo v poštev za letošnjo podelitev 

Naš razvoj do 1975 
največje fi lmske nagrade Oskar. 
To svojo odločitev je žirija ameri-
ške fi lmske akademije obrazložila 
z utemeljitvijo, da predstavlja ome-
njeni jugoslovanski f i lm po svojih 
posebnih umetniških in tehničnih 
kvalitetah najvišjo raven evropske 
kinematografije 

• POLOŽAJ ŽENSK — Izvršni 
biro predsedstva ZKJ je razpravljal 
o nekaterih idejnih vprašanjih v 
zvezi z družbenim položajem in ak-
tivnostjo žensk. Pri tem je bilo po-
udarjeno, da je zdaj v naši državi 
zaposlenih v družbenem sektorju 
približno milijon žensk. Po svoji 
izobrazbi in strokovnih kvalifika-
cijah pa so ženske precej na slab-
šem kot moški. Prav tako so ne-

sorazmerno manj udeležene v sa-
moupravnih in predstavniških orga-
nih, kar kaže na njihov še vedno 
zapostavljen položaj v družbenopo-
litičnem življenju. 

• VEČ TRBOVELJSKEGA CE-
MENTA — V trboveljski cementar-
ni so začeli graditi nov del tovarne, 
v katerega bodo postavili novo ro-
tacijsko peč. Računajo, da bodo že 
v začetku leta 1972 lahko povečali 
letno proizvodnjo cementa od se-
danjih 200.000 na 580.000 ton. 

• SLOVENSKI TURIZEM ZA-
OSTAJA — Od leta 1965 do 1969 se 
je v Jugoslaviji povečalo število 
prenočitev tujih turistov za 240 
odstotkov, v Sloveniji pa le za 55 
odstotkov. To govori o zaostajanju 
slovenskega turizma. Poglavitni 
vzrok je pomanjkanje turističnih 
zmogljivosti, ki jih drugod v državi 
hitreje povečujejo. Izhod bo treba 
iskati v močnejšem povezovanju 
oziroma združevanju gospodarskih 
organizacij, ker se bo le tako mož-
no uspešneje lotevati velikih inve-
sticij. Zdaj je slovenski turizem 
namreč še vse preveč razdrobljen. 

H VEČ VOZIL IZ KOPRA IN 
KRAGUJEVCA V koprskem Tomo-
su bodo letošnjo proizvodnjo pove-
čali od lanskih 4750 avtomobilov na 
6500. Leta 1972 naj bi poslali na trg 
12.000 avtomobilov, kasneje pa celo 
35.000 letno. Obetajo tudi novo vo-
zilo srednjega razreda, ki bo veliko 
več kot sedanji ami-8, vendar nekaj 
manjše kot sedanja »žaba«. Baje 
bo ta tip vozila v prodaji že pri-
hodnie leto 



KJE JE STRELČEV FRANJO? 
fUDI PO 9 MESECIH ŠE NI ODGRNJENA ZAVESA O IZGINULEM 
22'LETNEM FRANCU SELIŠNIKU, PO DOMAČE STRELČEVEM 

FRANJU, DOMA IZ PODOLŠEVE ŠT. 26 

BIL JE MIREN IN 
PRIJAZEN FANT 

f ranc Selišnik ali po do-
j,ače Strelcev Franjo z Du-
jj pod Olševo je februar ja 
iij.jšel z odsluženja kadrov-
¿ega roka. Bil je visokora-

sel fant, navezan na mater 
in domačijo, široke roke v 
družbi z vrstniki, vendar 
ne prepiri j i vec in pretepač. 
Takšen, kot so tod okoli 
Solčave domači fantje. Ko 
pridejo v dolino se ob ko-
zarcu, dveh razgovore, po-

pijejo in se pK>vesele, da bi 
nato zopet odrinili v breg, 
na domačije. 

Preden je odšei od doma 
v dolino, je materi - rekel, 
da se bo vrnil v nedeljo 
zvečer. V nedeljo je bila 
veselica pri Rogovilcu, torej 

dogodek, ki ga fant je le red-
ko pustijo ob strani. V hri-
bih je bil še sneg, čeprav 
je bilo že sredi maja . Prišel 
je v Solčavo, se ustavil pri 
Zadružnem domu in nato še 
v Rinki. Popoldne bi se na j 
okrog četrte ure z avtobu-
som odpeljal v Rogovilec. 
Ljudje s katerimi smo se 
pogovarjali so nam poveda-
li, da je že tu nekaj nejas-
nosti. Po eni verziji bi se 
na j odpeljal z avtobusom, v 
katerem so ga nekateri vi-
deli, po drugi strani pa je 
neizpodbitno, da ga je vozil 
v Rogovilec tudi Miha Grah. 

V Rogovilcu je Strelčev Fra-
njo, kot je to že pogosto 
delal, tudi tokrat dajal za 
pijačo in se veseli skupaj z 
ostalimi fanti. 

V Solčavo bi se na j pripe-
ljal s skupino avtomobilov. 
Med njimi sta bila tudi bra-
ta Jože in Vinko šiune, vsak 
s svojim avtomobilom. V 
Solčavi bi na j iz avtomobi-
lov izstopili komandir mili-
ce, miličnik in Strelčev Fran-
njo, Sumetova pa sta nada-
ljevala vožnjo v Logarsko, 
kamor bi na j prepeljala 
Stanko in Ivanko iz Planin-
skega doma. Po prihodu v 
Solčavo Franjo ni krenil 
proti domu, torej po cesti 
proti Logarski, k jer bi mo-
ral pri »Krznarju« hiši Ja-
neza Vršnnika zaviti s ceste v 
hrib proti domu, temveč se 
je baje odpravil proti Za-
di-užniku. Tu bi ga na j na-
zadnje videli. Od tod naprej 
se je vsaka sled baje izgubi-
la. 

V ZEMLJO SE NI 
UDRL , 

Domačini izključujejo mož-
nost samomora, ker po nji-
hovem mnenju in po doseda-
njem življenju Franc Seliš-
nik zato ni dajal povoda, ni-
ti znakov. Ker sina ni bilo 
zvečer domov, je mati tudi 
zaradi strahu, da se ni opil, 
naprosila zvečer graničarje, 
naj bi ena izmed njihovih 
patrol krenila po poti v do-
lino, da bi fantu pomagali. 
Graničarji so prišli vse do 
doline in izvedeli ,da je fant 
v Rogovilcu, zato so se vrni-
li. 

Ker fanta tudi v ponede-
ljek ni bilo, je mati Eliza-
beta sprožila preplah. Začeli 
so z iskanjem. Domačini, 
vojska, miličniki in delavci 
UJV iz Celja so začeli s 
prvo organizirano akcijo. Us-
peh je bil ničev. Pozneje so 
k iskanju pritegnili tudi po-
tapljača, ki je pregledal vse 
tolmune in pcxi vse skale 
v Savinji, če fant ne bi m o 
goče padel v vodo. Tudi ta 
akcija ni rodila sadov. 

V teh krajih ni navada ni-
ti vsakdanje to, da bi nekdo 
kar tako ziginil. Ljudje so 
začeli šušljati. Ker iskanje ni 
dalo rezultatov, so te govo-
rice še danes, po devetih 
mesecih aktualne. Kaj pra-
vijo l judje: 

Na prvo mesto postavljajo 
možnost, da bi ga lahko kdo 
na cesti povozil, spravil v 

avto in prepeljal na neznani 
kraj , k jer bi ga pokopal. Ko 
smo preverjali te vesti, smo 
ugotovili, da je bilo v kri-
tičnem času na cesti le malo 
vozil. Logarska je bila praz-
na, razen že omenjenih bra-
tov, od katerih je eden v 
resnici zgodaj z ju t ra j z av-
tomobilom krenil na delo v 
Ljubljano. Baje preiskava v 
tej smeri ni bila uspešna. 

Zatem so tu govorice o av-
tomobilu tuje registracije, 
ki bi na j bil v kritičnem 
času v Lučah. Z nj im bi se 
na j odpeljal tudi Franjo, in 
to v — tujsko legijo. 

Nato spravljajo s tem d o 
godkom v zvezo tudi samo-
more v Krnici, čeprav nam 
ni uspelo razvozlati zakaj. 

Omenjajo tudi možnost 
pobega v Avstrijo. Ta je to-
liko neverjetnejša, ker je 
domačija Selišnikov pri Duhu 
Podolševo, torej v obmejnem 
pasu, Franjo pa bi naj do-
ma pustil tudi legalno potr-
dilo o svobodnem mejnem 
prehodu. 

Kot vemo, delavci milice 
in celjske UJV še vedno de-
lajo na tem nevsakdanjem 
primeru, ki je močno razbu-
ril in še' razburja prebival-
stvo. Žai uradno nismo mo-
gli zvedeti, kako daleč sega 
preiskava in če imajo var-
nostni organi že ka j več »o-
tipljivega« o celi zadevi. V 
Solčavi smo izvedeli, da je 
tedanji komandir milice v 
gozdu pod Svetim Duhom 

našel staro okostje, vendar 
bi naj bilo to okostje najde-
no že pred dnevom, ko so 
pogrešali mladeniča. Neura-
dno smo izvedeli, da bi naj 
bilo to okostje 65-letne Ane 
Rakun, doma Šentjanža, du-
ševno prizadete ženičke, ki 
je imela zemljo' nad Solča-
vo in bila nazadnje tudi o-
pažena v tem kraju in nato 
pogrešana. Toda l judje pri-
povedujejo tudi, da je pri 
Strelčevih živela tudi neko-
liko prizadeta ženička, ki je 
živela od prosjančenja m jo 
prav tako pogrešajo. Tega je 
že skoraj pet let. Pogrešajo 
pa jo od nekega večera, ko 
bi na j ženička krenila v se-
nik spat. Od takrat je več 
ni nihče videl. Torej odpade 
možnost, da bi najdeno o-
kostje bilo njeno. 

Kot rečeno, je zdaj od dne, 
ko so nazadnje videli Strel-
čevega Franja preteklo že 
devet mesecev. Vesti ni no-
benih, govoric pa mnogo. 
Ljudje pri tem skomigajo z 
rameni, nezaupljivo ponav-
ljajo govorice in trdijo da se 
fant ni mogel udreti v zem-
ljo. 

J. Sever 
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Ker še zdaleč ni omogoče-
I vsem našim predšolskim 
rokom obiskovati predšol-
e vzgojno varstvene usta-
ve, ki so svojo pomembno 
)go že dokazale, omogoča-
) lažji prehod iz predšol-
e v šolsko dobo, od več 

manj spontanih dejavno-
in aktivnosti, k načrtne-

i in zavestnemu delu z 
ialim.i šolami«. 
Wale šole so nastale »rot 
az potreb po določeni orl-
ivi otrok na šolo in od-
ivljanju razlik med cisti-

otroci, ki so in tistimi, 
niso bili deležni sistema-
le predšolske vzgoje, če-
IV niso obvezne, kot je 
lovna šola, se starši zave-
0 njihovega pomena. To 
cazujejo visoki procenti 
etih otrok v male šole, ki 
množično zaživele po ce-
äloveniji. 
lale šole bodo tudi letos 
anizirane v okviru osnov-

šol in vzgojno-varstvenih 
inov. To zavisi od ^tvar-

pogojev in okoliščin po-
leznih institucij. Kam 
boljše, da hodi otrok v 
o šolo, obstojajo deljena 
inja. Nekateri menijo, da 
primerneje, če se pri-

И j alna doba odvija v šo-
3od vodstvom tiste učite-
Ì — elementarke, ki bo 
aljevala s poukom v pr-

vem razredu. Diugi mislijo 
nasprotno, da so za to delo, 
ki ga narekujejo naloge in 
vsebinski program priprav-
ljalne dobe, ustreznejše pred-
šolske ustanove — vrtci, pod 
vodstvom vzgojiteljic, ki v 
celoti obvladajo značilnosti, 
posebnosti in potrebe pred-
šolskega otroka. Delo v ma-
li šoli pomeni enim kot dru-
gim dodatno obremenitev, 
saj bodo poleg svojih rednih 
dopoldanskih razredov — 
skupin, vodile še oddelke ti-
stih otrok, ki ne hodijo v 
vrtec in bodo šli letos v šo-
lo. Ponekod so problematič-
ne tudi stvarne razmere. Gre 
za šole z dvoizmeničnim po-
ukom, za šole z neustreznimi 
prostori, kjer gre večkrat tu-
di za pomanjkanje vzgojne-
ga in didaktičnega materala, 
ki je za pripravo na šolo 
specifičen in je za uspešno 
izvajanje programa neobho-
den. 

Najbolje bo rešen problem 
male šole za tiste otroke, ki 
so že vključeni v vrtec. To 
so otroci starejših predšol-
skih skupin za katere je nepo-
sredna priprava na šolo 
vključena v redni enoletni 
načrt dela in časovno ne bo 
tako strogo omejena na 70 
ur. Enoletni program, ki ga 
je izdelal pedagoški inštitut 
v Ljubljani, vsebuje posred-

no in neposredno pripravo 
na šolo. Načrt posredne pri-
prave na j bi omogočil ena-
komeren razvoj otrokove o-
sebnosti in usmerjal delo na 
intelektualnem, telesnem, e-
stetskem področju, na pod-
ročju moralne, delovne ter 
dmžbene vzgoje in temelji 
na celotni predšolski dobi. 
Načrt neposredne priprave, 
ki ga uresničujejo male šole, 
pa na j bi usmerjal vzgojno 
delo za intenzivnejšo pripra-
vo na šolo v zadnjih treh 
mesecih in je dodatek po-
sredni pripravi. Tako bodo 
tisti otroci, ki doslej niso 
obiskovali predšolske usta-
nove, začeli obiskovati malo 
šolo 'v vrtcu ali šoli dvakrat 
na teden po tri šolske ure, 
in sicer v popoldanskem ča-
su od začetka marca dalje. 
Za redne starejše predšolske 
skupine pa bo priprava po-
tekala v rednem dopoldan-
skem času, določeno po dne-
vih, prav tako dvakrat teden-
sko. 

Glavni smoter sistematične 
priprave na šolo je v prvi 
vrsti, da otroka čustveno pri-
pravimo na prehod od igre k 
zavestnemu delu in na živ-
ljenje v kolektivu. 

Mnogo otrok se šole boji 
in se ji odločno upira. S pra-
vilno in primerno pripravo 
lahko njihov strah spremeni-
mo v veselo pričakovanje. 

Otroka čakajo z malo šolo 
določene naloge, ki se z vsto-
pom v šolo še s topnjujejo. 
Tako bo moral ob določenih 
dnevih redno prihajati v u-

stanovo. V razredu bo imel 
svoj določen prostor, na ka-
terem bo moral vztrajati to-
liko časa, kolikor bodo zah-
tevale zaposlitve. Med dosiej 
časovno neomejene igre vsto-
pijo zaposlitve, katerim bo 
moral otrok zavestno sledi-
ti in jim podrejati morebit-
ne druge interese. S tem pa 
ne mislimo, da se bo moral 
otrok od igre posloviti. Ta 
bo ostala njegov zvesti sprem. 
Ijevalec še skozi šolsko do-
bo. 

Nekateri starši in otroci 
mislijo, da se bo v mali 
šoli začelo z branjem, pisa-
njem in računanjem. Naj ne 
bodo razočarani, če otrok ta-
kih znanj ne bo prinašal 
domov. Res je, da bo moral 
otrok že v malo šolo prina-
šati vrečko s črtanim in 
brezčrtnim zvezkom, svinč-
nik, barvice, tudi domače n a 
loge bo dobil. Na zahteve 
pKDuka se bo pripravljal ne-
posredno z risanjem in raz-
novrstnim oblikovanjem ma-
terialov, pK>slušanjem in ob-
navljanjem pravljic, zgodbic 
in pesmic, z ritmično-glasbe-
nim ponazarjanjem teh vse-
bin, s prinašanjem, zbira-
njem in razvrščanjem razne-
ga materiala in predmetov, 
z izvrševanjem domačih na-
log v zvezke, ki imajo značaj 
risanja in podobno. 

Za pisanje, branje in ra-
čunanje so potrebne dovolj 
razvite nekatere spretnosti in 
umske sposobnosti; 

— da bo otrok pravilno 

sedel, držal in uporabljal 
svinčnik, da se bo oAsnti-
ral v prostoru in zvezku, da 
bo pazil na njegov lep iz-
gled; 

— da bo obvladal vse se-
stavne elemente črk: vodo-
ravna, poševna, navpična čr-
ta, vijuga, krog itd; 

— da se bo znal samostoj-
no in lepo izražati s celimi 
stavki, da bo sposoben pra-
vilno obnavljati določene 
vsebine in bo ločil, kaj je 
stavek, beseda, glas, črka; 

— da bo imel dovolj raz-
vito logično mišljenje ter 
osnovne predstave in pojme 
o predmetih, ki ga obdajajo, 
da bo obvladal osnovTie k o 
ličinske ali matematične 
predstave, pojme in odnose 
med predmeti: mnogo, malo, 
več, manj , ozek, širok, visok, 
nizek itd.; 

— da bo pri Izvrševanju 
določenih nalog samostojen, 
siguren, vztrajen in natan-
čen itd. 

Nalog, ki jih vsebuje pri-
prava na šolo je mnogo. Na-
kazan je samo njihov okvir. 
Za njihovo uresničevanje je 
potrebno dobro pedagoško 
vodstvo, ki temelji v veliki 
meri na učitelju — vzgojite-
lju, precej pa prispevajo tu-
di starši, ki nosijo nepogreš-
ljivi del mnogih nalog in 
prizadevanj, kako otroka čim-
bolje pripraviti na tako zah-
tevno življenjsko pot kot je 
šola. 

Prof. Ana Cetkovič 

POIZVEDBA 
Dne 18. maja 1969 je od-

šel od doma in sje ni vmil 
SELIŠNIK Franc, po do-
mače SRELČEV Franjo, 
star 22 let, kmečki sin, 
stanujoč Podolšava št. 26 
pri Solčavi, občina Mozir-
je. Nazadnje je bil opa-
žen v Robanovem kotu 

pri Solčavi in od tam v 
neix)jasnjenih okolnostih 
Izginil neznano kam. Po-
grešan je visok 172 cm, 
vitke postave, temnoko-
stanjevih las, oblečen je 
bil v r javo obleko, belo 
srajco in obut v rjave 
čevlje. 

UJV Celje naproša vsa-
kogar, ki bi karkoli vedel 
o njem, na j to sporoči 
najbližji postaji milice ali 
neposredno UJV Celje. 

UJV Celje 



4. - Uganili smo! BI! je to prav tisti kolač, 
ki 80 bili vanj vloženi vsi devizni upi, dolarski 
kolač! Drvel je po pobočju, preskočil jarek in 
že je bil na asfaltu prvega reda. Gladki asfalt 
mu je godil; še posebej zato. ker je bil nagnjen. 
Blagi klanček je padal naravnost k obmejnemu 
bloku in prav tja se je gibčno usmeril naš 
kolač! 

Paradižnika sta poskočila Vrgla sta se za 
beguncem Toda prepozno! Kolač je prehitel 
tovornjak, avtobus in moped, se zmuznil pod 
rampo in končal svojo pot ob drogu z zastavo. 
Eksplodiral je! 

Cariniki dveh držav so obnemeli ob prizoru. 
Kraška burja je dvignila oblak zelenih ban-

kovcev in jih mimo uradnih kap odnesla daleč 

na ono Stran, v robidovje in trnje krute tu-
jine . . . 

Čez nekaj časa je pred rampo pridrsal 
kabriolet z dvema mrkima pojavama na sede-
žih. Ko je avto zavozil na ono stran, so obmejni 
organi lahko opazovali pojavi, kako izstopata 
iz vozila in se podajata v neprijazno grmičevje» 
da rešita, kar se rešiti da. 





NOVI TEDNI - Uredni-
štvo in uprava Celje, Gre-
gorčičeva 5 poštni predal 
161. Urejuje uredniški od-
bor Glavni in odgovorni 
urednik BERNARD STRM-
CNIK. NOVI TEDNIK iz-
haja od decembra 196fl 
kot naslednik CEUSKEGA 
TEDNIKA, ki je izhajal 
od 1955 leta. - NOVI 

8 
rEDNlK izhaja vsako sre-
l o Izdaja CGP »DELO« 
— enota informacije pro-
pagande Celje. Tisk in kli-
šeji CGP »Delo«. Rokopi. 
sov ne vračamo. Cena po-
samezne številke 60 par, 
letna naročnina 30 din, 
polletna 15 din. Za tujino 
znaša naročnina 60 din. 
Tekoči račun 507-1-1280 
TELEFONI: uredništvo 
23-69, mali oglasi in na-
ročnine: ekonomska pro-
paganda 31-05 podružnica 

liESEDO ША: 

TONI 
HERCFELER 
Večkrat sem v stiski, 

ker se ne morem prav od-
ločiti, ali na j v svojem 
zapisu dregam okrog ma-
lih stvari in okrog ma-
lih ljudi, ali na j se lotim 
tudi velikih reči. Trenutno 
mi je na primer na srcu 
nelikvidnost. Presneto, ta-
ko Izgleda, kot kakšna 
kampanja. Če pa pobliže 
pogledam, pa je to hudo 
resna stvar. »Smo nelikvi-
dni«, pravi naš direktor, 
nimamo za plače, ker 
nam drugi ne plačajo«. E, 
to je že resna stvar, če-
prav v malem spričo dej-
stva, da smo malo podjet-
je. Velika stvar pa je, če 
na primer vsem podjet jem 
v celjski regiji dolgujejo 
od zunaj, v glavnem iz 
drugih republik, nekaj de-
setin milijard starih di-
narjev. Manjka torej na 
vseh koncih. 

Pa nelikvidnost niti ni 
edina huda reč. Hudo n. 
pr. je tudi to, če mora 
celo podjetje na plačan 
dopust, ker nimajo ka j 
delati oziroma točneje ni-
majo iz česa delati. To 
se je primerilo v tovarni 
»Libela« v Celju. Naročil 
imajo sicer dovolj, toda 
železarne jim ne pošljejo 
naročenih profilov, ker 
pač (verjetno) čakajo na 
pKKiražiltev. še sreča, da 
si kmetje ne morejo pri-
voščiti, da bi n. pr. ča-
kali z žetvijo pšenice na 
višje cene. Tako, vidite, pa 
se kar naprej sučem okoli 
denarja, kot da je to 
edina stvar na svetu. 

Kot rečeno, so tudi ma-
le stvari. Prijatelju se je 
pred kratkim v celjski 
restavraciji primerilo ne-
ka j prav hecnega. Ko je 
pokosil, je mlademu na-
takarju dejal, naj pove v 
kiohinji, da je bil riž čisto 
siuh in da ga zato ni mo-
gel pojesti. Natakar je od-
šel, za nj im pa tudi gost. 
Bil je tako blizu kuhinje, 
da je še ujel reakcijo 
kuharice: »Ti butec, ti,« je 
siknila mlademu natakar-
ju v brk. »Kaj nisi mogel 
vprašati tistega gospoda, 
ki se je pritožil zaradi 
riža, kaj bo pil?« Prijatelj 
dlje dialoga ni poslušal. 
Sel je h konkurenci na vr-
ček črnega piva. 

i ^ O T Î Ï ¥ i S T i 

Slika levo zgoraj: KONČNO NOVA TELOVADNICA — Pred krat 
kim so pri Osnovni šoli v Žalcu začeli graditi novo telovadnico, Јц 
bo poleg telovadnic v Grižah in Petrovčah najmodernejša v žalski 
občini. Gradbena dela izvaja Gradnja Žalec, telovadnica pa bo go. 
tova do novega šolskega leta. Telovadnica bo vsekakor v veliko po 
moč dijakom šole in žalskim športnikom, ki so bili doslej brez 
ustreznih zimskih prostorov za vadbo. (Foto: Tone Tavčar) 

Slika levo spodaj: V Kovašld industriji Zreče te dni končujejo prvo 
fazo svoje rekonstrukcije. Vanjo sodi tudi gradnja skladišča suro-
vin, ki jo prikazuje tudi naš posnetek. (Foto: J. Jerk) 

Slika spodaj: DOLGI ZIMSKI DNEVI IN VEČERI. V marsikate 
rem kraju je zaradi organizacijskega mrtvila v teh dneh kar pre-
cejšen dolgčas. Tako se tudi Gornjegrajčani pritožujejo, da nimajo 
kod, razen v kino. Žal pa niti mladi, niti starejši ne store mnogo, 
da bi bilo drugače. (Foto: J. Sever) 

IŠČEMO NAJBOLJ PODOBNE DVOJČKE 

Naša zbirka se pridno povečuje. Večinoma vsi, ki ste poslali sli. 
ke, pridete na vrsto, saj leto je dolgo. Tiste, ki si na slikah, zaradi 
napak fotografov, niste preveč podobni, si bomo prišli sami ogledat. 

Danes sta na vrsti Igor in Boris Karlovšek iz Radeč, stara dva-
najst let. Med seboj se razumeta in s starejšima sestrama in sta 
rejšiima bratoma tudi. Oba sta odličnajaka in igrata klavir. 

Golobi— čeprav simbol miru — io bili že v 
mnogih mestih vrok hudih jezičnih obračunavanj 
med ljubitelji malih živali in njihovimi nasprotniki. 
Eni mahajo naokrog г geslom »ljubezen do živali,« 
drugi Pa »vse za čistočo mesta«. Tako odločni so v 
svojevi dokazovanju, da je rezultat njihove borbe 
skoraj vedno neizbežen. Golobi pa m.edtem mirno 
nadaljujejo s svojimi ustaljenimi navadami. Zbirajo 
se v starih delih mesta, razveseljujejo turiste, se 
stiskajo v linah in podrešjih ter — prispevajo k 
mestni nesnagi. 

Zadnji čas privabljajo golobe tuđi nove stano-
vanjske soseske. Tu se zbirajo v sušilnicah za perilo, 
na napuščih na okensicih policah in na zelenicah 
okoli blokov, kajti hrane je tu res na pretek. Ljud-
je so namreč veliki prijatelji golobov! 

če je po kosilu ostalo v loncu še kaj kislega ze-
lja ali nedeljskega krompirja, ga preprosto stresemo 
skozi okno! Naj se golobčki najedo! No. nam pa 
poleg tega tudi po nadležnih stopnicah do posode za 
smeti ni treba ... 

če golob je ne jedo kislega zelja, pač nismo mi 
krim_ Sicer pa — dokler je sneg, se tako ne vidi, 
kJi bo ostalo. In če polovica makaronov obstane na 
sosedovem- oknu, bodo golobčki pač tam pokosili! 

Kdo bi se le razburjal zaradi takih malenkosti. Saj 
vendar ne moremo pustiti teh lepih ptic, da oi čez 
zimo žalostno poginile!' 

Po vsem tem ni nič čudnega, če kdaj pa kdaj 
prileti skozi okno tudi koinvletna vsebine koša za 
smeti. Med papirjem, pomnro.ncnimÁ in drugimi 
olupki je tudi veliko kruha, testenin, riža in druge 
hrane, ki jo golobi tako radi jedo! 

Tako se lahko poleg tega, da skrbimo za male 
živali, poučimo tudi o sosedovih navjulah: danes so 
spet jedli kromjñr, ti-le makaroni so pa od včeraj 
— kol kaže, pomivajo posodo vsak druqi dan — da-
nes so imeli pa meso, ko ni nič ostalo za golobe, 
itd. Zabavno, k'ijne? 

Ko skopni sneg, je sicer malce nerodno Vic 
naokrog ležijo Jcosti, olupki, jajčne lupine, riz, cmo. 
k.i iu podobno kar smo jeüli čez zimo. Toda — to 
je sramota podjetja, ki skrbi za javno higieno: Saj 
vendar plačujerr>X) za odvoz smeti! Le kdo bo živel 
v taki nesnagi! Saj se bodo .še podgane zaredile! 

Da se razurr.emo — nič nimamo proti golobom. 
Toda ah jih ne bi rajši hranili s koruzo in pšenico.' 
Sicer nam bo še kdo očital, da jim stresamo lonce 
na police zaradi nas samih — ne pa zaradi njih! Saj 
veste kakšni so dmes ljudje! 

OD 26. FEBRUARJA 
DO 8. MARCA 

Ves čas nestalno s po-
gostnimi padavinami, 
po večini sneg. Vmesna 
izboljšanja ne bodo 
daljša od 2 dni. Močna 
ohladitev se pričakuje 
konec februarja ali v 
začetku marca. 

Dr. V. M. 


